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COMMISSION DE L'INTERIEUR, 
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MIGRATION ET DES MATIERES 
ADMINISTRATIVES 

COMMISSIE VOOR 
BINNENLANDSE ZAKEN, 

VEILIGHEID, MIGRATIE EN 
BESTUURSZAKEN 

 

du 

 

MERCREDI 6 JANVIER 2021 

 

Matin 

 

______ 

 

 

van 

 

WOENSDAG 6 JANUARI 2021 

 

Voormiddag 

 

______ 

 

 

De behandeling van de vragen vangt aan om 10.18 uur. De vergadering wordt voorgezeten door de heer 

Ortwin Depoortere. 

Le développement des questions commence à 10 h 18. La réunion est présidée par M. Ortwin Depoortere. 

 

Les textes figurant en italique dans le Compte rendu intégral n’ont pas été prononcés et sont la 

reproduction exacte des textes déposés par les auteurs. 

De teksten die in cursief zijn opgenomen in het Integraal Verslag werden niet uitgesproken en steunen 

uitsluitend op de tekst die de spreker heeft ingediend. 

 

De voorzitter: Mijnheer de staatssecretaris, ik heet u welkom in dit nieuwe jaar en geef u mijn beste 

wensen. Ik hoop op een vruchtbare samenwerking in onze commissie voor Binnenlandse Zaken. 

 

Op de agenda vandaag staan redelijk wat vragen gericht aan u. Wij zullen proberen er vaart achter te 

zetten. 

 

01 Vraag van Wouter Raskin aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "Het 

geplande asielcentrum in Bilzen" (55011292C) 

01 Question de Wouter Raskin à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "Le futur 

centre d'accueil pour demandeurs d'asile de Bilzen" (55011292C) 

 

01.01  Wouter Raskin (N-VA): Ook ik spreek mijn beste wensen uit 

voor de voorzitter, de staatssecretaris en de collega's. 

 

Mijnheer de staatssecretaris, aangezien de tijd dringt, kom ik onmid-

dellijk ter zake. 

 

Wij hebben het geplande asielcentrum in Bilzen al enkele keren 

besproken. Aangezien de opening van dat centrum voor u nog steeds 

een reële optie is, heb ik enkele vragen voor u, die ik onmiddellijk 

concretiseer. 

 

Ten eerste, als gevolg van de brandstichting in het pand dat bestemd 

was als tijdelijk asielcentrum, werd de huurovereenkomst tussen de 

eigenaar van het pand en het Rode Kruis Vlaanderen opgeschort. Dat 

heeft uw voorgangster mij laten weten. Mijnheer de staatssecretaris, 

is die overeenkomst vandaag de dag nog steeds opgeschort? Van 

wanneer dateert de overeenkomst? Werd er sindsdien een nieuwe 

overeenkomst gesloten? 

 

Ten tweede, naast de huurovereenkomst bestaat er een raam-

overeenkomst tussen Fedasil en het Rode Kruis Vlaanderen met het 

01.01  Wouter Raskin (N-VA): 

L'incendie du bâtiment destiné à 

accueillir un centre temporaire 

pour demandeurs d'asile à Bilzen 

a entraîné la suspension du con-

trat de location entre le propriétai-

re et la Croix-Rouge. À quelle da-

te ce contrat avait-il été signé? 

Reste-t-il suspendu à ce jour? Un 

nouveau bail a-t-il été signé de-

puis?  

 

Un accord-cadre entre Fedasil et 

la Croix-Rouge relatif à l'accueil 

des demandeurs d'asile prévoyait 

la création d'un centre tampon de 

140 places à Bilzen. Le centre 

fait-il toujours partie de l'accord-

cadre précité? 

 

Eu égard à l'arrestation de deux 
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oog op de opvang van asielzoekers. Die overeenkomst voorzag in de 

creatie van een buffercentrum met 140 plaatsen, bij ons in Bilzen. 

Maakt het centrum tegenwoordig nog steeds deel uit van de 

raamovereenkomst? 

 

Tot slot herhaal ik een eerder gestelde vraag. Op 9 december raakte 

bekend dat er twee verdachten werden aangehouden in het kader van 

het onderzoek naar de brandstichting. Lijkt het u, gelet op die nieuwe 

ontwikkeling, opportuun om alsnog aan Fedasil te vragen om een 

verzoek in te dienen tot inzage in het strafdossier? 

 

suspects le 9 décembre 2020, 

est-il encore opportun de deman-

der à Fedasil d'introduire une re-

quête de consultation du dossier 

pénal? 

 

01.02 Staatssecretaris Sammy Mahdi: Mijnheer de voorzitter, 

bedankt voor de nieuwjaarswensen. Ook wat mij betreft wens ik u en 

de overige commissieleden een gelukkig nieuwjaar. We zullen er een 

mooi jaar van maken. Dat voel ik nu al, toch op basis van het aantal 

ingediende vragen. 

 

Mijnheer Raskin, ook u bedank ik voor de nieuwjaarswensen en ik 

wens u een gelukkig nieuwjaar. 

 

Mijnheer Raskin, uw vraag komt wekelijks terug, wat niet onlogisch is, 

aangezien het om een belangrijk dossier gaat. Het is in ieder geval 

een goede zaak dat het parket de kwestie blijft opvolgen. 

 

De initiële afspraken bestonden erin om het opvangcentrum in Bilzen 

op 15 december 2019 op te starten. De eerste bewoners zouden 

normaal gezien op die datum arriveren. De brandstichting heeft echter 

voor andere plannen gezorgd. 

 

De overeenkomst tussen het Rode Kruis en de eigenaars is sindsdien 

opgeschort. Om te kunnen beslissen of er daar alsnog een 

opvangcentrum opgestart kan worden, is het wachten op een analyse 

van de eigenaar. Dat antwoordde ik ook de vorige keer. Als 

staatssecretaris heb ik een mening en dien ik beslissingen te nemen 

in heel wat dossiers, maar de mening en de beslissing van de 

eigenaar is in dit dossier nog belangrijker dan die van de staats-

secretaris. Het komt nu de eigenaar toe te bepalen of hij het pand zal 

renoveren, rekening houdend met de kostprijs ervan in verhouding tot 

de huurprijs van Fedasil. 

 

Die eigenaar moet dus, zoals ik reeds eerder zei, een analyse maken 

van het kostenplaatje. Ik had u graag meer duidelijkheid verschaft, 

maar ik beslis niet over wat de eigenaar van het pand doet. Ik kan 

alleen maar hopen dat er snel uitsluitsel komt en dat daarnaast het 

werk van het parket snel afgerond kan worden. 

 

01.02  Sammy Mahdi, secrétaire 

d'État: Il s'agit d'un dossier impor-

tant et il est bon que le parquet 

poursuive son enquête. Le centre 

d'accueil aurait dû être opération-

nel le 15 décembre 2019, mais 

l'incendie en a empêché l'ouver-

ture. Depuis les événements, le 

bail a été suspendu. Il appartient 

au propriétaire de juger si le loyer 

payé par Fedasil compensera le 

coût des travaux de rénovation. 

J'espère une issue rapide et que 

le parquet pourra clôturer son en-

quête dans les meilleurs délais. 

 

01.03  Wouter Raskin (N-VA): Uiteraard ben ik op de hoogte van de 

initiële bedoeling. U geeft enige duiding over de huurovereenkomst 

tussen de eigenaar en het Rode Kruis, die opgeschort was. Ik weet 

niet goed hoe ik uw uitleg moet interpreteren. Uiteraard kunt u niet 

beslissen wat de eigenaar doet. Concludeer ik correct dat de huur-

overeenkomst vandaag nog steeds opgeschort is? U kunt dat zo 

meteen allicht bevestigen of niet. 

 

Op mijn vraag over de raamovereenkomst tussen Fedasil en het 

Rode Kruis, wat niet rechtstreeks iets met de eigenaar te maken 

heeft, hebt u geen antwoord op gegeven. 

 

01.03  Wouter Raskin (N-VA): Si 

je comprends bien, la convention 

entre le propriétaire et la Croix-

Rouge est toujours suspendue. 

Je n'ai pas obtenu de réponse à 

mes deuxième et troisième ques-

tions.  
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Op mijn vraag over de overweging om alsnog een verzoek in te 

dienen om inzage te krijgen in het strafdossier, heb ik ook geen enkel 

antwoord op gekregen. Ik respecteer, zoals voorheen, uw antwoor-

den, wat ze ook zijn. Maar het is toch niet zo'n mooie start van het jaar 

om vast te stellen dat ik op twee van mijn drie vragen geen antwoord 

krijg. 

 

Heb ik u juist begrepen dat de huurovereenkomst nog steeds 

opgeschort is? Op welke manier of tot wie moet ik mij wenden, als u 

al niet antwoordt, om op mijn tweede en derde vraag een antwoord te 

krijgen? 

 

01.04 Staatssecretaris Sammy Mahdi: Een aantal van de gestelde 

vragen werden reeds in de vorige commissievergadering gesteld. 

Daar is toen een antwoord op gekomen. De enige aanvulling die ik 

kan geven, is dat ik pas meer informatie kan geven over de toekomst 

van het asielcentrum, als er meer duidelijkheid komt van de eigenaar. 

De duidelijkheid die ik moest verschaffen, had ik al in de vorige 

vergadering verschaft. 

 

 

01.05  Wouter Raskin (N-VA): Het is niet omdat ik een antwoord 

krijg, dat ik daar als parlementslid geen bijkomende vragen meer over 

mag stellen, als er zich nieuwe feiten voordoen en er deels een 

nieuwe situatie ontstaat. Ik neem er dus akte van dat een regering die 

het anders zou doen, gewoon geen antwoord geeft op vragen die ik 

stel na nieuwe feiten. Dat vind ik bijzonder jammer. Ik had dat wel 

verwacht van cynische, oude politici, maar niet van u, mijnheer Mahdi. 

 

 

Het incident is gesloten. 

L'incident est clos. 

 

02 Samengevoegde vragen van 

- Yoleen Van Camp aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "Het overleg met 

Spanje en Marokko" (55011293C) 

- Dries Van Langenhove aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De illegale 

migratie naar de Canarische Eilanden" (55011367C) 

- Dries Van Langenhove aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De doorreis 

van migranten naar de Canarische Eilanden" (55011368C) 

- Philippe Pivin aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "Migratie en de EU-

grenzen in Spanje" (55012046C) 

02 Questions jointes de 

- Yoleen Van Camp à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "La concertation avec 

l'Espagne et le Maroc" (55011293C) 

- Dries Van Langenhove à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "La migration 

clandestine vers les îles Canaries" (55011367C) 

- Dries Van Langenhove à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "La route 

migratoire de transit vers les îles Canaries" (55011368C) 

- Philippe Pivin à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "La migration et les 

frontières de l'UE en Espagne" (55012046C) 

 

02.01  Yoleen Van Camp (N-VA): Mijnheer de voorzitter, ook van mij 

de beste wensen voor iedereen.  

 

Ik kan kort zijn over mijn vraag, want ik heb die in november al aan u 

gesteld, mijnheer de staatssecretaris. Uit krantenartikels bleek toen 

dat er op de Canarische Eilanden hotelopvang voor asielzoekers werd 

georganiseerd. U zei toen dat u op 15 november een onderhoud had 

gevraagd daarover met uw Spaanse collega en dat u overleg plande 

02.01  Yoleen Van Camp (N-

VA): En novembre, des articles 

de presse rapportaient que des 

demandeurs d'asile étaient hé-

bergés dans des hôtels aux îles 

Canaries.  

 

Comment se sont déroulées les 
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met de Marokkaanse  ambassadeur. Daarvoor verwees u naar 

24 november, dacht ik. Intussen hebben wij het er ook in plenaire 

vergadering over gehad en daar heeft u gezegd dat het gesprek 

plaats zou hebben gevonden begin december, als ik dat goed heb 

begrepen.  

 

Hoe zijn de gesprekken met Spanje en Marokko verlopen en wat zijn 

daar de concrete resultaten van, bijvoorbeeld wat betreft Marokko? 

Werd er over terugnameakkoorden gesproken of, in dit concrete 

geval, over terugnames? Heeft u op Europees niveau op actie 

aangedrongen? Tot wat heeft dat dan geleid? Misschien het belang-

rijkste: werd onmiddellijk gestopt met de hotelopvang? Heeft u daar in 

beide gesprekken op aangedrongen? Bent u het ermee eens dat dit 

een enorm aanzuigeffect heeft dat onmiddellijk moest worden 

stopgezet, wat ondertussen vermoedelijk is gebeurd?  

 

discussions annoncées avec l'Es-

pagne et le Maroc? Le secrétaire 

d'État a-t-il insisté pour qu'une 

action soit menée à l'échelon eu-

ropéen? L'Espagne a-t-elle entre-

temps mis un terme à l'accueil 

hôtelier? Le secrétaire d'État ad-

met-il que cette pratique entraîne 

un énorme appel d'air qu'il impor-

te de bloquer immédiatement? 

 

02.02  Dries Van Langenhove (VB): Mijnheer de voorzitter, ook van 

mij de beste wensen aan alle collega's en zeker ook aan u, mijnheer 

de staatssecretaris.  

 

Ik heb twee korte vervolgvragen bij de vragen die ik over dit onder-

werp al heb gesteld in de commissie en in plenaire vergadering. De 

eerste vraag gaat ook over de Canarische Eilanden, waar vorig jaar 

meer dan 20.000 illegale migranten aankwamen. Dat is tien keer 

meer dan in 2019. Elke dag vertrekken er nog nieuwe bootjes richting 

die Spaanse eilandengroep. Op 26 november, na mijn tussenkomst in 

plenaire zitting, plaatste u nog die dag een boodschap op Twitter 

waarin u verklaarde werk te zullen maken van een ontradings-

campagne en waarin u letterlijk zegt: "Via deze gevaarlijke route is er 

geen toekomst in de EU en dus ook niet in België." Het spreekt voor 

zich dat een duidelijk signaal aan illegale migranten dat ze niet in 

Europa zullen mogen blijven als ze ons continent illegaal betreden, zal 

zorgen voor een drastische daling van de illegale migratie en dus ook 

voor een drastische daling van het aantal doden op zee, wat alleen 

maar toe te juichen valt. In dat verband kreeg ik graag antwoord op 

enkele vragen.  

 

Ten eerste. Hoe ziet die ontradingscampagne er concreet uit? Welke 

stappen werden hiertoe reeds gezet? Kan u verduidelijken wat u 

precies bedoelt met de geciteerde zin uit uw tweet, "Via deze 

gevaarlijke route is er geen toekomst in de EU en dus ook niet in 

België"? Bedoelt u daarmee dat u migranten die illegaal de oversteek 

naar de Canarische Eilanden maken, automatisch de asielaanvraag 

zult weigeren en dat u hen ook daadwerkelijk zult repatriëren?  

 

Zo ja, werd dit op EU-niveau besproken met uw collega's? Tot slot, 

zal deze aanpak dan ook voor andere illegale migratieroutes gelden? 

 

Ik kom tot mijn tweede vervolgvraag. 

 

Zoals in mijn vorige vraag al gesteld werd, is het aantal illegale 

migranten dat op de Canarische eilanden aankomt  in het afgelopen 

jaar meer dan vertienvoudigd. Volgens het Duitse dagblad Die Welt 

gaan ambtenaren in Brussel er bovendien vanuit dat de toestroom 

nog veel verder zal stijgen. 

 

Het is geen geheim dat vele illegale immigranten die op Spaanse 

bodem voet aan wal zetten verder noordwaarts trekken, onder andere 

02.02  Dries Van Langenhove 

(VB): L'année dernière, plus de 

20 000 immigrés clandestins ont 

débarqué sur les îles Canaries. 

Le secrétaire d'État avait promis 

une campagne de dissuasion.  

 

Comment celle-ci se présente-t-

elle concrètement? Quelles ont 

été les initiatives déjà prises? 

Dans un tweet, le secrétaire d'É-

tat laisse entendre que les de-

mandes d'asile introduites par les 

migrants qui ont effectué clan-

destinement la traversée vers les 

îles Canaries seront automati-

quement refusées. En sera-t-il 

réellement ainsi? Les migrants 

seront-ils aussi effectivement ra-

patriés? La question a-t-elle été 

évoquée à l'échelon européen? 

Un traitement analogue sera-t-il 

réservé aux migrants illégaux ar-

rivés par d'autres routes migratoi-

res?   

 

De nombreux migrants illégaux, 

en particulier des Marocains, arri-

vent par l'Espagne et poursuivent 

leur route vers le nord, notam-

ment vers la Belgique. Le secré-

taire d'État a répondu à une 

question posée précédemment 

qu'il comptait sur les pays d'origi-

ne, parmi lesquels le Maroc, pour 

qu'ils assument leurs responsa-

bilités et sur l'Espagne pour 

qu'elle respecte ses engage-

ments. 

 

Le secrétaire d'État a-t-il fait sa-

voir à l'ambassadeur du Maroc 
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naar België. Zo stelt de Europese Commissie in een analyse vast dat 

er sinds 2018 een grote kloof gaapt tussen het aantal vastgestelde 

illegale inreizen via de Spaanse land- en zeegrenzen enerzijds en het 

aantal asielaanvragen anderzijds. Dat geldt in het bijzonder voor 

Marokkanen. 

 

Deze analyse werd onlangs bevestigd door de voorzitter van de 

Duitse politievakbond DPoIG. Die stelde ervan op de hoogte te zijn 

dat het aantal asielzoekers dat illegaal over de Franse grens doorreist 

in stijgende lijn zit. 

 

Naar aanleiding van mijn actuele vraag op 26 november stelde u dat u 

erop rekende dat de herkomstlanden, waaronder uiteraard Marokko, 

hun verantwoordelijkheid zullen opnemen ten aanzien van hun eigen 

onderdanen, en dat ook Spanje zijn verplichtingen zou nakomen. U 

had daarover reeds contact met de Marokkaanse ambassadeur, en u 

stelde ook dat u opnieuw contact zou opnemen met uw Spaanse 

collega en met de Spaanse ambassadeur. 

 

Graag krijg ik een antwoord op de volgende vijf vragen. 

 

Ten eerste, hebt u met de Marokkaanse ambassadeur gesproken 

over het vermoeden dat sommige lokale Marokkaanse autoriteiten 

eerder laten betijen en niet bepaald veel in het werk stellen om de 

illegale migratie naar de Canarische Eilanden aan banden te leggen? 

 

Ten tweede, hebt u met de ambassadeur ook overlegd over de terug-

name van illegale onderdanen? Zo ja, welke concrete toezeggingen 

werden er in dat verband gedaan? Antwoord zeer concreet, alstublieft. 

 

Ten derde, hebt u ondertussen reeds contact gehad met uw Spaanse 

collega, alsook met de Spaanse ambassadeur? Werden er tijdens dit 

overleg concrete toezeggingen gedaan om het illegaal doorreizen van 

migranten vanuit Spanje aan banden te leggen? Zo ja, wat houden 

deze toezeggingen dan concreet in? 

 

Ten vierde, weet u of de Spaanse regering ondertussen van Marokko 

toezeggingen heeft gekregen om de illegale instroom naar de 

Canarische Eilanden te stoppen, alsook over de repatriëring van 

illegale onderdanen? Zo ja, om welke toezeggingen gaat het? 

 

Ten vijfde, hebt u het probleem van de illegale doorreis vanuit Spanje 

ook met uw Franse collega of met de Franse ambassadeur 

besproken? Zo ja, is Frankrijk bereid dit fenomeen tegen te gaan? 

Welke maatregelen werden ter zake in het vooruitzicht gesteld? 

 

qu'il soupçonnait les autorités 

locales marocaines de fermer les 

yeux sur cette situation et a-t-il 

évoqué la réadmission de ressor-

tissants illégaux? L'ambassadrice 

d'Espagne ainsi que le ministre 

espagnol de l'Intérieur se sont-ils 

engagés concrètement à réfréner 

toute tentative des migrants de 

poursuivre illégalement leur voya-

ge au-delà des frontières espa-

gnoles? Le Maroc a-t-il promis au 

gouvernement espagnol de stop-

per l'afflux de migrants et de ra-

patrier ses ressortissants? Le se-

crétaire d'État a-t-il évoqué avec 

le ministre français de l'intérieur 

ou avec l'ambassadrice de Fran-

ce le problème des migrants qui 

tentent de poursuivre leur voyage 

au-delà de l'Espagne? Quelles 

mesures ont été annoncées dans 

ce domaine? 

 

02.03  Philippe Pivin (MR): Monsieur le président, je vous présente 

mes meilleurs souhaits en ce début d'année. Je les présente aussi à 

tous nos collègues de la commission de l'Intérieur et, bien entendu, à 

notre secrétaire d'État auquel j'adresse les questions suivantes. 

 

Monsieur le secrétaire d'État, il est beaucoup question dans l'actualité, 

de la situation très difficile depuis de nombreux mois aux frontières 

extérieures de l'UE. Il est un peu moins fait écho de la situation dans 

le Sud de l'Espagne. 

 

En effet, un afflux de migrants semble avoir augmenté considérable-

ment ces dernières semaines. Début novembre, un record aurait été 

02.03  Philippe Pivin (MR): In 

het zuiden van Spanje heeft men 

momenteel te kampen met een 

forse toestroom van migranten. 

Circa 13.700 personen zouden 

tussen januari en november 2020 

de oversteek naar de Spaanse 

eilanden gemaakt hebben, maar 

in november 2020 alleen al zou-

den er op de Canarische Eilan-

den 8.000 migranten aangeko-

men zijn. 
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dépassé en comparaison des arrivées historiques importantes de 

2006 dans les îles Canaries.  

 

Selon certaines sources, environ 13 700 personnes avaient rejoint les 

îles espagnoles, entre janvier et novembre 2020. Selon certains 

médias, 8 000 migrants auraient débarqué sur les îles de la Grande 

Canarie durant l'unique mois de novembre. Pour mémoire, il y en a eu 

moins de 2 000 l'année précédente sur la même période. 

 

Ce n'est donc évidemment pas un hasard si, lors du dernier sommet 

italo-espagnol, les autorités de ces pays ont demandé une nouvelle 

politique européenne concertée et plus claire. Ce n'est pas un hasard 

non plus, compte tenu des mesures prises au Sud-Est de l'Union et 

des accords pris avec la Turquie, le Maroc et la Libye. Le lien de 

cause à effet est, en effet, facilement établi entre ces deux situations. 

 

Pourriez-vous, dès lors, nous indiquer concrètement la position de la 

Belgique dans le cadre de la maîtrise de la situation aux portes 

européennes et, bien entendu, les décisions prises au niveau 

européen? Quelles sont les mesures spécifiques actuellement 

discutées pour répondre à ces difficultés aux frontières européennes 

en Espagne? Il est question de fonds européens de l'ordre de 

84 millions d'euros. Pourriez-vous préciser la source de ces 

montants? Un soutien financier spécifique a-t-il été débloqué à la fin 

de l'année 2020? Concrètement, quelles sont les décisions prises 

pour soutenir les Espagnols en termes de sécurité et de logistique, 

notamment au travers d'un renfort de Frontex? Quelles sont les 

capacités de Frontex aux frontières européennes en Espagne? 

Quelles sont les initiatives prises au niveau belge vis-à-vis de l'Union 

européenne et de la Commission pour aider l'Espagne? 

 

 

Italië en Spanje hebben om een 

nieuw, gemeenschappelijk en 

duidelijker Europees beleid ge-

vraagd. 

 

Het verband met de maatregelen 

die in het zuidoosten van de EU 

genomen werden, en met de ak-

koorden die gesloten werden met 

Turkije, Marokko en Libië is snel 

gelegd. 

 

Wat is het standpunt van België 

in verband met die situatie? Wel-

ke specifieke maatregelen wor-

den er besproken om een oplos-

sing te vinden voor de problemen 

waarmee Spanje geconfronteerd 

wordt? Vanwaar komt het bedrag 

van 84 miljoen euro aan Euro-

pese middelen? Werd er eind 

2020 specifieke steun toege-

kend? Welke Frontexcapaciteit 

wordt er ingezet in Spanje? Wel-

ke initiatieven heeft België op het 

Europese niveau genomen om 

Spanje te steunen?   

 

02.04 Staatssecretaris Sammy Mahdi: Mijnheer de voorzitter, 

collega's, u weet dat ik de situatie van Gran Canaria al heel lang 

opvolg. Ik heb hierover al een aantal keren vragen gekregen in deze 

commissie en in de plenaire vergadering. 

 

Ik heb ook al de vraag gekregen of ik contact heb opgenomen met 

Spanje. Dat is al heel snel gebeurd. Op 3 december was er namelijk 

een goed gesprek met de Spaanse ambassadrice, waarin vooral werd 

verzekerd dat er geen permanente opvangstructuren komen in 

Gran Canaria. Dat is volgens mij een goede zaak omdat dit anders 

zou zorgen voor een aanzuigeffect. Daarnaast worden de individuele 

rechten van de migranten gerespecteerd, wat ook niet onbelangrijk is. 

 

Ik denk dat de meeste collega's die deze vragen hebben gesteld het 

nieuws van de voorbije dagen wel hebben gezien. Gisteren nog zijn 

drie mensen verdronken onderweg naar Gran Canaria. Dat zijn 

menselijke drama's. 

 

Spanje registreert systematisch iedereen die op Gran Canaria 

aankomt en neemt ook hun vingerafdrukken af. Ook dat werd mij 

gegarandeerd tijdens dat goed overleg. Er werd ook een infrastructuur 

opgezet om de politie-identificatie te vergemakkelijken bij het 

doorlopen van de individuele procedure. 

 

Spanje krijgt daarbij financiële en materiële hulp van de Europese 

Commissie en van relevante VN-organisaties. 

 

02.04  Sammy Mahdi, secrétaire 

d'État: Le 3 décembre 2020, j'ai 

discuté de la situation à Gran Ca-

naria avec l'ambassadrice d'Es-

pagne. Elle m'a assuré qu'aucu-

ne structure d'accueil permanen-

te ne sera mise en place et que 

les droits individuels des migrants 

sont respectés. 

 

Hier, trois personnes se sont 

noyées alors qu'elles tentaient 

d'atteindre Gran Canaria. Il s'agit 

de drames humains. 

 

L'Espagne enregistre systémati-

quement toute personne arrivant 

à Gran Canaria et prend leurs 

empreintes digitales. Une infra-

structure a été mise en place afin 

de faciliter l'identification par la 

police. L'Espagne bénéficie, à cet 

effet, d'un soutien financier et 

matériel de la Commission euro-

péenne et de l'ONU. 
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Je parle aussi de Frontex, comme l'a déjà précisé correctement 

M. Pivin.  

 

Frontex valt daar ook onder. 

 

De deur naar het vasteland wordt niet opengezet. Het gaat slechts om 

een honderdtal kwetsbare personen die worden opgevangen in 

Madrid en Barcelona. Wie via Gran Canaria de EU is binnengekomen 

en later asiel zou aanvragen in België, kan uiteraard naar Spanje 

worden teruggestuurd op basis van de Dublinverordening. 

 

Na dat gesprek heb ik een constructieve brief gestuurd, en er ook een 

teruggekregen, naar de Spaanse minister van Binnenlandse Zaken 

met nog wat extra informatie. De minister geeft aan dat het een 

prioriteit van Spanje is om te werken met de voornaamste herkomst-

landen en transitlanden, waaronder Marokko, Senegal en Mauritanië, 

om uittochten te stoppen en de terugkeer te hervatten. 

 

Spanje heeft in december een akkoord gesloten met de IOM, de 

International Organization for Migration, met Marokko en Algerije, dat 

de vrijwillige terugkeer van migranten faciliteert. 

 

Gezien de COVID-19-restricties in Noord-Afrikaanse landen is dat 

momenteel niet evident. Ik heb mijn Spaanse collega dan ook 

voorgesteld om samen te werken op het vlak van de terugkeer van 

mensen die aankomen op de Canarische Eilanden, volgens de 

principes die op Europees niveau horen te gelden met het nieuwe EU 

Migration Pact en het return sponsorship. Als wij moeite hebben om 

bepaalde mensen terug te sturen en Spanje ook en als Spanje 

profielen heeft die men gemakkelijker kan terugsturen en als wij 

andere profielen hebben, dan kunnen we de terugkeer op Europees 

niveau versterken door een samenwerking tussen Spanje en België 

op te zetten. 

 

De terugkeerstop omwille van COVID-19 heb ik aangekaart bij de 

Marokkaanse ambassadeur. Dat gesprek is er ook geweest en dat 

punt is dus ook ter sprake gekomen. Ik heb ook duidelijk gemaakt dat 

het belangrijk is om die terugkeer opnieuw te kunnen opstarten. 

Marokko beroept zich sinds 20 maart 2020 op de medische 

noodtoestand, gelinkt aan COVID-19 en heeft dit tot minstens 

10 januari 2021 verlengd. 

 

Ondertussen wordt er gevaccineerd in heel wat landen, ook in 

Marokko. Ik ga er dus vanuit dat er op korte termijn opnieuw de 

mogelijkheid moet zijn om mensen te kunnen terugsturen. Het is niet 

onlogisch dat terugkeervluchten opnieuw zouden kunnen doorgaan. Ik 

heb hierover al contacten met de Marokkaanse ambassadeur gehad. 

Ik zal op korte termijn opnieuw contact opnemen om te bekijken hoe 

we op korte termijn hierin vooruitgang kunnen boeken. 

 

Frankrijk ondervindt momenteel gelijkaardige problemen als België 

met betrekking tot de terugkeer naar Maghreblanden. Op dat vlak was 

het gesprek met de Franse ambassadrice ook zeer interessant. Het 

was niet zozeer gefocust op Gran Canaria, maar eerder op de manier 

waarop Frankrijk de banden met Noord-Afrikaanse landen aanhaalt. 

Vooral de problematiek van transitmigratie is ter sprake gekomen. 

 

Mijnheer Van Langenhove, u hebt mij ook duiding bij mijn tweet 

gevraagd. Zoals ik al meermaals heb aangegeven, toont de situatie 

op de Canarische Eilanden het failliet van het huidige Europese asiel- 

Nous n'ouvrons pas les vannes 

qui ouvrent toutes grandes les 

portes de notre continent. Nous 

ne faisons qu'accueillir à Madrid 

et à Barcelone une centaine de 

personnes vulnérables. Ceux qui 

demanderaient l'asile en Belgique 

pourraient bien sûr être renvoyés 

en Espagne. 

 

Le ministre espagnol de l'Intérieur 

m'a écrit que travailler de concert 

avec les principaux pays d'origine 

et de transit afin de mettre un 

terme aux exodes et reprendre 

les rapatriements constituent une 

priorité. Des accords ont déjà été 

conclus, mais leur exécution est 

compliquée par les restrictions 

dues au coronavirus. J'ai proposé 

une collaboration entre la Belgi-

que et l'Espagne pour les rapa-

triements. 

 

J'ai abordé la question de l'arrêt 

des rapatriements avec l'ambas-

sadeur du Maroc. Je suppose 

que des immigrants pourront à 

nouveau être renvoyés au Maroc 

à bref délai. J'ai aussi discuté du 

rapatriement vers les pays 

d'Afrique du Nord et du problème 

de la migration de transit avec 

l'ambassadrice de France. 

 

La situation aux îles Canaries tra-

duit la faillite de l'actuelle politique 

européenne en matière d'asile. 

Comme le prévoit le droit interna-

tional, chaque demande d'asile 

est examinée, quelle que soit la 

route migratoire. On soupçonne 

toutefois fortement que la plupart 

des personnes qui arrivent à 

Gran Canaria n'ont pas droit à la 

protection internationale parce 

que ce sont des immigrants éco-

nomiques. C'est ce que je voulais 

dire dans mon tweet. Nous de-

vons indiquer clairement aux im-

migrants économiques que cela 

n'a aucun sens de risquer leur vie 

sur un bateau de fortune. 

 

En ce qui concerne les campa-
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en migratiebeleid aan. Wij hebben nood aan een nieuwe aanpak. 

 

Dat de huidige situatie niet houdbaar is, is duidelijk voor iedereen, 

voor alle lidstaten van de Europese Unie maar ook voor de mensen 

die hun leven riskeren op die gevaarlijke route. 

 

Zoals het internationaal recht bepaalt, wordt elke asielaanvraag 

individueel onderzocht. Dat geldt voor elke asielzoeker op gelijk welke 

route. Er is echter wel een sterk vermoeden dat de meeste personen 

die aankomen op Gran Canaria, geen recht hebben op internationale 

bescherming, omdat het over economische migranten gaat. 

 

De tweet was bedoeld voor economische migranten die een niet-

legale route gebruiken omdat zij hier geen toekomst hebben als zij op 

een niet-legale manier proberen in België te geraken. Zij zullen dus na 

een negatieve beslissing moeten terugkeren naar hun land van 

herkomst. 

 

Net daarom moeten wij duidelijk maken dat economische migranten 

niet op die manier naar Europa kunnen komen. Het heeft geen enkele 

zin dat zij hun leven riskeren in een bootje. Ik zal dan ook daarop 

inzetten, onder meer via ontradingscampagnes en doelgerichte 

communicatie, teneinde de boodschap duidelijk te maken. 

 

Mijn diensten hebben zich tot nu toe vooral geconcentreerd op 

Noordwest- en Centraal-Afrika, de Kaukasus en de Balkan. De landen 

aan de drukste migratieroutes hebben immers voorrang. 

 

Op dit ogenblik ligt een deel van het werk omwille van de covidreis-

beperkingen stil. Wij bekijken echter wel op welke andere manieren 

wij aan ontrading kunnen doen. 

 

Sinds mijn aanstelling tracht ik mee aan de kar te trekken op 

Europees niveau. Het nieuwe Europese migratiepact, dat vandaag 

wordt onderhandeld, zou veelbelovend kunnen zijn, in ieder geval 

indien de lidstaten de ambitie tonen die wij nodig hebben op Europees 

niveau. 

 

Dat laat ons toe veel sneller het onderscheid te maken tussen de 

echte vluchtelingen en de economische migranten. Het zou 

betekenen dat iedereen die op Gran Canaria arriveert, binnen een 

termijn van vijf dagen wordt gescreend. De economische migranten 

komen terecht in een grensprocedure en moeten al aan de grens 

worden teruggestuurd naar het herkomstland. Wie wel nood heeft aan 

bescherming, wordt herverdeeld over het Europese grondgebied. 

 

Europese samenwerking is dus cruciaal. Het is ook om die reden dat 

ik al heel veel gesprekken heb gevoerd met verschillende Europese 

lidstaten en het punt al verschillende malen heb aangehaald tijdens 

de vergaderingen van de Raad. 

 

gnes de dissuasion, mes services 

se sont jusqu'à présent concen-

trés principalement sur l'Afrique 

du Nord-Ouest et l'Afrique centra-

le, le Caucase et les Balkans. 

Étant donné les mesures de lutte 

contre le coronavirus, nous som-

mes en train d'examiner de quelle 

autre manière nous pouvons faire 

de la dissuasion.  

 

Le nouveau pacte migratoire eu-

ropéen pourrait être très promet-

teur. Il nous permettrait de distin-

guer beaucoup plus rapidement 

les véritables réfugiés des immi-

grants économiques. Toute per-

sonne arrivant à Gran Canaria fe-

rait l'objet d'un screening dans les 

cinq jours. Les immigrants éco-

nomiques seraient alors soumis à 

la procédure de retour, tandis que 

les personnes qui ont besoin de 

protection seraient réparties sur 

le territoire européen. La colla-

boration est donc cruciale. C'est 

pouquoi j'ai eu de nombreux en-

tretiens avec les autres États 

membres et j'ai déjà insisté plu-

sieurs fois sur ce point durant les 

réunions du Conseil européen. 

 

Monsieur Pivin, pour terminer, la Commission européenne a annoncé 

un nouveau financement total de 43,2 millions d'euros à l'Espagne 

pour améliorer les conditions d'accueil dans les îles Canaries, 

notamment l'accès à l'assistance sanitaire, à l'alimentation et à 

l'assainissement. La subvention accordée s'inscrit dans le cadre d'un 

projet d'aide financière en cours, visant à renforcer la capacité des 

autorités espagnoles à gérer les migrations. 

De Commissie heeft extra finan-

ciering voor Spanje aangekon-

digd om tegemoet te komen aan 

de noden op de Canarische 

Eilanden en de opvangomstan-

digheden daar te verbeteren. Die 

steun wordt verstrekt in het kader 
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 van een lopend financierings-

project om de capaciteit inzake 

migratiebeheer van de Spaanse 

autoriteiten te versterken. 

 

02.05  Yoleen Van Camp (N-VA): Mijnheer de staatssecretaris, 

inhoudelijk ben ik heel erg teleurgesteld door uw antwoord. U zegt dat 

er gesprekken hebben plaatsgevonden en dat het geen probleem zal 

zijn om migranten die naar België doorreizen, terug te sturen via 

Dublin. Ik zal niet nalaten die cijfers schriftelijk op te vragen, want als 

wij ze mondeling vragen, zult u vragen om dat zo te doen. Wij weten 

echter allemaal dat die aanpak heel vaak mislukt en dat dit geen 

oplossing is. 

 

U zegt voorts dat de terugkeer niet evident is wegens COVID-19 en 

dat u daarover een goed gesprek hebt gehad met Marokko. Ik vind 

dat echt teleurstellend: hoe kan het nu dat de heenweg wel zou 

lukken – daar is toch ook COVID-19 – maar dat de terugkeer niet 

evident zou zijn? U laat daar toch serieus met uw voeten spelen. Ik 

had daar een veel krachtiger signaal verwacht dan gewoon te zitten 

wachten op vaccinaties en daarna de terugkeer te organiseren. 

 

Daarnaast zegt u dat er goed nieuws is: er komen geen permanente 

opvangstructuren. Dat had u in november of december ook al gezegd, 

maar onze vraag is vooral of de hotelopvang is gestopt, want het zijn 

vooral dergelijke verhalen die een aanzuigeffect hebben. Ik leid af uit 

uw antwoord dat u dat niet zo belangrijk vindt, want het is blijkbaar 

niet aan bod gekomen en u kunt vandaag niet bevestigen dat de 

hotelopvang al gestopt is en dat u zowel op Europees niveau als in 

een gesprek met Spanje vooral dat aspect hebt aangekaart.  

 

Wat het voorlaatste punt betreft, de ontrading, heb ik dadelijk nog een 

aparte vraag, die misschien beter samengevoegd was met deze 

vraag. Als u het goed vindt, kom ik daar dadelijk op terug. U zegt dat 

de ontrading stilligt door corona, maar de instroom ligt duidelijk niet 

stil, dus ik begrijp niet waarom de ontrading niet wordt voortgezet.  

 

Tot slot, u zegt dat de illegale migratie van economische migranten 

problematisch is en dat zij zullen worden teruggestuurd, maar u 

verwees zelf ook weer naar de recente slachtoffers die zijn gevallen 

door de illegale migratie. Dat is net het probleem. Zolang u dat blijft 

tolereren en in het achterhaalde, Europese model blijft geloven – ik 

verwijs nogmaals naar het alternatief dat wij naar voren schuiven, 

namelijk het Australische model – blijft het een risico en zullen 

mensen hun leven blijven wagen met te betreuren slachtoffers als 

gevolg, zoals u zegt. Dat is jammer en ik hoop dat u daarover nog tot 

inzicht komt. 

 

02.05  Yoleen Van Camp (N-

VA): Je suis déçue. Le secrétaire 

d'État affirme que les migrants 

qui transitent par la Belgique se-

ront renvoyés. Dès lors que cette 

méthode échoue souvent, je ne 

manquerai pas de demander des 

statistiques à ce sujet. L'organis-

ation des retours vers le Maroc 

serait provisoirement compliquée 

en raison des mesures contre le 

coronavirus. Comment expliquer 

que le voyage aller se passe 

sans encombre, mais qu'il n'en 

aille pas de même pour le retour? 

J'attendais un signal beaucoup 

plus percutant.  

 

Nous savions déjà que des struc-

tures d'accueil permanentes ne 

seraient pas installées, mais les 

autorités ont-elles également mis 

un terme à l'accueil dans des 

hôtels? L'absence de réponse du 

secrétaire d'État à ce propos en 

dit long. Des personnes continue-

ront à risquer leur vie aussi long-

temps que nous continuerons à 

croire dans le modèle européen 

dépassé.  

 

02.06  Dries Van Langenhove (VB): Mijnheer de staatssecretaris, 

over de gesprekken met Spanje en Frankrijk bent u heel duidelijk 

geweest. Ik ben een beetje teleurgesteld dat het gewoon meer van 

hetzelfde is, van de gefaalde aanpak van de afgelopen jaren en 

decennia, maar u bent daarover wel duidelijk geweest. 

 

Wat de gesprekken met Marokko betreft, had ik graag wat meer 

duidelijkheid gekregen. Ik wil u oproepen om concrete toezeggingen 

te vragen, ook van Marokko, want momenteel blijft het daar een 

beetje vaag. Men verschuilt zich achter de coronacrisis. Die is natuur-

02.06  Dries Van Langenhove 

(VB): Le ministre a fourni une ré-

ponse claire en ce qui concerne 

les discussions menées avec 

l'Espagne et la France, mais j'au-

rais souhaité davantage de clarté 

concernant celles menées avec 

le Maroc. Le secrétaire d'État doit 

demander des engagements. La 

crise du coronavirus est utilisée 
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lijk een goed excuus voor een aantal zaken, maar ik meen dat er 

meer gedaan kan worden. Ik zou graag wat meer concrete 

toezeggingen krijgen. 

 

Wat de verdronken mensen betreft, het gaat om zeer ernstige 

menselijke drama's. Om ervoor te zorgen dat er geen mensen meer 

die gevaarlijke route – zoals u ze zelf ook omschrijft – nemen, hebben 

we dringend een andere aanpak nodig.  

 

Wat de terugkeer betreft, vind ik het hoopgevend dat u erover begint, 

maar ook op dat vlak wachten wij op concrete resultaten. Hoeveel 

mensen zijn er al teruggekeerd? Hoe gaan wij hen precies laten 

terugkeren? Wanneer mogen wij de eerste resultaten verwachten? 

Corona zorgt voor moeilijkheden, maar ik hoop dat u binnenkort, 

nadat de vaccins succesvol zijn toegediend, betere resultaten zult 

kunnen voorleggen. 

 

De screening in Gran Canaria zou natuurlijk een goede oplossing 

kunnen zijn. Als wij de mensen daar kunnen houden en screenen, om 

te bepalen wie die zeer zeldzame mensen zijn die recht hebben op 

asiel en welke mensen – de grote groep – er geen recht op hebben, 

omdat het economische vluchtelingen of migranten zijn, dan moeten 

wij er natuurlijk wel voor zorgen dat Gran Canaria, hoewel het een 

eiland is, niet zo lek is als een zeef en dat die mensen daar niet 

gewoon met hun paspoort het vliegtuig kunnen opstappen en naar 

Spanje, Frankrijk, Duitsland, België en de rest van Noord-West-

Europa kunnen reizen. Daar is er nog heel wat werk aan de winkel. 

Het klinkt mooi in theorie, maar in de praktijk is het veel moeilijker. 

 

Wat de tweet betreft, mijnheer Mahdi, als ik zoiets getweet had, dan 

was ik door uw gesubsidieerde legertje factcheckers en uw collega's 

aan flarden geschoten. Ik ben blij met uw verduidelijking. Het klinkt al 

wat realistischer. Ik was het oorspronkelijk wel eens met wat er stond, 

maar de verduidelijking ligt toch meer in de lijn van wat u zelf ook al 

gezegd hebt. Het ligt echter niet in de lijn van wat uw rode en groene 

collega's in de Vivaldicoalitie zeggen. Ik zou namelijk graag ook eens 

uit hun mond horen dat economische migranten geen toekomst 

hebben in Europa, dat zij allemaal terug moeten. Dat zou ik graag ook 

eens van uw rood-groene collega's in de Vivaldicoalitie horen en niet 

alleen van de CD&V-flank, waartoe u behoort. Uiteraard geldt ook 

hiervoor de opmerking die altijd terugkomt: u kunt wel zeggen dat die 

mensen terug moeten, maar wij zien geen resultaten, wat dat betreft. 

 

comme prétexte. 

 

Il est urgent d'adopter une appro-

che différente afin d'empêcher 

que des personnes empruntent 

encore cette route dangereuse. 

Nous attendons également des 

résultats concrets sur le plan des 

retours. J'espère que de meil-

leurs résultats suivront après les 

vaccinations. 

 

Le screening à Gran Canaria 

constituerait une solution intéres-

sante. Nous devrons, dans ce 

cas, faire en sorte que Gran Ca-

naria ne soit pas une passoire et 

que les personnes concernées 

ne poursuivent pas leur voyage. 

La théorie semble prometteuse, 

mais sa mise en pratique sera 

plus difficile. 

 

Si j'avais été l'auteur du tweet du 

secrétaire d'État, j'aurais été des-

cendu en flamme. La mise au 

point qui a été faite est déjà un 

peu plus réaliste, mais elle n'est 

toujours pas conforme à ce que 

les partis écologistes et socia-

listes disent de la Vivaldi. J'aime-

rais également les entendre dire, 

à l'occasion, que les migrants 

économiques n'ont aucun avenir 

en Europe. Le secrétaire d'État a 

beau dire que ces personnes doi-

vent retourner d'où elles viennent, 

nous ne voyons pour l'instant au-

cun résultat. 

 

02.07  Philippe Pivin (MR): Monsieur le président, monsieur le 

secrétaire d'État, je vous ai bien entendu sur la nature des démarches 

et le fait que des contacts soient pris. Par contre, je ne vous ai pas 

entendu à propos de Frontex. J'avais posé cette question car je me 

disais que si nous devions renforcer au niveau sécurité, au niveau 

logistique, ce serait sans doute au travers d'un déploiement de 

moyens complémentaires de Frontex. 

 

Vous n'avez rien dit à ce sujet. Je ne sais pas si je dois en conclure 

que c'est parce qu'il y a un statu quo à ce sujet, ou si c'est une simple 

omission. Je vais bien entendu reposer la question par écrit. 

J'aimerais obtenir ce complément de votre part. 

 

02.07  Philippe Pivin (MR): U 

hebt niets gezegd over Frontex. 

Als er echter nood is aan meer 

veiligheid of de logistiek zou moe-

ten worden uitgebreid, zou er een 

bijkomend beroep kunnen wor-

den gedaan op Frontex. Ik weet 

niet of we hieruit een status quo 

dan wel nalatigheid van uw kant 

moeten afleiden. 

 

Het incident is gesloten. 

L'incident est clos. 
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03 Vraag van Yoleen Van Camp aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De 

ontradingscampagnes voor asielzoekers" (55011294C) 

03 Question de Yoleen Van Camp à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "Les 

campagnes de dissuasion destinées aux demandeurs d'asile" (55011294C) 

 

03.01  Yoleen Van Camp (N-VA): Mijnheer de staatssecretaris, u 

hebt al gezegd dat de ontradingscampagnes deels zijn opgeschort 

omwille van corona. Kunt u zeggen welke ontradingscampagnes er 

precies zijn uitgetekend en uitgerold? Wat houden ze precies in? Uit 

uw voorgaande antwoord kon ik immers niet opmaken welke 

campagnes er vandaag precies lopen, er was op dat vlak alleen een 

tweet van uw kant. 

 

Via welke kanalen zal men werken en welke doelgroepen wil men 

bereiken? In welke periode zal dit gebeuren? 

 

Wanneer worden de campagnes hervat? Ik begrijp eigenlijk niet 

waarom ze naar aanleiding van corona moesten worden stilgelegd als 

we zien dat nog altijd heel wat mensen de illegale overtocht maken. 

Waarom bent u hiermee gestopt? 

 

Welk bereik wil u halen met deze campagnes? 

 

03.01  Yoleen Van Camp (N-

VA): Les campagnes de dissua-

sion ont été en partie suspendues 

en raison du coronavirus.  

 

Quelles campagnes sont-elles 

toujours en cours? Par le biais de 

quels canaux souhaite-t-on pro-

céder? Quels groupes cibles 

sont-ils visés? Quel calendrier a-

t-il été établi? Pourquoi a-t-il fallu 

suspendre les campagnes? Les 

traversées illégales n'ont tout de 

même pas pris fin? 

 

03.02 Staatssecretaris Sammy Mahdi: Mevrouw Van Camp, deze 

vraag biedt mij de gelegenheid om wat meer duiding te geven. Ik zal 

uw vraag zeer ruim interpreteren en ook ingaan op de reis-

beperkingen. U zegt dat mensen wel hier geraken maar dan niet meer 

terugkeren. Men kan de manier waarop ze naar hier komen uiteraard 

niet vergelijken met de manier waarop ze teruggestuurd moeten 

worden. Economische migranten komen immers niet met het vliegtuig 

naar hier, zij proberen op een onwettelijke manier hier te geraken. 

Men kan dat dus moeilijk vergelijken met de terugkeerprocedure. 

 

Dan is er de manier waarop Spanje en Gran Canaria deze mensen 

opvangen. Zoals gezegd ben ik niet de federale minister van 

Binnenlandse Zaken en ik ben zeker niet de Spaanse minister van 

Binnenlandse Zaken. Ik kan daar mijn mening over hebben en in 

gesprekken met Spanje haal ik die ook aan, maar u kunt mij moeilijk 

de manier waarop Spanje mensen opvangt verwijten. U kunt daarover 

de Spaanse ambassadrice of de Spaanse minister van Binnenlandse 

Zaken aanspreken maar het is niet iets waarover ik veel kan zeggen. 

 

De ontradingscampagnes zijn uiteraard belangrijk en sinds het 

aantreden van deze regering organiseerde de Dienst Vreemdelingen-

zaken alvast een campagne om een antwoord te bieden op de plotse 

stijging van het aantal Braziliaanse aanvragen. Die campagne heeft 

ook resultaat gehad. De ontradingscampagnes waarover ik het zonet 

had zijn gericht op personen die reeds lang in België verblijven, maar 

die door de coronacrisis hun inkomen of onderdak verloren en 

daarom via een asielaanvraag opvang trachten te verkrijgen. 

 

Voor de Braziliaanse gemeenschap werd er dan gebruikgemaakt van 

Facebook, artikels in magazines en informatiebrochures. Dat is vrij 

succesvol geweest en was een goed pilootproject. Al was het meer 

dan een pilootproject, want het heeft ook een serieuze impact gehad 

op de asielaanvragen vanuit die gemeenschap. Het was een 

pilootproject omdat wij gewerkt hebben met Facebookcampagnes en 

03.02  Sammy Mahdi, secrétaire 

d'État: Les réfugiés économiques 

arrivent ici illégalement mais ils 

doivent être renvoyés de façon 

entièrement différente. L'organi-

sation de l'accueil des réfugiés 

par l'Espagne et Gran Canaria ne 

relève pas de mes compétences. 

Les campagnes de dissuasion 

sont évidemment importantes. Le 

gouvernement en a déjà mené 

une à l'intention des Brésiliens, 

avec succès. Ces campagnes 

sont destinées à des personnes 

résidant chez nous depuis long-

temps déjà, mais qui ont perdu 

leur revenu et/ou leur gîte en rai-

son du coronavirus et qui essay-

ent d'obtenir l'accueil par le biais 

d'une demande d'asile.  

 

Le recours à Facebook pour at-

teindre les Brésiliens est une pre-

mière et la méthode a fonctionné. 

Le nombre de demandes éma-

nant de cette communauté a net-

tement diminué, dans une pro-

portion beaucoup plus grande 

que si une campagne de dissua-

sion classique avait été menée.  

 

Jusqu'à présent, mes services se 

sont essentiellement concentrés 

sur l'Afrique du Nord, de l'Ouest 
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met Facebook Live, waardoor wij in die gemeenschap, mede dankzij 

middenveldorganisaties, heel wat mensen bereikt hebben. Daardoor 

had dit een veel grotere impact dan de standaardontradings-

campagnes uit het verleden, die meer old school waren, die 

gebeurden via enkele krantenknipsels. Vandaag beschikken heel wat 

mensen over heel de wereld over een smartphone en dus zijn er 

andere manieren om mensen veel doelgerichter, sneller en beter te 

bereiken.  

 

Deze campagne week dus af van hetgeen normaliter georganiseerd 

wordt, waar de doelgroep die wij willen bereiken, personen betreft die 

om economische redenen naar België wensen te migreren en 

hiervoor verkeerdelijk de asielprocedures gebruiken om aan een 

verblijfsstatuut te geraken. Mijn diensten hebben zich tot nu toe vooral 

gefocust op Noord-, West- en Centraal-Afrika, de Kaukasus en de 

Balkan. Door covid ligt dat voor een stuk stil.  

 

Er was bijvoorbeeld een campagne gepland gericht op Kameroen, 

maar die campagne is uitgesteld vanwege de covidreisbeperkingen. 

Ik zei het daarstraks reeds in antwoord op collega Van Langenhove, 

er worden vaccinaties georganiseerd in België maar ook in de rest 

van de wereld en dus zullen wij nieuwe migratiefluxen zien. Het is dus 

niet onbelangrijk om op korte termijn te zorgen dat wij onze 

ontradingscampagnes opnieuw kunnen uitrollen, want die zullen 

noodzakelijk zijn.  

 

Deze campagnes kunnen op verschillende niveaus en manieren 

georganiseerd worden. Het kan op hoog niveau, door zelf ter plaatse 

te gaan of de directeur-generaal van de Dienst Vreemdelingenzaken 

uit te zenden. Het kan ook op een lager niveau door migratie-

ambtenaren uit te zenden, al dan niet in samenwerking met ngo's en 

internationale organisaties. Het kan gaan om informatiecampagnes 

via de kranten, via brochures en wat mij betreft ook veel meer via 

sociale media, via internet, via websites als Facts about Belgium, 

want dat is de beste manier om een zo ruim mogelijk publiek te 

bereiken.  

 

et centrale, le Caucase et les 

Balkans. Les ressortissants de 

ces pays sont en quête d'un envi-

ronnement économique plus 

prospère et ils abusent des pro-

cédures d'asile pour atteindre 

leur objectif. Les campagnes de 

dissuasion ont été quelque peu 

mises en veilleuse en raison de la 

pandémie de covid-19, mais nous 

avons l'intention d'en mener de 

nouvelles le plus rapidement pos-

sible. Les vaccinations entraîne-

ront aussi des flux migratoires.  

 

Pour certaines campagnes, moi-

même ou le directeur général de 

l'Office des étrangers nous ren-

dons même sur place. Des fonc-

tionnaires des services de 

migration, en coopération ou non 

avec des ONG et des organisa-

tions internationales, sont parfois 

envoyés en mission. Ces campa-

gnes peuvent également passer 

par la publication d'articles dans 

la presse, la distribution de bro-

chures et je compte certainement 

intensifier le recours aux médias 

sociaux et à l'internet. Le site 

Facts about Belgium constitue, 

de même, un forum important. 

 

03.03  Yoleen Van Camp (N-VA): Mijnheer de staatssecretaris, ik 

dank u voor uw aanvulling op de vorige vraag. Ik vraag helemaal niet 

dat u voor Spanje optreedt en de opvang daar regelt. U hoeft mij geen 

woorden in de mond te leggen. 

 

Ik heb u specifiek gevraagd of u hebt aangekaart dat u de hotel-

opvang problematisch vindt, aangezien paars-groen ervaring heeft 

met het nefaste aanzuigeffect van hotelopvang. Mijn enige vraag was 

of u als bevoegd staatssecretaris in dit land de hotelopvang duidelijk 

zou veroordelen en zou vragen om dat onmiddellijk te stoppen en dat 

u ons in het Parlement en de bevolking zou geruststellen dat de 

hotelopvang stopt. Dat doet u dus niet, waarvan akte. 

 

Ik vind het ook zeer teleurstellend dat de ontradingscampagnes door 

corona stil liggen. De asielaanvragen gaan immers in stijgende lijn en 

zijn erg hoog in deze coronatijden. Daarop kom ik straks terug met 

mijn collega Darya Safai, die dit opvolgt. 

 

Ik kan alleen maar aanraden om deze campagnes gewoon te laten 

doorlopen en ze te hervatten tot die instroom terug op een normaal 

peil staat. 

03.03  Yoleen Van Camp (N-

VA): Je n'ai pas dit que le secré-

taire d'État devait régler la ques-

tion de l'accueil des réfugiés en 

Espagne. Je lui ai uniquement 

demandé de condamner l'héber-

gement dans des hôtels et je 

prends note qu'il ne le fait pas. Je 

trouve regrettable, dès lors que le 

nombre de demandes d'asile 

augmente, que les campagnes 

de dissuasion soient au point 

mort. Je conseille de relancer ces 

campagnes. 
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Het incident is gesloten. 

L'incident est clos. 

 

03.04  Hervé Rigot (PS): Monsieur le président, permettez-moi 

d'intervenir car j'entends que les interprètes regrettent que certains 

collègues ne portent pas de casque. Comme je l'ai souligné hier en 

commission de la Santé, le port du casque est important pour le 

confort de chacune et chacun. Le service d'interprétation demande 

déjà depuis plusieurs mois que nous portions un casque afin de leur 

permettre de bien entendre les propos que nous tenons et ainsi 

faciliter leur travail. Je souhaiterais donc que chacun d'entre nous 

prenne ses responsabilités et respecte le travail de nos interprètes. Je 

rappelle que la Chambre des représentants a fourni un casque, 

comme celui que je porte actuellement, et que nous sommes invités à 

l'utiliser.  

 

 

Le président: Vous avez tout à fait raison, monsieur Rigot. 

 

De Kamer biedt trouwens aan zeer goede tarieven een headset aan.  

 

04 Vraag van Theo Francken aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De 

problemen met de transitmigranten in Calais" (55011394C) 

04 Question de Theo Francken à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "Les 

problèmes posés par les migrants en transit à Calais" (55011394C) 

 

04.01  Theo Francken (N-VA): Mijnheer de staatssecretaris, beste 

wensen aan het secretariaat en aan de mensen van uw kabinet. Ik 

wens hun een goed en hopelijk gezond jaar, met een goed evenwicht 

tussen werk en ontspanning. Het afgelopen jaar was op het vlak van 

ontspanning niet denderend. Het komende jaar zal men zeker ook 

veel moed en doorzettingsvermogen aan de dag moeten leggen in 

veel dossiers. Goed overleg, ook met de deelstaten, zal nodig zijn. Ik 

wens u daar veel succes bij. 

 

Een van de dossiers waarin ook de deelstaten een rol spelen, is dat 

van de transitmigratie. De beveiliging van de snelwegparkings ligt 

voornamelijk in handen van de deelstaten. Voor Vlaanderen houdt het 

Agentschap Wegen en Verkeer zich bezig met alles wat er gebeurt op 

de snelwegen. 

 

Ik had een vraag ingediend naar aanleiding van de problemen aan de 

grens vóór de uitvoering van de brexit. In december was het 

inderdaad bijzonder druk op de snelwegen richting het Verenigd 

Koninkrijk. Nu is het heel rustig. Gisteren stelde een krantenartikel in 

De Tijd dat pas over twee weken weer grote files verwacht worden. 

Sowieso is januari een kalme maand voor internationaal weg-

transport, omdat december zo druk is. Alles moet nog binnengeraken 

voor de feesten, waaronder de laatste aankopen. Dat neemt niet weg 

dat de problemen blijven bestaan gelet op het ontbreken van een 

structurele oplossing. 

 

De brexit is een bijzondere uitdaging op het vlak van transitmigratie, 

omdat enerzijds verwacht kan worden dat het moeilijker wordt om het 

Verenigd Koninkrijk binnen te geraken en dat er meer transit-

migranten tegengehouden zullen worden op Europees grondgebied. 

Anderzijds kan verwacht worden dat de vele soms uren stilstaande 

vrachtwagens die wachten op douaneclearance, ideale doelwitten zijn 

04.01  Theo Francken (N-VA): 

Ce sont principalement les ent-

ités fédérées qui assurent la sé-

curisation des parkings autorou-

tiers. Le Brexit représente un défi 

spécifique en matière de migra-

tion de transit, car il y a fort à pa-

rier qu'il sera plus difficile d'entrer 

au Royaume-Uni et que le nom-

bre de migrants en transit inter-

ceptés sur le territoire européen 

augmentera. De plus, les ca-

mions à l'arrêt dans l'attente du 

feu vert des douanes seront des 

cibles idéales pour les migrants 

qui tenteront de se faufiler à bord.  

 



 06/01/2021 CRIV 55 COM 322 

 

CHAMBRE-3E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2020 2021 KAMER-3E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

14 

voor transmigranten om er zich in te verbergen. In een doorrijdende 

vrachtwagen lukt dat niet. 

 

Onze vrachtwagenchauffeurs, de helden van de weg, zijn bijzonder 

attent en soms ook assertief, wat soms ook nodig is, maar ze kunnen 

niet op tegen groepen transitmigranten. Ze riskeren soms hun leven. 

Er zijn daar al heel veel incidenten gebeurd, ook afgelopen maand, 

vooral op het Franse grondgebied. We zullen die belangrijke 

problematiek moeten blijven opvolgen. 

 

Nos conducteurs de poids lourds 

sont impuissants face à des grou-

pes de migrants en transit. De 

très nombreux incidents ont déjà 

été enregistrés, y compris en dé-

cembre, principalement sur le ter-

ritoire français.  

 

Ik heb begrepen dat er een nieuwe deal is tussen Groot-Brittannië en 

Frankrijk – ik las net ook dat u met uw Franse collega hebt 

gesproken – om ook rond Calais een betere bescherming te bieden. 

Er zou ook Brits geld komen. Onze vraag is om ook voor Zeebrugge, 

Vlaanderen, België een dergelijk akkoord te sluiten. Hoe loopt een en 

ander juist? Welke afspraken hebt u de komende weken, onder meer 

met collega Patel in Groot-Brittannië? 

 

Er zijn veel problemen. U hebt gezegd dat u opnieuw werk wilt maken 

van het dossier, nadat het wat stilgelegen heeft in de vorige regering. 

Ik hoop dat het wordt opgepikt. Wat is uw aanpak? Op het ogenblik is 

het rustig in Zeebrugge. Over twee weken verwacht men opnieuw 

pieken en dus heel wat files. Dit is dan ook het moment om te ageren 

en om richtlijnen te geven. 

 

Tot slot, ik heb in de wandelgangen gehoord – het staat ook in het 

artikel in De Tijd – dat het crisiscentrum zou voorstellen om in een 

snelwegparking te voorzien, specifiek voor vrachtwagens, aan de 

Heizel en parking C of in Zaventem. Dat behoort tot Halle-Vilvoorde. 

Dat is niet alleen mijn kiesgebied, maar ook het uwe. Het is zelfs uw 

arrondissement, mijnheer de staatssecretaris. Ik heb vanmorgen 

contact opgenomen met de Vlaamse regering, omdat ik geschrokken 

was van die communicatie. Het is geen officiële communicatie. Ik lees 

het tussen de lijnen. In de afgelopen dagen had ik al gehoord dat het 

in de lucht zou hangen. Is dat juist? Kunt u dat bevestigen? Hebt u 

daar weet van? U bent de minister van Binnenlandse Zaken niet. Dat 

klopt, maar het zou kunnen dat u dat vernomen hebt. Wat is uw 

mening daarover, als staatssecretaris? 

 

Ik wil u graag mijn mening daarover meegeven. Als men vlakbij het 

Maximiliaanpark in Brussel-Noord, op een tram- of buslengte afstand, 

en vlakbij het OOC in Neder-Over-Heembeek, een grote snelweg-

parking creëert voor vrachtwagens, die daar moeten wachten op een 

douaneclearance van de Britten, dan lijkt het mij dat men de kat bij de 

melk zet. Ik vrees dat wij zo heel wat problemen zullen krijgen op het 

vlak van de veiligheid, onder meer doordat transmigranten daar de 

vrachtwagens in klimmen. De burgemeesters in de Rand en de 

gouverneur zien het met lede ogen aan. Als u er nog geen weet van 

hebt, dan kan ik u alleen maar oproepen om u te informeren en eens 

met de collega's te bekijken of dat wel een goed idee is. 

 

La Grande-Bretagne et la France 

ont conclu un accord visant à 

mettre également en place des 

mesures de protection renforcées 

à Calais. Qu'en est-il de Zee-

brugge? La situation y est calme 

pour l'heure, mais de nouveaux 

pics de trafic sont attendus dans 

deux semaines. 

 

Le secrétaire d'État peut-il confir-

mer que le Centre de crise propo-

se de créer un parking autorou-

tier spécifique pour poids lourds 

sur le site du Heysel et sur le par-

king C ou à Zaventem? Une telle 

initiative entraînerait de nom-

breux problèmes de sécurité. Le 

secrétaire d'État devrait se con-

certer avec les ministres compé-

tents pour évaluer la pertinence 

de ce projet. 

 

De voorzitter: Mag ik u vragen om de tijdslimieten in het oog te houden? Zo niet zullen wij vandaag niet 

ver geraken met onze vragen. 

 

04.02 Staatssecretaris Sammy Mahdi: Mijnheer de voorzitter, dat 

geldt ongetwijfeld ook voor mij. Ik zal proberen mij daaraan te houden. 

 

04.02  Sammy Mahdi, secrétaire 

d'État: Il s'agit d'une compétence 

partagée. La ministre Verlinden 
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Mijnheer Francken, u geeft terecht aan dat het om een gedeelde 

bevoegdheid gaat. Een aantal van de vragen moet worden gesteld 

aan mijn collega Annelies Verlinden, aangezien zij specifiek bevoegd 

is voor de politiesamenwerking in de grensstreek. Ik zal mij dus 

moeten beperken tot de vragen die tot mijn bevoegdheidsdomein 

behoren. 

 

Wat de snelwegparkings betreft, ik heb regelmatig overleg met mijn 

collega en ik zal daarover nog overleg hebben om te horen wat de 

juiste aanpak is. Ik neem uw bezorgdheden mee, niet omdat ik van de 

regio Halle-Vilvoorde ben, maar omdat het belangrijk is om een en 

ander op een verstandige manier te organiseren. 

 

Ik heb inderdaad contact gehad met zowel Frankrijk als met het 

Verenigd Koninkrijk. Op 17 november 2020 had ik contact met de 

Franse ambassadrice en op 4 december met de UK minister for 

Immigration Compliance. Zowel Frankrijk als het Verenigd Koninkrijk 

zijn geïnteresseerd in bijkomende afspraken rond transmigratie en 

bereid om daarover trilateraal te onderhandelen. 

 

Er is een concrete afspraak om die zaken te bespreken na de 

vaststelling van een akkoord tussen de Europese Unie en het 

Verenigd Koninkrijk over hun toekomstige relatie. De lidstaten hebben 

namelijk afgesproken om voordien niet bilateraal te onderhandelen 

met het Verenigd Koninkrijk over politieke materies. België heeft er 

Europees wel voor gepleit om aanvullende politionele samen-

werkingsakkoorden te kunnen blijven sluiten met het Verenigd 

Koninkrijk, ook na het aflopen van de overgangsperiode. Dat moet 

daarna dus wel gebeuren. 

 

Het overleg met zowel de Franse ambassadrice als met de minister 

van het Verenigd Koninkrijk is zeer goed verlopen en het is de ambitie 

zowel bij hen als bij ons om op dat vlak stappen vooruit te zetten, 

trouwens voortbouwend op het goede werk dat de vorige regering al 

heeft verricht. 

 

Ook intern in België staat de thematiek van de transmigratie op de 

agenda, onder andere om te voorkomen dat de problematiek zich van 

Calais naar Zeebrugge verplaatst. Het overleg in de werkgroep 

Coördinatie Terugkeer, COTER, specifiek over transmigratie, start 

opnieuw op. Het overleg zal worden vastgelegd na het eerste 

algemene COTER-overleg volgende week. 

 

Daarnaast kan ik alleen maar beklemtonen wat ik al heb gezegd met 

betrekking tot Gran Canaria. Wat voor Gran Canaria geldt, geldt ook 

voor Zeebrugge en België of Vlaanderen, namelijk dat permanente 

opvangstructuren voor transmigratie niet helpen omdat ze vooral een 

aanzuigeffect creëren. Wij moeten vooral de mensen juist informeren. 

Dat is het allerbelangrijkste dat wij vanuit onze bevoegdheid kunnen 

doen. Wij moeten geen opvangstructuren opzetten. Die hebben 

namelijk in het verleden in Calais toch voor problemen gezorgd. 

 

est spécifiquement compétente 

pour la coopération policière en 

région frontalière. Je me concerte 

régulièrement avec elle au sujet 

des aires de stationnement d'au-

toroute. Je tiens compte des pré-

occupations de M. Francken, car 

nous devons organiser l'ensem-

ble de façon judicieuse. 

 

La France et le Royaume-Uni 

sont tous deux intéressés par de 

nouveaux accords au sujet de la 

migration de transit et sont dispo-

sés à mener des négociations tri-

latérales. 

 

Les parties ont pris l'engagement 

concret de discuter de ces sujets 

après l'établissement d'un accord 

entre l'UE et le Royaume-Uni au 

sujet de leur relation future. Avant 

que cet accord ne soit conclu, les 

États membres sont convenus de 

ne plus entamer de négociations 

bilatérales avec le Royaume-Uni 

sur des sujets politiques. La 

Belgique a par contre plaidé au 

niveau européen pour qu'il reste 

possible de conclure des accords 

de police complémentaires avec 

le Royaume-Uni, y compris après 

l'expiration de la période de tran-

sition. 

 

Le thème est aussi à l'agenda au 

niveau national en Belgique car 

nous voulons éviter que le 

problème ne se déplace de Ca-

lais vers Zeebrugge. La concerta-

tion spécifique au sujet de la mi-

gration de transit au sein du grou-

pe de travail Coordination Retour 

(COTER) redémarre. 

 

Ce qui vaut pour Gran Canaria 

vaut aussi pour Zeebrugge et la 

Belgique ou la Flandre: les struc-

tures d'accueil permanentes pour 

la migration de transit ne sont 

pas une solution car elles créent 

surtout un appel d'air. Nous de-

vons surtout donner les bonnes 

informations aux candidats. Les 

structures d'accueil ont créé 

autrefois des problèmes à Calais. 

 

04.03  Theo Francken (N-VA): Mijnheer de staatssecretaris, ik zal de 04.03  Theo Francken (N-VA): 
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tijdslimiet proberen te respecteren, maar het betreft hier een 

belangrijk punt. Ook door de informatie over de potentiële 

snelwegparking in Halle-Vilvoorde had ik wat meer tijd nodig om de 

situatie uit te leggen. Ik begrijp dat u het niet kunt bevestigen en dat u 

verdere informatie zult zoeken. Als er in de toekomst zulke plannen 

worden gelanceerd door het Crisiscentrum die ook uw bevoegdheden 

betreffen, geeft u best toch even een belletje met de vraag om u op 

de hoogte te houden, zodat u niet in snelheid wordt gepakt en dan 

nog wel door die verdomde Francken. 

 

Ten tweede, u richt, na de eerste plenaire vergadering, COTER 

Transmigratie, de deelwerkgroep over transmigratie weer op – ik had 

er in de wandelgangen al iets over vernomen – en dat is zeer goed. 

 

Ten slotte, u bent van plan om voort te werken aan een akkoord. Ik 

hoop het. Wij waren er bijna, maar niet helemaal met voormalig 

minister Jambon, dus dat zou goed nieuws zijn mocht het wel lukken 

in deze legislatuur. Ik wens u daar veel succes mee, maar onder-

handel alstublieft strak en stevig, want de Britten zijn niet van gisteren. 

Nu de brexitdeal rond is – het Parlement moet het akkoord wel nog 

ratificeren – hebt u volgens mij de mogelijkheid om een en ander 

weer bilateraal te proberen. Misschien geraakt het dossier dan over 

enkele weken rond. 

 

La réactivation du COTER est 

une bonne chose. À présent que 

les négociations sur le Brexit ont 

abouti, j'espère qu'un accord 

pourra être conclu avec les Bri-

tanniques. Le secrétaire d'État 

devra faire preuve de fermeté 

lors des négociations car les Bri-

tanniques ne sont pas nés de la 

dernière pluie.  

 

L'incident est clos. 

Het incident is gesloten. 

 

05 Question de Simon Moutquin à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "La forte 

croissance du nombre de screenings de sécurité effectués à la demande de l’OE et du CGRA" 

(55011488C) 

05 Vraag van Simon Moutquin aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De forse 

toename van het aantal op verzoek van de DVZ en het CGVS uitgevoerde veiligheidsscreenings" 

(55011488C) 

 

05.01  Simon Moutquin (Ecolo-Groen): Monsieur le secrétaire d'État, 

je me joins tout d'abord aux vœux qui vous ont été adressés en vous 

souhaitant une très bonne année. J'espère que 2021 sera l'année de 

la sérénité, qu'il est essentiel de préserver dans les dossiers dont 

vous avez la charge. Nous devons objectiver la situation et trouver 

des solutions en dépassant parfois les idéologies politiques. 

 

Je me permets aussi de former des vœux à l'intention de tous ces 

gens venus d'ailleurs qui se trouvent aujourd'hui chez nous, quel que 

soit leur statut. Il faut espérer qu'ils connaîtront un avenir meilleur et 

participeront à l'enjeu de 2021, qui doit être la vaccination. Vos 

compétences concernent autant les personnes sans papiers que 

celles qui résident en centre d'asile, bref tous les migrants de manière 

générale. 

 

05.01  Simon Moutquin (Ecolo-

Groen): Ik sluit me aan bij de 

nieuwjaarswensen en wens dat u 

die dossiers in alle sereniteit zult 

kunnen behandelen. We moeten 

de situatie objectiveren en oplos-

singen vinden, waarbij we soms 

zullen moeten uitstijgen boven de 

politieke ideologieën. Ik wens ook 

het beste voor alle mensen die 

van elders zijn gekomen, onge-

acht hun status. Ik hoop dat ze 

een betere toekomst hebben en 

dat ze dé grote uitdaging voor 

2021, de vaccinatie, samen met 

ons aangaan. 

 

Monsieur le secrétaire d’État, dans son rapport d’activités pour l’année 

2019, le Comité R constate une forte croissance des demandes de 

vérifications de sécurité effectuées par la Sûreté de l'État pour le 

compte de l’Office des étrangers et du CGRA. 

 

Combien de demandes de ce type ont-elles été effectuées en 2018? 

Combien en 2019? Parmi ces demandes, combien de “hits” positifs? 

Uit het activiteitenverslag 2019 

van het Comité I blijkt dat het 

aantal veiligheidsverificaties door 

de Veiligheid van de Staat op 

vraag van de Dienst Vreemdelin-

genzaken en het CGVS sterk is 

toegenomen. 
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Comment expliquez-vous cette “forte croissance” des demandes 

constatée par le Comité R en 2019? Ces vérifications sont-elles 

systématiques dans le traitement de certaines catégories de 

dossiers? Si oui, lesquels? 

 

Hoe is dit te verklaren? Hoeveel 

van dergelijke verificaties werden 

er in 2018 en 2019 uitgevoerd? 

Hoeveel daarvan waren er posi-

tieve hits? Worden dergelijke 

controles systematisch uitge-

voerd voor bepaalde dossiers? 

Zo ja, voor welke? 

 

05.02  Sammy Mahdi, secrétaire d'État: Monsieur Moutquin, je vous 

remercie pour vos vœux également adressés à des personnes parfois 

oubliées, même dans cette commission. 

 

En effet, en 2018, la Sûreté de l'État a examiné 39 220 demandes de 

l'Office des étrangers et du Commissariat général aux réfugiés et aux 

apatrides (CGRA). En 2019, il s'agissait de 43 289 demandes. La 

plupart de ces vérifications ont été faites dans le cadre du screening 

des demandeurs de protection internationale (DPI). 

 

En 2018, les 23 387 vérifications de DPI ont donné 76 hits et en 2019, 

les 26 140 vérifications de DPI ont donné 39 hits. L'augmentation est 

en outre liée au nombre plus élevé de DPI. Une vérification est 

systématiquement effectuée dans le cadre des DPI introduites sur le 

territoire. 

 

Par ailleurs, dans les procédures d'accès au territoire et de séjour, 

l'Office des étrangers peut prendre une décision de refus motivée sur 

la base de faits d'ordre public mais aussi de sécurité nationale. Pour 

cette raison, la Sûreté de l'État est consultée pour certaines procé-

dures au cas par cas, en fonction des éléments du dossier 

administratif de l'intéressé. Elle fait des vérifications de manière plus 

systématique avant de délivrer un titre de séjour définitif ou de 

prolonger un séjour temporaire. 

 

05.02  Staatssecretaris Sammy 

Mahdi: In 2018 heeft de Veilig-

heid van de Staat 39.220 verifica-

tieaanvragen van de Dienst 

Vreemdelingenzaken en het 

CGVS onderzocht, in 2019 waren 

dat er 43.289. Meestal gebeurde 

dat in het kader van de screening 

van de verzoekers om internatio-

nale bescherming (VIB).  

 

In 2018 leverden 23.387 contro-

les van VIB's 76 hits op, in 2019 

leverden 26.140 controles 39 hits 

op. Die toename is te verklaren 

door het hogere aantal VIB's. Een 

dergelijk onderzoek wordt syste-

matisch uitgevoerd.  

 

In de procedures voor toegang tot 

het grondgebied kan de Dienst 

Vreemdelingenzaken overgaan 

tot een gemotiveerde weigering 

op basis van de openbare orde of 

de nationale veiligheid. Afhanke-

lijk van het administratieve dos-

sier wordt de Veiligheid van de 

Staat dus geraadpleegd voor be-

paalde procedures en voert ze 

systematisch controles uit vóór 

de toekenning of verlenging van 

een verblijfsvergunning.  

 

05.03  Simon Moutquin (Ecolo-Groen): Monsieur le secrétaire d'État, 

je vous remercie pour votre réponse complète. Je me pose encore 

une question que je vous enverrai par écrit. Vu que le nombre de 

vérifications ne correspond pas au nombre de demandes d'asile, 

quels sont les critères pris en compte? S'agit-il d'un critère de 

nationalité, d'origine d'une région ou autre? Je trouve intéressant de 

se pencher sur cette question. 

 

05.03  Simon Moutquin (Ecolo-

Groen): Het aantal controles 

stemt niet overeen met het aantal 

asielaanvragen. Wat zijn de crite-

ria die aan de beslissing ten 

grondslag liggen: de herkomst, 

de nationaliteit? Die informatie 

zou interessant zijn. 

 

L'incident est clos. 

Het incident is gesloten. 

 

06 Question de Simon Moutquin à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "Les 

réactions politiques face aux drames en Méditerranée" (55011489C) 

06 Vraag van Simon Moutquin aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De 
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politieke reacties op de tragedies op de Middellandse Zee" (55011489C) 

 

06.01  Simon Moutquin (Ecolo-Groen): Monsieur le président, 

monsieur le secrétaire d'État, vu l'importance de nos travaux dans 

cette commission, il y a toujours un décalage entre l'actualité, le 

moment où l'on pose nos questions et le moment où l'on obtient la 

réponse. Mais je dois quand même rappeler ce chiffre qui donne froid 

dans le dos. Ces sept dernières années, près de 20 000 personnes 

sont mortes en Méditerranée. Sans vouloir être morbide – il faut 

pouvoir dire la réalité –, ce chiffre ne correspond qu'aux corps qui ont 

été retrouvés. Des experts estiment que ce nombre est beaucoup 

plus important. Il pourrait même être doublé. 

 

Amnesty International évoque le fait que la plupart de ces personnes 

viennent de Libye, pays où des manquements aux droits de l'homme 

sont prouvés par d'innombrables rapports. Les migrants se retrouvent 

souvent aux mains des trafiquants, vendus en esclaves. On évoque 

également des cas de violences sexuelles perpétrées sur les femmes 

migrantes, etc. L’ONG rappelle que renvoyer en Libye les réfugiés et 

migrants interceptés en mer, c’est les exposer aux violences qui sont 

prouvées dans ce pays. Aujourd'hui, 660 000 migrants en Libye sont 

exposés à la torture, à l'esclavage, etc.  

 

Monsieur le secrétaire d’État, quelles solutions concrètes voulez-vous 

développer pour aider ces personnes? La Belgique compte-t-elle 

accueillir des migrants sauvés en mer par les bateaux humanitaires 

tels que l’Open Arms? Je rappelle qu'en 2019, le Parlement belge a 

voté une résolution pour rejoindre l’accord de Malte. Qu'en est-il? La 

Belgique est-elle favorable à un couloir humanitaire depuis la Libye 

vers l'Europe pour les migrants vulnérables? Cette solution est-elle 

envisageable?  

 

06.01  Simon Moutquin (Ecolo-

Groen): De voorbije zeven jaar 

zijn er bijna 20.000 personen ver-

dronken in de Middellandse Zee. 

Het kunnen er ook twee keer zo-

veel zijn, want vele lichamen wer-

den niet teruggevonden. Volgens 

Amnesty International wagen de 

meeste migranten de oversteek 

vanuit Libië. In dat land worden er 

grove mensenrechtenschendin-

gen begaan, zo blijkt uit talloze 

rapporten (slavernij, seksueel ge-

weld, enz.).  

 

Wat zult u doen om deze migran-

ten te helpen? Zal België migran-

ten die in zee gered werden door 

humanitaire schepen opvangen? 

In 2019 heeft het Parlement een 

resolutie aangenomen waarin ge-

vraagd wordt het in Malta geslo-

ten akkoord te onderschrijven. 

Wat is de stand van zaken? Is 

België voorstander van een hu-

manitaire corridor tussen Libië en 

Europa voor kwetsbare migran-

ten?  

 

06.02  Sammy Mahdi, secrétaire d'État: Monsieur le président, 

monsieur Moutquin, je vous remercie pour votre question qui est 

toujours d'actualité, si ce n'est que les chiffres ont probablement 

évolué. Hier encore, la presse flamande a mentionné que quatre 

personnes se sont noyées, alors qu'elles étaient en route vers les Îles 

Canaries. Je ne sais pas si cela figurait également dans la presse 

francophone. Ce sont là toujours et encore de tristes chiffres. 

 

Trop de migrants prennent un grand risque en traversant la 

Méditerranée dans des bateaux inaptes à la navigation. Même au 

milieu de la crise sanitaire, trop de morts sont à déplorer. 

 

Comme vous le dites, ce problème doit trouver une réponse au 

niveau européen. Je souhaite m'inscrire dans une politique europé-

enne dans laquelle les activités des ONG ne sont pas entravées. Il 

importe aussi que l'Union européenne assume cette responsabilité à 

l'égard du transport maritime privé et commercial. 

 

En outre, les États membres doivent assumer la responsabilité des 

personnes secourues en les débarquant rapidement, en leur 

fournissant les soins médicaux urgents nécessaires, en les traitant et 

en les répartissant selon la procédure appropriée. Autrement dit, la 

Belgique accueillera les demandeurs d'asile qui arrivent en bateau 

comme d'autres demandeurs, et les critères d'asile seront les mêmes. 

 

La mise en place d'un couloir humanitaire collectif depuis la Libye et 

06.02  Staatssecretaris Sammy 

Mahdi: Gisteren nog was er in de 

pers sprake van vier drenkelin-

gen. Al te veel migranten steken 

de Middellandse Zee over in 

bootjes die onzeewaardig zijn, er 

vallen al te veel doden. 

 

Ik wil dat Europa een beleid voert 

waarbij de activiteit van de ngo's 

niet belemmerd wordt. De EU 

moet haar verantwoordelijkheid 

opnemen ten opzichte van het 

particuliere en commerciële mari-

tieme transport.  

 

De lidstaten moeten de verant-

woordelijkheid voor de geredde 

personen op zich nemen volgens 

de geëigende procedures. België 

zal, met andere woorden, asiel-

zoekers die per boot aankomen 

alsook andere asielzoekers op-

vangen en in beide gevallen de-

zelfde asielcriteria hanteren. 

 



CRIV 55 COM 322 06/01/2021  

 

CHAMBRE-3E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2020 2021 KAMER-3E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

19 

l'implémentation de l'accord de Malte n'offrent pas de solution 

durable. Ces mécanismes sont contraires au principe d'une procédure 

d'évaluation individuelle. Cela étant dit, la Belgique continuera à faire 

preuve d'humanité et de solidarité en cas de situation d'urgence aiguë 

à l'étranger requérant l'accueil de personnes vulnérables.  

 

Au niveau européen,  Frontex est tenu de participer aux opérations de 

recherche et de sauvetage par le règlement de l'Union européenne 

qui a créé le corps européen de garde-frontières et de garde-côtes. 

L'agence a l'obligation d'apporter une assistance technique et 

opérationnelle aux opérations de sauvetage en mer susceptibles 

d'avoir lieu durant des opérations de surveillance des frontières en 

Méditerranée et ailleurs. Les activités de recherche et de sauvetage 

constituent également un objectif spécifique du plan opérationnel de 

chaque opération maritime de Frontex. 

 

En 2021, Frontex devrait employer environ 1 000 personnes en plus. 

Un nombre important de Belges ont déjà été recrutés dans les 

différentes catégories d'emploi au sein du standing corps de Frontex. 

 

De opening van een Europese 

humanitaire corridor vanuit Libië 

en de uitvoering van de Verkla-

ring van Malta zijn geen structu-

rele oplossingen, omdat ze haaks 

staan op het principe van indivi-

duele evaluatie. België zal zich 

niettemin humaan en solidair op-

stellen in noodsituaties. 

 

Frontex moet meewerken aan de 

opsporings- en reddingsopera-

ties. Het Agentschap moet tijdens 

grensbewakingsoperaties bij-

stand verlenen bij reddingsopera-

ties op zee. In 2021 zou Frontex 

1.000 personen extra moeten re-

cruiten. Er werden al heel wat 

Belgen aangeworven.  

 

06.03  Simon Moutquin (Ecolo-Groen): Monsieur le secrétaire d'État, 

je vous remercie pour votre réponse.  

 

Je vous rejoins sur la question de la nécessité d'une politique 

européenne. Mais je vous encourage à avancer sans attendre que 

M. Orbán se réveille, un matin, progressiste. On connaît les difficultés 

qui se posent en matière de  pacte migratoire européen et on sait 

qu'un consensus européen sur une situation d'urgence n'est malheu-

reusement pas possible. Je ne peux donc que vous encourager à 

prendre la tête des pays courageux au sein de l'Union européenne 

pour trouver une solution qui ne sera pas nationale, ni européenne, 

mais intermédiaire et multilatérale.  

 

Vous avez évoqué des solutions durables qui sont, en effet, néces-

saires. Toutefois, il y a une situation d'urgence en Libye qui 

nécessiterait, sans doute, des réponses rapides, à défaut de 

réponses durables. Il est ici question des engagements que vous 

avez pris à l'occasion de votre note de politique générale. Je pense 

notamment au développement de voies sûres et légales, à savoir la 

réinstallation et les visas humanitaires dans des situations 

catastrophiques, comme c'est le cas aujourd'hui en Libye.  

 

J'ai été en contact avec une organisation sur place qui m'a expliqué 

qu'elle avait notamment découvert une cache de femmes vendues 

comme esclaves sexuelles. Devant une telle situation, il faut pouvoir 

trouver une solution urgente.  

 

06.03  Simon Moutquin (Ecolo-

Groen): Een EU-brede consen-

sus over die noodsituaties is 

geen haalbare kaart: ik roep u er-

toe op een oplossing te zoeken 

die het midden houdt tussen een 

nationale en een Europese oplos-

sing. 

 

De noodsituatie in Libië vereist 

een snelle reactie, bij gebrek aan 

een langetermijnoplossing. 

 

L'incident est clos. 

Het incident is gesloten. 

 

07 Question de Simon Moutquin à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur 

"L’orientation et le soutien à destination des migrants en transit" (55011491C) 

07 Vraag van Simon Moutquin aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "Het 

informeren en ondersteunen van transmigranten" (55011491C) 

 

07.01  Simon Moutquin (Ecolo-Groen): Monsieur le Secrétaire 

d’État, je rappelais dans le début de ma question un drame, dont je 

n'étalerai pas les détails pour bien commencer l'année 2021. C'est 

07.01  Simon Moutquin (Ecolo-

Groen): Onder de 25.000 trans-

migranten die vanuit België de 
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l'histoire de Farika, une Érythréenne. Effectivement, énormément de 

personnes érythréennes sont concernées par ce phénomène de 

migration en transit. Selon les douanes britanniques, 25 071 migrants 

ont été arrêtés à la frontière. Myria indique qu’une majorité d’entre eux 

sont d’origine érythréenne  

 

Dans votre note de politique générale, vous avancez qu’une solution 

structurelle n’est possible que si des solutions sont portées au niveau 

européen. Cependant, le nouveau Pacte sur l’asile et la migration tel 

que proposé par la Commission européenne ne propose pas de 

revenir sur le règlement de Dublin, puisqu'il ne casse pas ce 

mécanisme de premier pays enregistré, à savoir le pays qui doit 

traiter la demande.  

 

Monsieur le secrétaire d’État, conformément à l’accord de gouver-

nement, que comptez-vous mettre en place avec les Régions sur les 

aires d’autoroute, notamment pour sensibiliser et venir en aide aux 

personnes migrantes en transit? Un soutien financier et humain est-il 

prévu? Dans votre note de politique générale, vous insistez sur la 

nécessité d’informer les personnes ayant un profil de transit sur les 

possibilités d’asile qu’elles ont en Belgique. En effet, les Érythréens 

ignorent qu'ils ont de fortes chances de pouvoir prétendre à une 

demande d'asile en Belgique. C'est là tout l'enjeu! C'est d'expliquer à 

ces personnes que, plutôt que d'aspirer au rêve britannique, qui 

parfois n'en est pas un, elles ont des chances d'être reconnues ici 

comme demandeurs d'asile. Que comptez-vous mettre en place au 

niveau de l'information? Je sais que vous avez des contacts avec le 

bourgmestre de Tournai à ce propos. Et je pense que l'E42 

notamment sera un enjeu très important pour ces prochains mois.  

 

oversteek waagden en aan de 

Britse grens werden onderschept, 

bevonden er zich volgens Myria 

veel Eritreeërs. 

 

Uit uw beleidsnota bleek dat al-

leen een Europese aanpak het 

probleem structureel kan oplos-

sen. Het nieuw voorgestelde pact 

breekt echter niet met het prin-

cipe van de Dublinverordening, 

namelijk dat het eerste land van 

aankomst de asielaanvraag moet 

afhandelen. 

 

Welke maatregelen met betrek-

king tot de snelwegparkings zult u 

in overeenstemming met het re-

geerakkoord samen met de Ge-

westen nemen om transmigran-

ten te helpen? Zult u financiële 

steun bieden? 

 

In uw beleidsnota hebt u het over 

de noodzaak om transmigranten 

te informeren. Dat is waar het om 

draait, want deze mensen zijn 

zich er niet van bewust dat ze 

een goede kans maken om in 

België als vluchteling erkend te 

worden. Hoe zult u hen informe-

ren? U hebt hierover contacten 

met de burgemeester van Door-

nik, met name wegens de proble-

matiek langs de E42. 

 

07.02  Sammy Mahdi, secrétaire d'État: Monsieur Moutquin, vous 

dites correctement, que tout le monde a le droit de demander l'asile. 

Cela ne signifie pas que tout le monde y a droit et, trop souvent, les 

gens ne sont pas au courant.  

 

Les migrants en transit ont toujours la possibilité de demander l'asile 

en Belgique et d'intégrer le réseau d'accueil de Fedasil. Il est donc 

indispensable d'informer de façon précise les personnes qui sont sur 

le territoire belge. À cette fin, j'examine la possibilité d'étendre l'équipe 

outreach de Fedasil, en vue d'informer les migrants, tant à  Bruxelles 

qu'ailleurs en Belgique, notamment sur les aires d'autoroute, comme 

vous le signalez vous-même.  

 

En effet, informer correctement ces personnes est ce qui importe. 

Auparavant, on le faisait peut-être au moyen d'un site web ou d'une 

brochure, mais pour réellement pouvoir informer les gens dans les 

meilleures circonstances, il faut privilégier les contacts humains. De 

là, l'importance de disposer de ces équipes d'outreach pour accomplir 

cette tâche. Précisément, jusqu'à la mi-novembre 2020, l'équipe 

outreach a eu 2 461 contacts individuels. 

 

Je répète ce nombre: 2 461. Moi aussi, parfois, je note tous les 

07.02  Staatssecretaris Sammy 

Mahdi: Hoewel ze niet allemaal 

recht hebben op asiel, hebben 

transmigranten wel het recht om 

asiel aan te vragen en onderge-

bracht te worden in het opvang-

netwerk van Fedasil. Vaak zijn ze 

daar niet van op de hoogte. 

 

Ik ben daarom van plan om het 

Reach Out-team van Fedasil, dat 

migranten in Brussel en elders in 

België – meer bepaald op snel-

wegparkings – informeert, uit te 

breiden. Om de informatie opti-

maal over te brengen valt een 

persoonlijk contact te verkiezen 

boven een website of een bro-

chure. 

 

Medio november 2020 had dit 

team al 2.461 individuele contac-
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chiffres. Je préfère donc me répéter pour être certain que vous avez 

bien pu noter cela. Il y a aussi eu 150 trajets individuels. 

 

Les moments de contact sont des moments d'information générale. 

Un trajet individuel comprend l'orientation et le conseil individuel: 22 % 

de ces sessions individuelles ont mené à une intégration dans le 

circuit légal; 19 % sont encore en cours. Ce sont quand même des 

chiffres assez positifs, lesquels comparés à l'impact d'une brochure, 

traduisent immédiatement les effets de cette équipe outreach. 

 

Enfin, je n'envisage pas de mettre en place un centre d'accueil ou une 

aide financière pour les migrants en transit. Je l'ai déjà précisé en 

réponse à la question précédente de certains de vos collègues. Je 

pense que mettre en place un centre d'accueil n'aidera pas, parce 

que cela va engendrer un appel d'air. Il faut, dans un premier temps, 

pouvoir bien informer les gens, pour qu'ils connaissent leurs droits, et 

ne pas faciliter leur transmigration, qui souvent les amène dans une 

situation pénible. C'est ce qu'il faut éviter à tout prix. 

 

ten gehad. 

 

Er zijn 150 individuele trajecten 

geweest die individuele voorlich-

ting en advies omvatten. In 22 % 

van de gevallen heeft dat geleid 

tot een integratie in het wettelijk 

circuit en 19 % van die trajecten 

loopt nog steeds. Dat is positief. 

 

Ik denk niet aan een opvangcen-

trum of financiële steun voor 

transmigranten omdat dit een 

aanzuigeffect zou creëren. De 

migranten moeten goed geïnfor-

meerd worden over hun rechten 

en we mogen de transmigratie 

niet aanmoedigen, omdat die 

voor iedereen nadelig is. 

 

07.03  Simon Moutquin (Ecolo-Groen): Monsieur Mahdi, je vous 

remercie. Vous avez dit quelque chose qui est, pour moi, fondamen-

tal. Vous avez dit: "d'humain à humain". Je pense que l'enjeu est de 

se rendre compte qu'il y a des initiatives locales qui sont prêtes à faire 

ce travail d'information.  

 

Il y a des citoyens qui, depuis la crise de l'accueil de 2015, sont en 

contact avec des personnes migrantes en transit. Ils peuvent faire ce 

travail de mise en connexion. Je sais que nous n'avons pas à 

demander aux citoyens de faire le travail de l'État, mais eux sont prêts 

et solidaires, depuis des années. Ils ont tout intérêt, finalement, à ce 

que des gens, qui parfois sont hébergés chez eux, puissent avoir une 

bonne information. 

 

Il y a des citoyens, des communes, des provinces, des collectifs qui 

sont prêts à faire ce travail. Ils manquent de deux choses. D'une part, 

votre autorisation. D'autre part, même si vous dites: "Je ne suis pas 

prêt à affecter des moyens financiers dans un centre d'accueil de 

nuit", et je l'entends, il y a peut-être des alternatives ou des solutions 

intermédiaires.  

 

Je suis certain que des centres de jour, des centres d'information qui 

ne font pas de l'accueil de nuit, pourraient permettre à ces personnes 

de se poser. Je pense qu'il est fondamental qu'elles le fassent, 

qu'elles puissent peut-être être déconnectées de filières de trafiquants 

qui les exploitent et qui leurs donnent de fausses informations. Elles 

pourraient y bénéficier d'une assistance psychologique, d'une assis-

tance sociale et d'une assistance juridique, pour leur permettre d'intro-

duire leur demande d'asile.  

 

C'est vraiment un enjeu fondamental et avoir une logique uniquement 

sécuritaire dans la question de la transmigration ne fonctionnera pas 

– malheureusement ou heureusement.  

 

07.03  Simon Moutquin (Ecolo-

Groen): Het menselijk aspect is 

fundamenteel. Lokale en burger-

initiatieven staan klaar om de 

transmigranten, met wie ze al 

jaren samenwerken, te informe-

ren. Ze hebben uw toestemming 

nodig en ze vragen ook om tus-

senoplossingen voor de nacht-

centra. Deze migranten moeten 

zich kunnen vestigen en zich los-

maken van de netwerken van 

mensensmokkelaars, die hen 

vaak verkeerd informeren. Ze 

zouden er sociale, psychologi-

sche en juridische hulp kunnen 

krijgen om hun asielaanvraag in 

te dienen. De veiligheidslogica al-

leen werkt niet.  

 

L'incident est clos. 

Het incident is gesloten. 

 

08 Question de Simon Moutquin à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur 
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"L'examen de vulnérabilité pour les détenus dans les centres fermés" (55011492C) 

08 Vraag van Simon Moutquin aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "Het 

onderzoek naar de kwetsbaarheid van de personen die in gesloten centra zijn opgesloten" 

(55011492C) 

 

08.01  Simon Moutquin (Ecolo-Groen): Monsieur le secrétaire d’État, 

le 9 octobre 2018 dernier, dans le centre fermé de Vottem, un 

Érythréen de 36 ans s’est donné la mort, après avoir pris 

connaissance de l’annonce de son expulsion. Selon les informations 

du CRACPE, l’homme souffrait de sa détention et tombait peu à peu 

dans une dépression. Les témoignages recueillis par le Groupe 

Transit (coordonné par le Ciré) évoquaient dans un état des lieux des 

centres fermés en Belgique en 2016, une dizaine de tentatives de 

suicides, d’automutilations ainsi que des centaines de grèves de la 

faim. Les 'résidents' de ces centres souffrent bien souvent de 

problèmes psychologiques liés à leurs traumatismes, et leur état de 

santé s’aggrave souvent des suites des conditions de leur détention, 

et de l’incertitude liée à leur avenir. Toujours selon ce rapport, ces 

personnes ne reçoivent pas les aides et les soins dont ils ont besoin, 

malgré que certaines d’entre elles soient considérées comme 

'vulnérables' par la loi belge.  

Dans un rapport de novembre 2019, le Ciré rappelle que certains 

droits fondamentaux ne sont pas respectés dans ces centres fermés : 

des durées de détention maximale qui sont parfois dépassées; des 

décisions de sanctions qui sont rendues arbitrairement (la mise en 

cellule d’isolement); une grande majorité des plaintes contre toute 

violation de ses droits par le personnel des centres fermés déclarées 

comme irrecevables ou non fondées; un manque d’information sur les 

possibilités de recours contre une détention et/ou décision 

d’éloignement ou de refoulement. L’État belge a d’ailleurs déjà fait 

l’objet de plusieurs condamnations par la Cour européenne des droits 

de l’Homme. 

1. Quelles mesures supplémentaires comptez-vous mettre en place 

dans les centres fermés, afin d’assurer que les personnes qui y sont 

détenues disposent de tout le soutien médical et psychologique 

nécessaire ?  

2.Comptez-vous mettre en place un cadre réglementaire clair pour 

l’identification et le screening de la vulnérabilité de ces personnes ?  

3. Pensez-vous qu’il serait utile de mettre en place un contrôle 

judiciaire automatique des décisions de détention dans les 24h 

suivant l’arrestation afin d’évaluer l’opportunité et la proportionnalité 

de l’arrestation et de la détention ?  

 

08.01  Simon Moutquin (Ecolo-

Groen): Getuigenissen die door 

de (door het CIRÉ gecoördi-

neerde) Transit-groep opgete-

kend werden, maken voor 2016 

gewag van een tiental zelfmoord-

pogingen, van zelfverminkingen 

en van honderden hongersta-

kingen in de gesloten centra. De 

'bewoners' kampen met psychi-

sche problemen als gevolg van 

hun trauma's en hun gezond-

heidstoestand is zorgwekkend. 

Dit rapport vermeldt ook dat deze 

personen verstoken blijven van 

de hulp en de zorg die ze nodig 

hebben, ook al zijn sommigen 

onder hen volgens de wet 

kwetsbaar.  

 

Het CIRÉ wijst er ook op dat in 

die gesloten centra fundamentele 

rechten niet geëerbiedigd wor-

den: voorbeelden daarvan zijn 

dat de maximale detentieduur er 

soms overschreden wordt, dat er 

op een arbitraire manier beslist 

wordt om sancties op te leggen, 

dat klachten tegen eender welke 

schending van de rechten 

onontvankelijk verklaard worden. 

De Belgische Staat werd overi-

gens al verscheidene malen ver-

oordeeld door het Europees Hof 

voor de Rechten van de Mens.  

 

Welke bijkomende maatregelen 

zult u in de gesloten centra ne-

men opdat de gedetineerden over 

de nodige medische en psycholo-

gische ondersteuning zouden be-

schikken? Zult u een duidelijk 

reglementair kader uitwerken 

voor de identificatie en de scree-

ning van de kwetsbaarheid van 

deze personen? Is het volgens u 

nuttig om in een automatisch en 

snel rechterlijk toezicht op de 

detentiebeslissingen te voorzien 

om te beoordelen of die 

opportuun en proportioneel zijn?  

 

08.02  Sammy Mahdi, secrétaire d'État: Monsieur Moutquin, le suivi 08.02  Staatssecretaris Sammy 
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psychologique et médical est assuré à partir de l'arrivée de l'intéressé 

au centre fermé. Il est prévu d'engager encore des psychologues et le 

recrutement est d'ailleurs en cours.  

 

La détection de la vulnérabilité est faite par une équipe multi-

disciplinaire composée de psychologues, d'assistants sociaux, 

d'éducateurs, de membres des équipes de sécurité, et de la direction 

du centre. Elle commence le premier jour de la détention par un 

intake fait par les assistants sociaux et l'équipe médicale.  

 

Les dossiers qui demandent plus d'attention sont signalés au service 

central et suivis avec diligence. Ils sont traités durant une réunion 

hebdomadaire au sein des services centraux, afin d'arriver à la bonne 

solution pour chaque dossier individuel, et d'assurer une détention 

aussi brève que possible. Au centre, ces dossiers sont suivis jour 

après jour.  

 

Le droit de recours existant suffit pour garantir le respect de la 

réglementation en matière de maintien en détention. En outre, 

l'étranger peut introduire un recours contre la décision de maintien 

auprès de la chambre du conseil. Dès le cinquième mois de maintien 

en centre fermé, l'Office des étrangers est tenu de soumettre la 

décision de prolongation à la chambre du conseil. 

 

Mahdi: De psychologische en 

medische follow-up wordt van bij 

de aankomst van de betrokkene 

in het gesloten centrum verze-

kerd. De aanwerving van psycho-

logen is aan de gang. Een multi-

disciplinair team gaat na of de 

personen kwetsbaar zijn door op 

dag één in begeleiding door so-

ciaal assistenten en zorgkundi-

gen te voorzien. De gevoelige 

dossiers worden aan de centrale 

dienst gesignaleerd en van nabij 

opgevolgd. We beogen een ad-

hocoplossing voor elk dossier 

met het oog op een zo kort mo-

gelijke opsluiting.  

 

De vreemdeling kan bij de Raad-

kamer hoger beroep aantekenen 

tegen de beslissing tot vasthou-

ding. Vanaf de vijfde maand van 

vasthouding in een gesloten cen-

trum moet de Dienst Vreemdelin-

genzaken zijn beslissing tot ver-

lenging van die vasthouding aan 

de Raadkamer voorleggen.  

 

08.03  Simon Moutquin (Ecolo-Groen): Monsieur le secrétaire d'État, 

je vous remercie pour votre réponse. Je vous félicite pour le 

recrutement de nouveaux psychologues. Pour m'être souvent rendu 

en centre fermé, je sais qu'il en manquait. Ils étaient parfois 

dépassés. C'est un personnel admirable en matière de soutien à ces 

personnes. Les psychologues étaient en demande de renfort 

d'équipes. C'est donc une très bonne nouvelle. 

 

Comme on l'a dit dans la note et dans l'accord de gouvernement, 

l'objectif est d'améliorer les conditions de détention des personnes 

détenues.  

 

Améliorer la possibilité de dépôt de plainte pour des personnes qui se 

trouvent parfois dans des situations psychologiques compliquées 

serait un autre aspect. Des mécanismes existent mais ils peuvent 

parfois être défaillants, d'un centre fermé à l'autre. Il est vraiment 

fondamental qu'existe une manière pour les personnes détenues de 

permettre que des informations arrivent à l'Office des étrangers ainsi 

qu'à d'autres personnes, sans passer par une direction qui aura peut-

être du mal à constater des manquements. 

 

08.03  Simon Moutquin (Ecolo-

Groen): De aanwerving van psy-

chologen is zeer goed nieuws. 

Zoals er in het regeerakkoord be-

paald werd, is het de bedoeling 

de detentieomstandigheden te 

verbeteren. Het zou ook makkelij-

ker moeten worden om een 

klacht in te kunnen dienen. Er be-

staan mechanismen maar in be-

paalde centra laten die soms te 

wensen over.  

 

L'incident est clos. 

Het incident is gesloten. 

 

09 Questions jointes de 

- Simon Moutquin à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "Les relocalisations 

depuis la Grèce" (55011503C) 

- Greet Daems à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "Les camps de réfugiés 

grecs" (55012059C) 

09 Samengevoegde vragen van 
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- Simon Moutquin aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De herplaatsingen 

vanuit Griekenland" (55011503C) 

- Greet Daems aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De Griekse 

vluchtelingenkampen" (55012059C) 

 

09.01  Simon Moutquin (Ecolo-Groen): Monsieur le secrétaire d'État, 

cette question date un peu et est partiellement liée à celles qui 

suivront au sujet de la Bosnie. 

 

Comme vous le savez, dans la nuit du 8 au 9 septembre 2020, le 

camp de réfugiés de Moria en Grèce était la proie des flammes. La 

Belgique s’était d'abord engagée à relocaliser 15 mineurs, avant que 

vous ne promettiez des places pour 150 personnes - ce dont je vous 

félicite et vous remercie. 

 

Pour autant, plus de trois mois après le drame, je souhaitais faire le 

point avec vous. Depuis le dépôt de ma question, j'ai vu que quelques 

personnes étaient arrivées en Belgique. Quoi qu'il en soit, ce dossier 

semble prendre un certain temps. 

 

Monsieur le secrétaire d'État, quels sont les éventuels blocages? 

Combien de places sont-elles actuellement disponibles dans le 

réseau d’accueil? Comment la coopération avec les Communautés 

dans l’accueil des MENA se déroule-t-elle? Un financement 

supplémentaire a-t-il été alloué par le fédéral à la Communauté 

flamande et à la Fédération Wallonie-Bruxelles, compétentes pour la 

prise en charge de l’accueil des enfants en danger? 

 

09.01  Simon Moutquin (Ecolo-

Groen): In de nacht van 8 op 

9 september 2020 is het kamp 

van Moria in vlammen opgegaan. 

Ons land zou instaan voor de 

herplaatsing van 15 minderjari-

gen. Vervolgens hebt u zich ertoe 

verbonden 150 mensen op te 

vangen. 

 

Wat is de stand van zaken drie 

maanden na de tragedie? Zijn er 

obstakels? Hoeveel plaatsen zijn 

er beschikbaar in het opvangnet-

werk? Hoe verloopt de opvang 

van de niet-begeleide minderjari-

ge vreemdelingen? Heeft de fe-

derale overheid een aanvullende 

financiering toegekend aan de 

Franse en Vlaamse Gemeen-

schap?  

 

09.02  Greet Daems (PVDA-PTB): Mijnheer de voorzitter, mijnheer 

de staatssecretaris, gisteren stond er een interview in De Morgen met 

de projectverantwoordelijke van Artsen Zonder Grenzen. Zij heeft drie 

jaar in Moria gewerkt. 

 

In het artikel of interview werd nogmaals ingezoomd op de erbar-

melijke situatie in de Griekse vluchtelingenkampen. Het nieuwe kamp 

in Moria, ook wel Moria 2.0 genoemd, ligt aan zee op zeespiegel-

niveau. Het wordt bij regen en wind vaak helemaal overspoeld. Er zijn 

veel te weinig mogelijkheden voor de vluchtelingen om zich te 

wassen. De bewoners van het kamp krijgen eenmaal per week een 

ticket om zich te mogen gaan wassen. 

 

Die problemen zijn al veel langer bekend. Het is bekend dat de 

levensomstandigheden in de kampen heel slecht zijn, dat de 

omkadering tekortschiet en dat de veiligheid van de vluchtelingen niet 

wordt gegarandeerd, wat kan uitmonden in heel ernstige misdaden. 

 

Hoewel Europa verklaarde dat er een oplossing zou komen voor het 

kamp, heeft België in 2020 in totaal slechts 30 jongeren opgevangen. 

 

Daarom heb ik twee vragen voor u. 

 

Zal België zich meer inzetten voor de opvang en de spreiding van 

vluchtelingen die zich in kampen zoals Moria bevinden? 

 

U en uw voorgangster beloofden 150 vluchtelingen uit Moria op te 

vangen. 

 

Wat is de stand van zaken op dit moment? Acht u die inspanningen 

09.02  Greet Daems (PVDA-

PTB): La situation dans les 

camps de réfugiés en Grèce, et 

en particulier dans celui de Moria 

2.0, est pitoyable. Les conditions 

de vie y sont désastreuses, les 

migrants manquent d'encadre-

ment et la sécurité est impossible 

à assurer.  

 

La Belgique s'engagera-t-elle da-

vantage pour l'accueil et la répar-

tition des réfugiés hébergés dans 

les camps grecs? Le secrétaire 

d'État et sa prédécesseure 

avaient promis que notre pays 

accueillerait 150 réfugiés venant 

de Moria. Qu'en est-il? Ces 

efforts sont-ils suffisants?  
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voldoende? 

 

09.03 Staatssecretaris Sammy Mahdi: Mijnheer de voorzitter, 

mijnheer Moutquin, mevrouw Daems, ik dank u voor de vragen. 

 

Monsieur le président, chers collègues, à la suite de l'incendie du 

camp de Moria à Lesbos, la Belgique a décidé de transférer depuis la 

Grèce douze mineurs étrangers non accompagnés (MENA) ainsi que 

150 demandeurs de protection internationale (DPI). C'est une 

décision qui a été prise par ce gouvernement et non par le précédent. 

C'est important de le préciser. 

 

Le transfert des MENA a déjà eu lieu le 17 décembre 2020.  

 

Les critères pour ces 150 personnes ont été transmis aux collègues 

grecs. Il s'agit des personnes inscrites dans la procédure d'asile et qui 

répondent en outre à l'un des critères suivants:  

- famille avec enfant: degré élevé (plus de 75 %) de DPI; 

- un lien avec la Belgique; 

- une vulnérabilité particulière; 

- des femmes seules. 

 

Les autorités grecques sont averties des critères depuis octobre 

2020.  

 

09.03  Staatssecretaris Sammy 

Mahdi: De NBMV's werden op 

17 december 2020 overgebracht. 

De criteria voor de aanvragers 

werden in oktober aan de 

Griekse overheid overgemaakt. 

Het betreft gezinnen met kinde-

ren, personen uit categorieën met 

een hoge internationalebescher-

mingsgraad, personen die een 

band met België hebben, bijzon-

der kwetsbare personen en al-

leenstaande vrouwen.  

 

Ik kan alleen maar benadrukken dat het voor mij belangrijk is dat er 

rekening wordt gehouden met deze criteria. Wanneer voorgesteld 

wordt om mensen in België op te nemen die niet voldoen aan die 

criteria, kan ik niets anders doen dan zeggen dat de criteria zijn wat 

ze zijn en dat wij het daarover allemaal eens horen te zijn. 

 

Nous ne prenons en charge que 

les demandeurs d'asile qui ré-

pondent à ces critères. 

 

Dès qu'ils auront été approuvés, les dossiers des candidats seront 

transmis à l'administration qui se chargera d'un contrôle de sécurité 

ainsi que du risque d'exclusion de la protection internationale. En cas 

de contrôle positif, les demandeurs pourront être transférés sur notre 

territoire. Afin de faciliter les transferts et d'en réduire l'impact sur 

notre système d'accueil, les 150 personnes seront réparties en 

6 groupes d'environ 25 en fonction de la taille des familles. 

Normalement, tous les transferts auront lieu dans la première moitié 

de cette année. 

 

À nouveau, je ne peux qu'espérer une accélération de la procédure 

en vigueur. En effet, tout comme vous, je suis frustré devant le temps 

pris par le mécanisme européen. De plus, il faut s'assurer que les 

critères qui ont été déterminés soient respectés, y compris en Grèce. 

 

Du côté des autorités belges, tout est entrepris pour organiser cette 

action dans les meilleurs délais. Toutefois, cette tâche prend du 

temps. En outre, nous dépendons de facteurs externes, parmi 

lesquels la collaboration des instances étrangères. 

 

Malgré l'état persistant de saturation du réseau d'accueil, en première 

et seconde phase pour les MENA, Fedasil veille à fournir à chacun 

d'eux une place adaptée. C'est ainsi qu'il sera possible d'accueillir les 

150 demandeurs d'une protection internationale à partir de ce mois 

dans des places régulières au sein du réseau d'accueil. 

 

S'agissant des MENA les plus jeunes et/ou les plus vulnérables, 

Zodra de dossiers van de kandi-

daten goedgekeurd zijn, worden 

ze aan de administratie bezorgd, 

die een controle uitvoert op het 

stuk van de veiligheid en het 

risico op uitsluiting van internatio-

nale bescherming.  

 

Bij een gunstig resultaat van de 

controle kunnen de asielzoekers 

in het eerste halfjaar van 2021 

naar België overgebracht worden. 

Om de transfers vlot te laten ver-

lopen en de impact op het Belgi-

sche opvangnetwerk te beperken 

worden de 150 personen in 6 

groepen van 25 ondergebracht. 

Ik deel uw frustratie over de tijd-

rovende Europese procedure 

maar zowel op Europees niveau 

als in Griekenland moet er nage-

gaan worden of alle betrokkenen 

aan de criteria voldoen.  

 

De Belgische overheid stelt alles 

in het werk om die operatie zo 

snel mogelijk te organiseren 
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l'Agence dispose depuis 2018 de deux conventions: l'une avec la 

Communauté flamande – Agentschap Opgroeien, die 150 plaatsen 

voorzit – et l'autre avec la Fédération Wallonie-Bruxelles –

 l'Administration générale de l'Aide à la jeunesse (AGAJ), qui dispose 

d'une capacité de 130 places. Ces places sont co-financées par 

l'Agence. 

 

maar we zijn afhankelijk van de 

medewerking van de buitenland-

se instanties.  

 

Ondanks het capaciteitsgebrek 

van het opvangnetwerk zal Fed-

asil de 150 asielzoekers al vanaf 

deze maand in reguliere plaatsen 

opvangen.  

 

Voor de kwetsbaarste NBMV's 

heeft Fedasil zowel met de 

Vlaamse als de Franse Gemeen-

schap een overeenkomst afge-

sloten, respectievelijk voor 150 

en 130 plaatsen. Die plaatsen 

worden mee gefinancierd door 

het agentschap.  

 

Ik zal mijn verantwoordelijkheid opnemen voor asielzoekers en 

vluchtelingen die zich in erbarmelijke situaties bevinden in andere 

lidstaten of derde landen, net zoals ik dat verwacht van andere 

Europese lidstaten. 

 

Elke vraag tot relocatie van een andere EU-lidstaat die België 

ontvangt, wordt onderzocht. Indien de asielzoeker zich effectief in een 

noodsituatie bevindt of indien de Europese Commissie erom vraagt, 

kunnen wij binnen de grenzen van de nationale opvangcapaciteit, 

asielzoekers reloceren. 

 

Wat betreft vluchtelingen in derde landen zullen wij onze Europese 

engagementen nakomen. Dat heb ik reeds een paar keer duidelijk 

gemaakt. De ambitie wat betreft relocatie en hervestiging heb ik reeds 

verschillende keren verduidelijkt. Wij hopen dat te kunnen doen, maar 

uiteraard steeds binnen de grenzen van de nationale opvang-

capaciteit. 

 

J'assumerai mes responsabilités 

en ce qui concerne les deman-

deurs d'asile et les réfugiés qui 

se trouvent dans une situation 

déplorable dans d'autres États 

membres ou dans des pays tiers 

et j'attends la même chose de la 

part d'autres États membres de 

l'Union européenne. Nous res-

pecterons les accords de reloca-

lisation et de réinstallation dans 

les limites des capacités d'accueil 

nationales.  

 

09.04  Simon Moutquin (Ecolo-Groen): Monsieur le secrétaire d'État, 

je vous remercie. Je suis impatient d'avoir ensemble ce débat sur le 

pacte migratoire européen. J'espère qu'il pourra se tenir au sein de 

cette commission car, une fois de plus, on voit que les questions 

relatives au règlement de Dublin et de relocalisation au niveau 

européen doivent être repensées. 

 

Je constate une certaine incohérence. Lorsque le camp de Moria a 

brûlé, l'Union européenne appelait les États membres à rentrer 

rapidement dans un mécanisme de répartition, ce qu'on a fait. Un 

travail parlementaire a été réalisé pour motiver le gouvernement 

précédent et vous avez également fait en sorte d'augmenter le 

nombre de personnes. Or, aujourd'hui, la même Union européenne 

qui demandait qu'on se dépêche se retrouve dans des procédures 

extrêmement lentes, alors que la Belgique, elle, semble prête. Je ne 

peux que le regretter. 

 

Monsieur le secrétaire d'État, je me joins à vous en espérant que la 

procédure puisse aboutir dans les délais les plus brefs. L'hiver 

s'installe déjà en Grèce. Il faut pouvoir trouver une solution urgente et 

structurelle pour aider la Grèce. 

09.04  Simon Moutquin (Ecolo-

Groen): Op het Europese niveau 

moeten de Dublinverordening en 

het herplaatsingsbeleid herzien 

worden. Na de brand in het 

vluchtelingenkamp Moria heeft 

Europa de EU-lidstaten ertoe op-

geroepen om de migranten snel 

onder elkaar te verdelen. We 

hebben ons in de commissie 

daarover gebogen teneinde de 

regering in die opdracht bij te 

staan en u bent op die ingeslagen 

weg doorgegaan en hebt onze 

quota nog opgetrokken. Momen-

teel verlopen de Europese proce-

dures erg langzaam, terwijl ons 

land klaarstaat. Dat betreur ik. 

We moeten snel actie onderne-

men.  
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09.05  Greet Daems (PVDA-PTB): Mijnheer de staatssecretaris, u 

zegt dat alle transfers zullen gebeuren in de eerste helft van dit jaar. 

Daarmee weten we eigenlijk nog niet veel want dat kan nog heel lang 

duren. De brand in Moria dateert immers al van enkele maanden 

geleden en elke persoon die uit deze situatie gered kan worden, 

betekent al een overwinning op zich. De situatie in Moria 2.0 is 

immers schrijnend en we mogen niet wegkijken. 

 

U zegt dat u via het Europese kader wil werken maar in de meest 

recente versie van het migratiepact staat dat het Europese 

migratiebeleid geëxternaliseerd zal worden. Dat impliceert echter een 

voortzetting van de huidige mensonterende omstandigheden, maar nu 

aan de buitengrenzen van de EU. Het is dan ook maar de vraag of 

een dergelijk beleid de Conventie van Genève respecteert. 

 

De kans dat de EU geen oplossing zal bieden voor deze humanitaire 

problematiek is reëel. Andere landen, vooral Duitsland, dragen 

intussen wel hun steentje bij door het opvangen van de vluchtelingen 

uit deze kampen. In afwachting van een Europese beslissing zou 

België het goede voorbeeld kunnen volgen en meer doen dan wat nu 

voorzien is. 

 

09.05  Greet Daems (PVDA-

PTB): Compte tenu de la situa-

tion lamentable dans le camp de 

Moria 2.0, l'horizon du premier 

semestre est très éloigné. 

 

Le secrétaire d'État agit dans le 

cadre européen, mais la politique 

de migration européenne sera 

externalisée et, dans ces condi-

tions, les situations indignes aux 

frontières extérieures de l'UE 

continueront indéfiniment. Une 

telle politique est-elle conforme à 

la Convention de Genève? D'au-

tres pays, comme l'Allemagne, en 

font plus et la Belgique pourrait 

s'en inspirer.  

 

Het incident is gesloten. 

L'incident est clos. 

 

10 Vraag van Wouter De Vriendt aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De 

betrokkenheid van Frontex bij pushbacks" (55011729C) 

10 Question de Wouter De Vriendt à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur 

"L'implication de Frontex dans le refoulement d'embarcations transportant des migrants" 

(55011729C) 

 

10.01  Wouter De Vriendt (Ecolo-Groen): Mijnheer de voorzitter, 

mijnheer de staatssecretaris, eerst en vooral mijn beste wensen voor 

u en voor de medewerkers op uw kabinet. Ik wens u heel veel profes-

sionele voldoening toe in het nieuwe jaar, en heel veel interessante 

debatten met het Parlement. 

 

Ik wil u graag ondervragen over de rol van Frontex naar aanleiding 

van een aantal toch wel onrustwekkende berichten over pushbacks. Ik 

heb deze vraag al een tijdje geleden ingediend, maar de kwestie blijft 

actueel. De berichten dat Frontex niet alleen wegkijkt van illegale 

grenspraktijken, maar ook actief meewerkt aan pushbacks, blijven 

maar komen. Pushbacks zijn strijdig met het internationaal recht. 

Vluchtelingen of migranten opnieuw de zee insturen, hoort niet. Dat is 

niet conform het internationaal recht.  

 

Frontex stelt nochtans dat het transparant werkt en verantwoording 

aflegt voor zijn werkzaamheden. In ons regeerakkoord staat ook heel 

duidelijk dat Frontex de grondrechten moet respecteren en inter-

nationale verplichtingen moet respecteren. Dat is eigenlijk evident. 

 

Frontex heeft de beslissing genomen een intern onderzoek in te 

stellen. Ik wil u graag hierover een aantal vragen stellen. 

 

Zal ons land dit op Europees niveau aankaarten en aansturen op 

respect van Frontex voor de grondrechten en voor de internationale 

verplichtingen? 

10.01  Wouter De Vriendt 

(Ecolo-Groen): Les refoulements 

de réfugiés sont contraires au 

droit international. Il est hors de 

question de renvoyer en mer des 

réfugiés ou des immigrants. Les 

informations selon lesquelles 

Frontex choisit d'ignorer les prati-

ques frontalières illégales et y 

coopère même activement, conti-

nuent d'affluer. Frontex a ouvert 

une enquête interne. 

 

Notre pays abordera-t-il à l'éche-

lon européen la question des inci-

dents avec Frontex et exigera-t-il 

de Frontex qu'elle respecte les 

droits fondamentaux et les obli-

gations internationales? Quelle 

attitude la Belgique a-t-elle adop-

tée au conseil d'administration de 

Frontex en novembre? Comment 

la Belgique réagira-t-elle à la pro-

position de la Commission euro-

péenne de mettre en place un 

mécanisme de vérification des 
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Er is een vergadering geweest van de raad van bestuur van Frontex, 

in november, meen ik. Ons land is via de federale politie vertegen-

woordigd in die raad van bestuur. Welke houding heeft België daar 

ingenomen? Is het voldoende assertief ten aanzien van deze 

problematiek? 

 

Een nieuw migratie- en asielpact van de Europese Commissie omvat 

een voorstel tot ontwikkeling van een mechanisme om rapporten over 

pushbacks te verifiëren. Wat is de positie van ons land inzake dit 

voorstel tot monitoring van incidenten aan de buitengrenzen? 

 

rapports de refoulements? 

 

10.02 Staatssecretaris Sammy Mahdi: Mijnheer De Vriendt, ook voor 

u de beste wensen. Ik hoop dat wij er inhoudelijk een mooi jaar van 

kunnen maken en dat wij leuke debatten en vooral ook goede 

gesprekken kunnen voeren. 

 

Ik ben op de hoogte van de recente beschuldigingen in de pers aan 

het adres van Frontex. Die neem ik uiteraard zeer ernstig. U haalt 

terecht aan dat het regeerakkoord het basisprincipe hanteert dat de 

Europese instellingen en agentschappen de grondrechten moeten 

respecteren. 

 

In deze fase is het belangrijk de juiste feiten te kennen, om op basis 

daarvan correct te kunnen reageren. De situatie in en rond de Griekse 

wateren is zeer gespannen. Verschillende groepen hebben daar 

blijkbaar hun eigen belangen. Om de discussie te objectiveren heb ik 

reeds aan het vorige, Duitse, voorzitterschap en aan de Commissie 

gevraagd welke stappen zij zullen ondernemen in deze zaak. De 

Belgische vertegenwoordigers in de raad van bestuur van Frontex 

werd gevraagd het onderzoek mee op te volgen en het Belgische 

standpunt kenbaar te maken. Dat Belgische standpunt komt uiteraard 

overeen met wat wij in het regeerakkoord hebben verduidelijkt: de 

basisprincipes moeten worden gerespecteerd. 

 

Tijdens een buitengewone raad van bestuur van Frontex, die plaats-

vond op 10 november, werden de eerste resultaten van het intern 

onderzoek gepubliceerd. De incidenten betroffen boten van de 

Griekse kustwacht, waarbij de kwaliteit van de beelden onvoldoende 

is om vast te stellen of er fouten zijn gemaakt. Frontexboten 

bevonden zich in de ruimere omgeving van de incidenten, maar 

hebben op het moment van de vermeende incidenten geen bijzondere 

vaststellingen gedaan. De vraag luidt dus eerder of de Frontex-

medewerkers iets hadden kunnen of moeten zien vanuit hun positie. 

 

Ondertussen zijn de resultaten van het bijkomend onderzoek, 

gevraagd door de lidstaten en de Commissie, gekend. Op 

1 december volgde er een hoorzitting met de Frontexdirecteur, waarin 

deze antwoordde op de vragen van de lidstaten, het Europees 

Parlement en de Commissie. Frontex heeft de verschillende 

aantijgingen onderzocht. Er werd geen bewijs van refoulement, noch 

van de actieve betrokkenheid van Frontex, gevonden. Volgens de 

directeur bewijst dit dat het incidentrapportagemechanisme werkt. De 

Commissie behoudt voorlopig ook haar vertrouwen in de directeur. 

 

Ook stond de raad van bestuur van Frontex ondertussen stil bij het 

bredere beleid van Frontex inzake respect voor fundamentele 

rechten. Op die manier wordt er ook op meer structurele wijze 

10.02  Sammy Mahdi, secrétaire 

d'État: Je prends très au sérieux 

les accusations portées à l'égard 

de Frontex et j'attends naturelle-

ment d'un organisme européen 

qu'il respecte les droits fonda-

mentaux. La situation dans les 

eaux grecques est très tendue et 

différentes parties y ont des 

intérêts très divergents. J'ai déjà 

demandé à la présidence alle-

mande de l'Union et à la Com-

mission quelles démarches elles 

allaient entreprendre dans ce 

dossier. Il a été demandé aux re-

présentants belges au conseil 

d'administration de Frontex d'as-

surer également un suivi de l'en-

quête et de demander que les 

droits fondamentaux soient res-

pectés. 

 

Le 10 novembre dernier, les pre-

miers résultats de l'enquête inter-

ne ont été publiés lors d'un con-

seil d'administration extraordinai-

re de Frontex. Les incidents 

ayant impliqué des bateaux des 

garde-côtes grecs n'ont pas pu 

faire l'objet d'une évaluation, la 

qualité des images étant insuffi-

sante. Les bateaux de Frontex 

n'ont pas effectué de constata-

tions et la question est de savoir 

si les agents de Frontex auraient 

pu ou dû voir quelque chose. 

 

Les États membres et la Com-

mission ont demandé une enquê-

te supplémentaire, à propos de 

laquelle le directeur de Frontex a 

fourni des explications le 1er dé-

cembre, lors d'une audition. Au-

cune preuve de refoulement ni 

d'implication active de Frontex n'a 

été trouvée. Selon le directeur, 
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opvolging gegeven aan deze zaak. 

 

Voor mij is het essentieel dat het vertrouwen in Frontex hersteld wordt 

en dat de samenwerking met de ngo's voortgezet kan worden. In dat 

opzicht is het relevant te vermelden dat Frontex een consultatief 

forum heeft opgericht, bestaande uit ngo's en internationale 

organisaties, onder meer Amnesty International en UNHCR, die het 

agentschap bijstaan in de implementering van het internationaal recht 

ter zake. 

 

Mijn beleid stoelt zich op cijfers en data, wat ik in deze commissie en 

in de plenaire vergadering al enkele keren mocht verduidelijken. 

Hetzelfde geldt ook inzake de pushbacks. Zoals gezegd, het is van 

groot belang dat wij de ware toedracht kennen van de vermeende 

incidenten die u aanhaalt, om de juiste instellingen of instanties ter 

verantwoording te kunnen roepen. Ik ben er niet naïef in: 

verschillende spelers hebben uiteenlopende belangen om 

beschuldigingen te uiten of net te ontkennen. Elk goed voorstel tot 

objectivering en controle zal ik dan ook op Europees en internationaal 

niveau ondersteunen. 

 

cela prouve que le mécanisme de 

rapportage des incidents fonc-

tionne. La Commission maintient 

sa confiance dans le directeur. La 

question du respect des droits 

fondamentaux a entre-temps été 

inscrite à l'ordre du jour du con-

seil d'administration de Frontex. 

 

J'estime important que la confian-

ce dans Frontex soit rétablie et 

que l'agence puisse continuer à 

coopérer avec les ONG. Frontex 

a entre-temps créé un forum con-

sultatif d'ONG et d'organisations 

internationales, qui assistent l'a-

gence dans l'implémentation du 

droit international pertinent. Il est 

également important que la 

lumière soit faite sur les préten-

dus incidents. Je soutiendrai aus-

si, à l'échelle européenne et inter-

nationale, toute proposition inté-

ressante en matière d'objectiva-

tion et de contrôle. 

 

10.03  Wouter De Vriendt (Ecolo-Groen): Mijnheer de staats-

secretaris, u hebt er natuurlijk gelijk in eerst de feiten te onderzoeken, 

want er worden allerlei zaken gezegd aan alle kanten, zoals dat altijd 

gaat. Als de feiten echter wijzen op een probleem, dan verwachten wij 

van u en van onze federale regering dat zij die problematiek 

voldoende assertief aan de kaak stelt. Dat lijkt mij even evident. Een 

zekere alertheid is sowieso wel nodig. Daarnet, in een andere 

discussie, hebt u namelijk gezegd dat het recht op asiel niet bestaat, 

maar wel het recht op een asielaanvraag. Als mensen om legitieme 

redenen op de vlucht slaan, ook al is het via de Middellandse Zee, 

dan moeten zij ergens wel asiel kunnen aanvragen. Een pushback is 

daaraan volledig tegenstrijdig. Het is dus echt wel belangrijk om met 

de Europese Unie, en dus ook met Frontex, het principe te blijven 

respecteren. 

 

Ik wil u vragen om de berichten ernstig te nemen, te onderzoeken en 

indien nodig verdere stappen te zetten. 

 

10.03  Wouter De Vriendt 

(Ecolo-Groen): Le secrétaire 

d'État a raison de dire qu'il faut 

d'abord examiner les faits, mais 

si les faits révèlent l'existence 

d'un problème, celui-ci doit être 

mis sur la table de manière as-

sertive. Le refoulement est con-

traire au droit de demander l'asi-

le. Ce droit doit être respecté par 

l'Union européenne et par Fron-

tex.  

 

L'incident est clos. 

Het incident is gesloten. 

 

11 Question de Simon Moutquin à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "Les 

freins à l'accès à la sécurité sociale pour les étrangers" (55011731C) 

11 Vraag van Simon Moutquin aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De 

drempels voor de toegang tot de sociale zekerheid voor vreemdelingen" (55011731C) 

 

11.01  Simon Moutquin (Ecolo-Groen): Monsieur le secrétaire d’État, 

la récente étude de la Banque nationale de Belgique sur l’aspect 

économique de l’immigration, démontre que l’immigration récente a eu 

un impact positif sur la croissance. Ce sont des résultats que vous 

avez vous même qualifié d’encourageants, en ne manquant pas 

toutefois de souligner qu’il reste de nombreux défis sociaux 

11.01  Simon Moutquin (Ecolo-

Groen): Uit een recent onderzoek 

van de NBB blijkt dat de recente 

immigratie een positieve impact 

heeft gehad op de economische 

groei, maar ook dat de personen 
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importants. Le rapport montre que les personnes issues de 

l’immigration non-européenne ont un accès au marché du travail 

encore trop limité et bénéficient d’emplois moins bien rémunérés.  

Ce constat est confirmé par une nouvelle étude de deux chercheurs 

de l’Université de Liège. Ils ont analysé et comparé les conditions 

d’accès à la protection sociale des migrants dans l’UE, et notamment 

en Belgique. Ils affirment que la politique sociale et les réformes des 

dernières années sont utilisées comme un instrument de repoussoir. 

L’exclusion des personnes récipiendaires de l’aide sociale des 

conditions permettant le regroupement familial est exemplaire de cette 

situation. Ces personnes n’osent donc pas faire la demande pour 

avoir accès à des prestations sociales, alors que pourtant, selon 

Eurostat, 51% des étrangers non-européens ont un risque élevé de 

tomber dans la pauvreté en Belgique (contre 16% pour les citoyens 

belges).  

Monsieur le secrétaire d’État, vous avez dit vous-même vouloir lutter 

contre les discriminations et renforcer l’intégration.  

1. Considérez-vous également que certaines conditions de revenus 

exigées dans le cadre des demandes de séjour ont comme 

conséquences un accès inéquitable pour certains étrangers à la 

sécurité sociale? 

2. À la lumière des discriminations constatées dans l’étude de l’ULG, 

des contacts ont-ils été pris avec la secrétaire d'État pour l'égalité des 

chances afin de dégager des solutions? 

3. Comptez-vous travailler conjointement avec le ministre de 

l’Économie et du Travail afin de réviser certaines mesures restrictives 

qui sont un frein à la lutte contre la pauvreté des étrangers dans notre 

pays? 

 

met een niet-Europese migratie-

achtergrond nog altijd een te 

beperkte toegang tot de arbeids-

markt hebben en laagbetaald 

werk doen.  

 

Voorts blijkt uit een studie van de 

Universiteit van Luik dat het 

sociale beleid en de hervormin-

gen van de EU gebruikt worden 

als een ontradingsmiddel. De uit-

sluiting van uitkeringstrekkers 

van gezinshereniging is daar een 

voorbeeld van. Die personen 

durven geen sociale uitkering aan 

te vragen, terwijl 51 % van de 

niet-Europese vreemdelingen een 

hoog risico lopen om in België in 

de armoede terecht te komen (te-

gen 16 % van de Belgen). 

 

Zijn bepaalde inkomensvoorwaar-

den die gesteld worden in het ka-

der van de verblijfsaanvragen 

volgens u discriminerend voor 

bepaalde buitenlanders in het 

kader van de toegang tot de so-

ciale zekerheid? Werd er contact 

opgenomen met de staatssecre-

taris voor Gelijke Kansen om op-

lossingen uit te werken? Zult u 

met de minister van Economie en 

Werk samenwerken om de be-

perkende maatregelen die een 

hinderpaal vormen voor de be-

strijding van armoede onder 

vreemdelingen te herzien? 

 

11.02  Sammy Mahdi, secrétaire d'État: Monsieur Moutquin, 

l'introduction d'une condition de revenus dans la loi sur le 

regroupement familial était un choix délibéré du législateur au 

moment de l'amendement en 2011. Cette modification législative a, 

par la suite, également passé l'épreuve de la Cour constitutionnelle. 

Toutefois, si le montant de référence n'est pas atteint, il n'y a pas de 

refus automatique. Une enquête individuelle est alors menée.  

 

La raison pour laquelle il existe une condition de revenus est d'éviter 

que les nouveaux arrivants deviennent une charge pour notre 

système de sécurité sociale. À mon avis, il s'agissait d'une préoccu-

pation légitime et je n'ai donc pas l'intention de modifier la législation 

sur le regroupement familial sur ce point. Je pense d'ailleurs que c'est 

une bonne manière de ne pas faire peser de charges trop lourdes sur 

la sécurité sociale. En même temps, cela peut nous aider à renforcer 

le système d'activation de l'emploi qui est important pour nous aussi. 

 

Ce dispositif ne rend pas l'accès à notre système de sécurité sociale 

impossible pour les personnes résidant légalement en Belgique. Si 

elles ont droit à une allocation, elles la recevront.  

11.02  Staatssecretaris Sammy 

Mahdi: De invoering van een 

inkomensvoorwaarde in de wet 

op de gezinshereniging was een 

keuze van de wetgever, die door 

het Grondwettelijk Hof geldig 

werd verklaard. Als het referen-

tiebedrag niet wordt bereikt, 

wordt de aanvraag niet automa-

tisch geweigerd en wordt er een 

onderzoek uitgevoerd. Men moet 

voorkomen dat nieuwkomers een 

last vormen voor de sociale 

zekerheid. Ik ben dus niet van 

plan aan die voorwaarde te tor-

nen, temeer daar ze bijdraagt aan 

het activeringsbeleid. 

 

Die maatregel verhindert de toe-

gang tot de sociale zekerheid 
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L'étude de l'Université de Liège traite également de la législation sur 

la nationalité. Celle-ci ne relève toutefois pas de ma compétence. Je 

n'ai pas encore contacté ma collègue secrétaire d'État à l'Égalité des 

chances concernant ce point. Je compte voir tous mes collègues 

cette année et donc, également ma collègue la secrétaire d'État à 

l'Égalité des chances. Si la covid-19 le permet nous le ferons même 

de manière physique. Mais pour le moment, cela se fera 

malheureusement de manière digitale. 

 

La lutte contre la pauvreté est importante, quelle que soit l'origine de 

la personne concernée. Cette lutte doit être menée sur plusieurs 

fronts. Je suis donc convaincu que l'accès au marché du travail et le 

fait d'avoir un emploi jouent un rôle important à cet égard, comme je 

l'ai précisé tout à l'heure. L'étude récente de la Banque nationale 

montre qu'il y a encore une marge de progression importante en 

Belgique. Dans le cadre de mes compétences, j'examinerai comment 

nous pouvons améliorer l'accès au marché du travail. J'examinerai 

également si cette question peut être abordée au sein de la 

Conférence interministérielle sur la Migration et l'Intégration, si celle-ci 

devait commencer. 

 

Au sujet de plusieurs questions, dont celle-ci, je fais référence à la 

Conférence interministérelle. C'est parce que je pense qu'il s'agit d'un 

moyen de développer des mesures importantes. Cela concerne aussi 

votre question. 

 

voor personen die legaal in Belg-

ië verblijven niet. De studie van 

de Universiteit van Luik heeft ook 

betrekking op de nationaliteits-

wetgeving, waarvoor ik niet be-

voegd ben. Ik zal overleg plegen 

met de staatssecretaris voor Ge-

lijke Kansen.  

 

Armoedebestrijding is noodzake-

lijk, ongeacht de herkomst van 

personen. De toegang tot de ar-

beidsmarkt en tot werk spelen in 

dat verband een doorslaggeven-

de rol en er is flink wat ruimte 

voor verbetering. Ik zal bekijken 

hoe die aspecten verbeterd kun-

nen worden en of dat besproken 

kan worden op de IMC Migratie 

en Integratie.  

 

11.03  Simon Moutquin (Ecolo-Groen): Monsieur le secrétaire d'État, 

je vous remercie.  

 

Dans votre réponse, vous abordez un élément important qu'il convient 

maintenant de prendre en considération. Il s'agit de cette idée de 

charge sociale. Nous aurons l'occasion d'en discuter, puisque nous 

organisons des auditions en commission de l'Intérieur, de manière 

générale, sur le rapport de la Banque nationale. La question de la 

charge sociale connaît une difficulté nouvelle depuis la covid-19. 

Depuis un an, de nombreuses personnes qui prétendaient à un 

regroupement familial ont perdu leur emploi. Souvent, il s'agissait 

d'emplois plutôt précaires. Ces personnes ne peuvent plus prouver le 

montant nécessaire à cause de la covid-19.  

 

Je pense à la situation catastrophique des étudiants étrangers. J'ai 

cru entendre que vous planchiez actuellement sur la question des 

visas étudiants, de manière générale. En Belgique, d'innombrables 

étudiants ont perdu leur job et ne peuvent prétendre à des revenus du 

CPAS puisqu'on leur dit que s'ils s'adressent au CPAS, ils 

représentent une charge pour l'État belge et ils risquent l'expulsion 

avec un ordre de quitter le territoire.  

 

Je ne peux que vous encourager à travailler sur cette question. 

J'habite Louvain-la-Neuve qui est une ville universitaire. Je rencontre 

des étudiants étrangers qui en arrivent à devoir faire la manche – ou 

pire – pour essayer de rester en Belgique car ils ont la volonté de 

terminer leurs études. Selon moi, il y a vraiment quelque chose à faire 

pour ce cas-ci, pour un moment précis et pas spécialement de façon 

structurelle. C'est en tout cas une urgence. 

 

Sur la question du travail et de ce que j'ai pu comprendre de votre 

11.03  Simon Moutquin (Ecolo-

Groen): We zullen de gelegen-

heid hebben om over het begrip 

'last voor de sociale zekerheid' te 

discussiëren tijdens de hoorzittin-

gen van de commissie Binnen-

landse Zaken. De coronacrisis 

heeft een invloed gehad op dat 

begrip, want veel personen die 

een aanvraag voor gezinshereni-

ging ingediend hebben, zijn hun 

baan – vaak een onzeker dienst-

verband – kwijtgeraakt. 

 

De situatie van de buitenlandse 

studenten is rampzalig. Als ze 

door corona hun job verloren 

hebben, kunnen ze geen aan-

spraak maken op OCMW-steun 

omdat ze het verwijt zouden krij-

gen een last voor de Belgische 

Staat te zijn. Sommigen onder 

hen moeten bedelen, of erger, 

om hun studies in ons land te 

kunnen afmaken.  

 

Uit dit rapport blijkt dat de migra-

tie ons niet op kosten jaagt op 

voorwaarde dat de betrokkenen 

zich integreren en toegang krij-

gen tot de arbeidsmarkt. Vaak 
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idée de la migration, il me paraît que ce rapport est une aubaine. Il 

montre que la migration ne représente pas un coût à condition que 

ces personnes soient intégrées et qu'elles aient des possibilités 

d'accès au marché du travail. Certaines études montrent que les 

personnes migrantes ont une motivation et parfois un taux d'emploi 

dans des diplômes équivalents et des jobs supérieurs aux nationaux. 

Cela fait mentir la rhétorique de l'extrême droite qu'on nous vend 

depuis des années et qui est celle du migrant profiteur. Ce n'est pas 

le cas. Le rapport de la Banque nationale l'a montré. Il faut pouvoir 

l'utiliser et apporter des réponses notamment concernant l'intégration.  

 

zijn die mensen gemotiveerder 

om te werken dan onze landge-

noten, wat de hele retoriek van 

extreemrechts over het migran-

tenprofitariaat logenstraft. 

 

We moeten oplossingen aandra-

gen op het stuk van de integratie. 

 

Het incident is gesloten. 

L'incident est clos. 

 

12 Samengevoegde vragen van 

- Wouter De Vriendt aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "Videogehoren in de 

open centra" (55011821C) 

- Tim Vandenput aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "Het arrest inzake de 

videogehoren in de open centra" (55012031C) 

12 Questions jointes de 

- Wouter De Vriendt à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "Les entretiens par 

vidéoconférence dans les centres ouverts" (55011821C) 

- Tim Vandenput à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "L'arrêt relatif aux 

entretiens par vidéoconférence dans les centres ouverts" (55012031C) 

 

12.01  Wouter De Vriendt (Ecolo-Groen): Na afstemming met mijn 

goede collega Vandenput verwijs ik naar de schriftelijke versie van 

mijn vraag. 

 

Sinds 2016 organiseert het Commissariaat-Generaal voor de 

Vluchtelingen en Staatlozen (CGVS) videogehoren met asielzoekers 

in gesloten centra. Vanwege de coronapandemie besloot het CGVS 

een beperkt pilootproject van videogehoren in open centra te starten, 

dat zou lopen van 22 juni tot 3 juli. In een verslag van Myria 

'Internationale Bescherming', gepubliceerd op 17 juni, verklaarde het 

CVGS dat dit project betrekking zou hebben op twaalf niet-begeleide 

minderjarige vreemdelingen. In dit verslag, alsook in een 

persmededeling van het CVGS, wordt benadrukt dat 'een persoonlijk 

onderhoud op het CGVS de standaard blijft'. 

Verschillende vluchtelingenorganisaties zijn recent naar de Raad van 

State gestapt vanwege een regeling om videogehoren met 

asielzoekers in open centra te organiseren. Zij beargumenteren dat de 

techniek niet geschikt zou zijn, onder meer omdat non-verbale 

communicatie moeilijker zou worden opgepikt. Op 10 december werd 

bekend gemaakt dat de Raad van State deze geplande videogehoren 

geschorst heeft. 

 

Wat zijn de resultaten van de evaluatie van het pilootproject? 

 

Wanneer worden videogehoren nu gebruikt, en wat zijn uw 

beleidsplannen hieromtrent? 

 

Heeft u begrip voor het argument dat videogehoren inboeten op 

nauwkeurigheid? 

 

12.01  Wouter De Vriendt 

(Ecolo-Groen): En raison de la 

pandémie de covid, le CGRA a 

lancé un projet pilote à petite 

échelle d'auditions vidéos dans 

des centres ouverts en soulignant 

qu'un entretien personnel au 

CGRA restait la norme. Différen-

tes organisations de réfugiés ont 

fait valoir que cette technique ne 

serait pas adaptée notamment 

parce que la communication non 

verbale serait plus difficile à per-

cevoir. Le Conseil d'État a sus-

pendu les auditions vidéos qui 

étaient planifiées. 

 

Quels sont les résultats de l'éva-

luation? Quand les auditions vi-

déos sont-elles utilisées? Quelle 

est la politique à cet égard? Le 

secrétaire d'État accepte-t-il l'ar-

gument des organisations de 

réfugiés qui avancent que l'audi-

tion vidéo perd en précision? 

 

12.02  Tim Vandenput (Open Vld): Ik doe uiteraard hetzelfde. 

 

Door de onverwachte coronacrisis moest er door het CGVS een 

12.02  Tim Vandenput (Open 

Vld): En raison de la crise sanitai-

re, le CGRA a dû trouver une so-
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oplossing gezocht worden om de behandeling van de verzoeken om 

internationale bescherming toch te verzekeren. Het was een van de 

aanbevelingen van het Europese Asielagentschap EASO om video-

interviews of videogehoren te organiseren. Het CGVS wou daarom 

het project 'gehoren via videoconferentie' in open opvangcentra 

opstarten. Op 7 december 2020 velde de Raad van State echter een 

arrest, waarin ze de beslissing van het CGVS om dit project uit te 

voeren, schorste. De omstandigheden waarin het gehoor plaatsvindt, 

zouden volgens de Raad van State immers wijzigen door dit via 

videoconferentie te organiseren. Het project zou pas van start kunnen 

gaan na wijziging van het KB betreffende de werking van het CGVS. 

 

Wat is uw reactie op dit arrest en welk gevolg zal u hieraan geven? 

Zal u het KB betreffende de werking van het CGVS wijzigen en het 

principe van videogehoren in het KB opnemen, zodat het project toch 

van start kan gaan?  

 

Zal u uw administratie nog andere alternatieven laten onderzoeken 

om de behandeling van de verzoeken om internationale bescherming 

te verzekeren tijdens deze crisissituatie?  

 

Er zou echter ook reeds een pilootproject 'videogehoren met 

minderjarigen' opgestart geweest zijn, dat gelopen zou hebben van 22 

juni tot en met 3 juli. Heeft dit pilootproject plaatsgevonden? Is er een 

evaluatie geweest van dit pilootproject? Zo ja, wat waren de resultaten 

van deze evaluatie en kan u deze evaluatie ook aan het Parlement 

bezorgen? 

 

lution pour assurer le traitement 

des demandes de protection in-

ternationale. Il a donc décidé de 

lancer le projet "auditions par 

vidéoconférence" dans des 

centres d'accueil ouverts. Toute-

fois, le Conseil d'État a suspendu 

cette décision parce qu'on tou-

cherait aux conditions dans les-

quelles se déroule l'audience. Le 

projet ne pouvait démarrer qu'a-

près modification de l'arrêté royal 

sur le fonctionnement du CGRA. 

 

Quelle suite le secrétaire d'État 

donnera-t-il à l'arrêt du Conseil 

d'État? Modifiera-t-il l'arrêté royal 

et y inclura-t-il le principe des au-

ditions vidéos? Demandera-t-il à 

son administration d'étudier d'au-

tres solutions? Des auditions vi-

déos de mineurs ont-elles eu lieu 

entre le 22 juin et le 3 juillet 2020 

dans le cadre d'un projet pilote? 

Le secrétaire d'État peut-il égale-

ment fournir au Parlement les 

résultats d'une évaluation éven-

tuellement effectuée? 

 

12.03 Staatssecretaris Sammy Mahdi: Mijnheer de voorzitter, 

collega's, wat de vraag over de videogehoren in open centra naar 

aanleiding van het project waarbij twaalf minderjarigen bij 

videoconferentie werden gehoord, betreft, er werd een bevraging 

gedaan bij alle betrokken partijen. Dat betekent de protection officer, 

de verzoeker, de voogd, de advocaat en de tolk. Hieruit blijkt dat een 

gehoor via videoconferentie een goed alternatief is, weliswaar mits 

enkele aanpassingen en het naleven van een aantal voorwaarden. 

Bijna alle betrokken partijen vonden dat het videogehoor vlot verlopen 

was en dat de verzoeker vlot zijn relaas kon vertellen. Alle 

respondenten, ook de advocaten, gaven aan dat een videogehoor in 

bepaalde gevallen zeker aangewezen kan zijn, bijvoorbeeld voor 

herconvocaties, voor personen met een fysieke beperking, voor 

verzoekers die op een grote afstand van Brussel verblijven, tijdens de 

covidpandemie en ter bevordering van de snelheid van de procedure. 

 

Ik som de inhoudelijke aandachtspunten op. Het bespreken van 

documenten is moeilijker via een videogehoor. Een videogehoor vergt 

aanzienlijk meer concentratie. Een deel van de non-verbale commu-

nicatie gaat uiteraard verloren. Een aantal praktische aandachts-

punten zijn de noodzaak van een constante technische ondersteuning 

aan beide zijden, een groot scherm, een stabiele internetverbinding 

en voldoende pauzes. Die praktische aandachtspunten zijn u 

ongetwijfeld ook bekend na de vele zoomvergaderingen van de 

voorbije maanden. 

 

Persoonlijk ben ik voorstander van de mogelijkheid om videogehoor 

te organiseren. De digitale mogelijkheden moeten we omarmen. 

COVID heeft niet alleen op het vlak van asiel en migratie, maar ook in 

12.03  Sammy Mahdi, secrétaire 

d'État: En ce qui concerne le pro-

jet d'audition de 12 mineurs par 

vidéoconférence, toutes les par-

ties concernées ont été interro-

gées. L'audition par vidéoconfé-

rence semble être une bonne so-

lution sous réserve toutefois de 

quelques adaptations et du res-

pect d'un certain nombre de con-

ditions. Presque toutes les parties 

ont trouvé que l'audience vidéo 

s'était déroulée sans problème et 

que le requérant avait pu s'expri-

mer sans encombre. Toutes les 

parties ont indiqué qu'une audien-

ce vidéo pouvait sans aucun dou-

te être une solution appropriée 

dans certains cas, par exemple 

pour les re-convocations, et 

qu'elle permettait d'accélérer la 

procédure, par exemple durant la 

pandémie de covid.  

 

Sur le fond, il convient de prêter 

attention à certains points. L'exa-

men de documents est plus diffi-

cile et une audition vidéo requiert 

beaucoup plus de concentration. 
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andere beleidsdomeinen duidelijk gemaakt dat we via een versnelde 

digitalisering op heel wat departementen toch wel wat 

opportuniteitswinsten kunnen maken. Het videogehoor kan dus een 

volwaardig alternatief vormen voor een face-to-facegesprek, maar wel 

enkel in bepaalde omstandigheden. Dat geldt onder meer in het kader 

van de COVID-19-pandemie, maar ook daarna nog kan dat voor 

bepaalde, specifieke profielen, zoals blijkt uit de bevraging bij de 

betrokkenen, wel nuttig zijn. Ik geloof in innovatieve projecten om de 

bestaande mogelijkheden aan te vullen, niet om ze te vervangen. Ook 

de Europese Commissie, het European Asylum Support Office en de 

UNHCR hebben zich al in die zin uitgesproken. 

 

Ik ben daarom dus ook van plan om videogehoren via een wijziging 

van het koninklijk besluit mogelijk te maken. Een fysiek gehoor op het 

CGVS blijft echter de norm en blijft de voorkeur wegdragen. Het was 

nooit de bedoeling het systeem van fysiek gehoor stop te zetten en te 

vervangen door gehoor via videoconferentie. Een wettelijk kader en 

een voortdurende evaluatie en bijsturing van het systeem van 

videogehoor zijn nodig om voldoende garantie te bieden voor de 

verzoeker. Daarnaast blijft een beroep in volle rechtsmacht mogelijk 

tegen de beslissing van het CGVS bij de Raad voor Vreemdelingen-

betwistingen. Hierbij kunnen ook elementen met betrekking tot het 

videogehoor worden aangehaald, wat een reden te meer is om dat 

videogehoor enkel te gebruiken voor zeer specifieke gevallen, maar 

om het alleszins te omarmen, aangezien de betrokken actoren die 

van heel ver komen of in geval van herconvocatie zelf aangeven dat 

het nuttig is, omdat het hen verlost van heel wat lasten. It seems to be 

the way to go. 

 

Une partie de la communication 

non verbale est perdue. Certains 

aspects pratiques également doi-

vent être améliorés: par exemple, 

un support technique constant 

est nécessaire de part et d'autre. 

Personnellement, je suis favora-

ble aux audiences vidéos. Une 

numérisation accélérée pourra 

être bénéfique à de nombreux 

départements. L'audition vidéo 

peut être une solution de rempla-

cement à part entière à l'entretien 

face à face mais uniquement 

dans certaines circonstances, no-

tamment dans le contexte de la 

pandémie et aussi, par la suite, 

pour certains profils spécifiques. 

Je crois aux projets innovants qui 

viendraient compléter les possi-

bilités existantes et non les rem-

placer. La Commission euro-

péenne, le Bureau européen 

d'appui en matière d'asile et le 

HCR se sont également exprimés 

en ce sens.  

 

Je modifierai l'arrêté royal afin de 

permettre les auditions vidéos. 

Toutefois, une audition physique 

au CGRA demeure la norme et 

l'option privilégiée. Un cadre juri-

dique ainsi qu'une évaluation et 

un ajustement continus du systè-

me sont nécessaires afin d'offrir 

des garanties suffisantes au de-

mandeur. Par ailleurs, il est tou-

jours possible d'introduire un re-

cours contre la décision du 

CGRA auprès du Conseil du 

Contentieux des Étrangers et de 

soulever des éléments concer-

nant l'audition vidéo.  

 

12.04  Wouter De Vriendt (Ecolo-Groen): Mijnheer de staats-

secretaris, ik kijk uit naar de inhoud van het koninklijk besluit. Er is 

immers ook een downside. U zegt dat het zou gaan om heel 

specifieke uitzonderlijke omstandigheden en aanvullend zal zijn. 

Anderzijds is een aantal vluchtelingenorganisaties naar de Raad van 

State gestapt vanwege de regeling om ook in de open centra met 

videogehoren te werken. 

 

Het is toch een aandachtspunt dat men onvoldoende non-verbale 

communicatie kan oppikken. Wij moeten dus echt goed bekijken 

wanneer de techniek zal toegepast worden en wanneer niet. Een 

asielprocedure is zeer delicaat. Er wordt zeer streng toegekeken op 

tegenstrijdigheden. Dat wordt ook zwaar gesanctioneerd. Ik heb altijd 

al vragen gehad bij die hele strenge bestraffing van de minste 

12.04  Wouter De Vriendt 

(Ecolo-Groen): J'attends avec in-

térêt les termes de l'arrêté royal. 

Il existe en effet aussi un incon-

vénient. Il est impossible de cap-

ter intégralement la communica-

tion non verbale. Une procédure 

d'asile est particulièrement déli-

cate, car la moindre contradiction 

est sévèrement sanctionnée. J'in-

vite, par conséquent, à une extrê-

me prudence. 
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tegenstrijdigheid, temeer omdat vluchtelingen die via een vluchtroute 

hier aankomen, onmiddellijk hun verhaal moeten vertellen, terwijl ze 

vaak nog in de greep van mensensmokkelaars zitten die hen onder 

andere een verhaal op de mouw proberen te spelden. Wij mogen die 

weg niet verder opgaan. 

 

Ik vraag dus om grote voorzichtigheid bij een antwoord op de vraag 

wanneer de techniek toepassen en wanneer niet. Maar goed, het 

wordt vervolgd. 

 

12.05  Tim Vandenput (Open Vld): Mijnheer de staatssecretaris, ik 

ben blij dat u het koninklijk besluit zult aanpassen om videogehoor 

mogelijk te maken en dat u tegelijk bevestigt dat fysieke vergaderin-

gen nog steeds de norm zullen zijn. Wij ondervinden het allemaal zelf, 

Zoom is gemakkelijk in sommige gevallen, maar lichaamstaal 

overbrengen is cruciaal in gesprekken zoals deze. Wij zullen dat 

koninklijk besluit zeker aandachtig lezen en ondersteunen; de norm 

moet steeds een fysieke vergadering zijn, als dat mogelijk is. 

 

12.05  Tim Vandenput (Open 

Vld): Je me réjouis d'entendre 

que l'arrêté royal sera modifié et, 

dans le même temps, que les 

réunions physiques demeureront 

la norme. Le rendu du langage 

corporel est crucial dans de tels 

entretiens. 

 

Het incident is gesloten. 

L'incident est clos. 

 

13 Samengevoegde vragen van 

- Jasper Pillen aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "Het afhandelingscentrum 

te Zeebrugge" (55011830C) 

- Yoleen Van Camp aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "Het 

afhandelcentrum voor transmigranten in Zeebrugge" (55011907C) 

- Ben Segers aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "Het centrum voor 

transitmigranten in West-Vlaanderen" (55012002C) 

13 Questions jointes de 

- Jasper Pillen à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "Le centre de traitement de 

Zeebrugge" (55011830C) 

- Yoleen Van Camp à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "Le centre de 

traitement pour migrants en transit de Zeebrugge" (55011907C) 

- Ben Segers à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "Le centre pour migrants en 

transit en Flandre occidentale" (55012002C) 

 

13.01  Jasper Pillen (Open Vld): Mijnheer de voorzitter, collega's, 

mijn beste wensen aan iedereen en ook veel goede moed aan u, 

mijnheer de staatssecretaris. U zult het nodig hebben, maar dankzij 

een goede samenwerking zullen wij er wel uit komen.  

 

In Zeebrugge gaat het nu even vooral over de brexit, maar de 

problematiek van de transmigranten is er al jaren en die zal ook niet 

verdwijnen. In antwoord op een open brief van een Brugse 

mandataris, mijn goede collega De Plancke, sprak u over de 

mogelijkheid om "een afhandelingscentrum in Zeebrugge te plaatsen". 

Uw doel is nobel, met name “Alles proberen te doen om de druk op de 

gemeenten te verminderen". 

 

Wij zijn nu bijna anderhalve maand later en ik heb hierover de 

volgende vragen, mijnheer de staatssecretaris. 

 

Hoe staat het met het onderzoek naar de komst van een 

afhandelingscentrum in Zeebrugge? Wat is de timing?  

 

Kunt u meer duiding geven bij het doel of de taken van zo'n 

afhandelingscentrum?  

13.01  Jasper Pillen (Open Vld): 

Le secrétaire d'État envisage de 

mettre en place un centre de trai-

tement à Zeebrugge afin d'alléger 

la pression qui pèse sur les com-

munes en raison de la question 

des migrants en transit.  

 

Où en est-on dans l'examen de la 

mise en place d'un tel centre et 

quels services sont concernés? 

Quelles tâches seront-elles con-

fiées à ce centre? Sera-t-il héber-

gé dans une infrastructure exis-

tante ou dans une nouvelle infra-

structure? La création d'un tel 

centre nous semble pouvoir con-

tribuer à une solution plus struc-

turelle. 
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Welke andere diensten zijn bij het project betrokken?  

 

Hebt u al een locatie in gedachten voor het centrum? In bestaande of 

in nieuwe infrastructuur?  

 

Ik kijk uiteraard uit naar uw antwoorden, samen met alle inwoners van 

Zeebrugge en noord-Brugge, want volgens ons kan de komst van zo'n 

centrum een deel van de structurele oplossing vormen. Wij moeten 

immers eerlijk zijn dat wat wij nu doen – het blijven oppakken van 

transmigranten om ze daarna, onder meer door COVID-19, 

onmiddellijk weer vrij te laten en terug de straat op te sturen – 

uiteraard geen structurele oplossing is. 

 

13.02  Yoleen Van Camp (N-VA): Mijnheer de staatssecretaris, ik 

sluit mij aan bij de inleiding van collega Pillen. Ik stel deze vraag ook 

op aangeven van collega Maaike De Vreese, die de problematiek in 

het Vlaams Parlement opvolgt. Mijn vragen gaan niet zozeer over de 

praktische inrichting, maar vooral over hoe het centrum zoneover-

schrijdend zal werken. De problematiek woedt immers niet alleen in 

Zeebrugge, maar bijvoorbeeld ook in pakweg Blankenberge of 

Knokke. Daar worden de gevolgen van de transmigatieproblematiek 

gedragen, vandaar mijn vragen. 

 

Zullen andere politiezones ook gebruik kunnen maken van het 

centrum? In de omgekeerde richting, hoe zult u, wanneer er een 

vrijstelling van transmigranten gebeurt – wij weten dat zij heel moeilijk 

terug te sturen zijn –, voorkomen dat ze in Brugge, waar het centrum 

gelegen zou zijn, of omgeving worden vrijgesteld en zo onmiddellijk 

een nieuwe poging tot inklimmen kunnen ondernemen? 

 

13.02  Yoleen Van Camp (N-

VA): La question des migrants en 

transit touche également des 

communes telles que Blanken-

berge et Knokke.  

 

Sera-t-il possible de travailler à 

l'échelon interzonal et d'autres 

zones de police pourront-elles 

aussi faire appel à ce centre? 

Comment évitera-t-on que les mi-

grants en transit libérés entre-

prennent immédiatement une 

nouvelle tentative d'embarque-

ment? 

 

13.03  Ben Segers (sp.a): Mijnheer de staatssecretaris,op 6 

november bezocht u samen met minister Verlinden de haven van 

Zeebrugge. Daar werd o.a. gesproken over een centrum waar 

transitmigranten die gevat worden naartoe gebracht kunnen worden. 

 

Wij hebben we al vaker gepleit voor een dergelijk centrum. Om het 

Comité P te citeren:. “Aangezien verwacht kan worden dat de 

toestroom van transmigranten zeker nog een hele poos zal duren, is 

er dus verder nood aan een geïntegreerd beleid en vooral een 

uniforme aanpak op het terrein die ook automatisch zal leiden tot (1) 

een nog betere humane bejegening van de transmigranten, (2) een 

efficiënter en effectiever gerechtelijk of opsporingsonderzoek en (3) 

een betere motivatie binnen de geïntegreerde politie voor de aanpak 

van dit fenomeen dat her en der toch soms als ‘onvoldoende zinvol’ 

wordt ervaren.”  

 

Een regionaal oriëntatiecentrum voor geïntercepteerde personen – 

waar smokkelaars onmiddellijk van gesmokkelden gescheiden 

kunnen worden – is een belangrijk deel van zo’n aanpak. In het 

jaarverslag 2018 stelde MYRIA al voor om in West-Vlaanderen aan 

een test-case te beginnen, net omdat daar veel smokkelintercepties 

plaatsvinden. “In zo’n oriëntatiecentrum kunnen naast leden van de 

federale gerechtelijke politie verschillende antennes opgenomen 

worden van diverse diensten die een rol spelen bij de identificatie en 

opvang van de gesmokkelde personen. Hun samenwerking ter 

plaatse kan tot een belangrijke interactie tussen deze diensten leiden. 

Concreet zouden deze antennes kunnen bestaan uit medewerkers 

13.03  Ben Segers (sp.a): À la 

suite de la visite du secrétaire 

d'État et de la ministre des Affai-

res étrangères au port de Zee-

brugge le 6 novembre, la création 

d'un centre destiné à héberger 

les migrants en transit interceptés 

a été évoquée. Le Comité P et le 

centre de migration Myria ont dé-

jà plaidé par le passé pour une 

politique intégrée, à laquelle 

toutes les parties prenantes se-

raient associées. 

 

Le secrétaire d'État s'attellera-t-il 

à la création d'un centre adéqua-

tement encadré et quel encadre-

ment envisage-t-il?  
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van Bureau C en de Cel MINTEH van de Dienst Vreemdelingenzaken, 

de Dienst Voogdij, tolken en sociale werkers van Fedasil of van de 

gespecialiseerde centra mensenhandel. Hier kan ook een contactpunt 

voor de smokkelmagistraat geregeld worden. Op die manier kan meer 

tijd geïnvesteerd worden in de smokkelslachtoffers zodat de sociale 

werkers stapsgewijs hun vertrouwen trachten te winnen en hen 

relevante verklaringen laten afleggen in het kader van het 

smokkelstatuut. En de minderjarigen kunnen na hun 

identificatieprocedures door de bevoegde medewerkers uit de 

antennes van hieruit rechtstreeks naar een gepast opvangcentrum 

gebracht worden waar ze voor hun eigen bescherming de aangepaste 

begeleiding krijgen. " 

 

Zal u inderdaad werk maken van een dergelijk welomkaderd (!) 

centrum, ook wetende dat het eerdere centrum voor transitmigratie in 

Steenokkerzeel net mede mislukte omwille van de niet-geïntegreerde 

opvatting en beperkte omkadering? Aan welke omkadering denkt u 

hierbij? 

 

13.04 Staatssecretaris Sammy Mahdi: Bedankt om te verwijzen naar 

uw ingediende vraag, mijnheer Segers, niet omdat ik niet graag luister 

naar de terechte opmerkingen van de twee andere collega's, maar 

omdat dit een bevoegdheid betreft van de minister van Binnenlandse 

Zaken. Ik had de vraag gezien. Ik heb ook de quote gelezen, maar die 

quote komt niet van mij. 

 

Ik begrijp de verwarring. Ik heb het artikel nog eens opgezocht. Ik 

weet niet meer precies in welke krant het stond. In het artikel kwam 

net na mijn naam een quote, maar die quote komt niet van mij. Het is 

een quote van mijn collega en niet van mijzelf. Ik ben namelijk niet 

bevoegd voor de oprichting en de organisatie van een 

afhandelingscentrum. 

 

Het is een belangrijke problematiek. Het is niet voor niets dat ik 

meegegaan ben naar Zeebrugge om de hele problematiek van 

transmigratie van nabij op te volgen, maar ik kan mij alleen maar 

uitspreken over de zaken die onder mijn bevoegdheid vallen. Ik moet 

u dus vragen om uw vraag aan de minister te richten. Ik had gevraagd 

om de vraag door te sturen naar de minister, maar dat neemt niet weg 

dat mijn diensten ondersteuning zouden kunnen en vooral zullen 

bieden wanneer de politie tot de opening van een dergelijk centrum 

zou overgaan. Dat is van cruciaal belang. 

 

U hebt het op een juiste manier geschetst, mijnheer Pillen. Die 

problematiek moet structureel worden aangepakt. Wij wachten al veel 

te lang op een structurele aanpak. U zult dus op mijn medewerking 

kunnen rekenen op het moment dat het afhandelingscentrum er komt. 

Mijn diensten zullen al het nodige doen voor een goed verloop. 

 

13.04  Sammy Mahdi, secrétaire 

d'État: Les propos relatifs à la 

création d'un centre de traitement 

ont été tenus par ma collègue de 

l'Intérieur, laquelle est compéten-

te en la matière. Ces questions 

doivent donc lui être adressées. Il 

est en effet nécessaire de mettre 

en place une approche structu-

relle et la police pourra pleine-

ment bénéficier de la coopération 

de mes services si elle décide de 

créer un tel centre. 

 

13.05  Jasper Pillen (Open Vld): Mijnheer de staatssecretaris, ik ben 

een klein beetje verbaasd. Ik moet de tijd nemen om een en ander op 

te zoeken. Ik meen een e-mail vanuit uw kabinet te hebben gezien 

waarin u onder andere dat afhandelingscentrum aankondigt. Die e-

mail werd verstuurd naar een lokale mandataris in Brugge. Het kan 

natuurlijk altijd om een fout, een vergissing of de voortvarendheid van 

een medewerker gaan. Dat kan gebeuren, dat vormt geen probleem, 

maar uw antwoord verbaast mij. Op basis van die e-mail heb ik de 

vraag aan u gesteld, anders had ik die meteen aan de minister van 

13.05  Jasper Pillen (Open Vld): 

J'ai posé cette question après 

avoir lu un courriel adressé, peut-

être un peu précocement, par 

votre cabinet à un mandataire lo-

cal de la ville de Bruges, pour 

annoncer la création de ce centre 

de traitement. Je poserai de nou-

veau cette question à la ministre 
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Binnenlandse Zaken gesteld. 

 

Ik dank u alleszins voor de duidelijkheid. Uw antwoord was niet wat ik 

ervan verwachtte, maar het was wel zeer duidelijk. Ik zal de vraag 

opnieuw indienen bij de minister van Binnenlandse Zaken. 

 

de l'Intérieur. 

 

13.06  Yoleen Van Camp (N-VA): Dat zal ik ook doen. Dank u voor 

uw antwoord. 

 

 

13.07  Ben Segers (sp.a): Mijnheer de staatsecretaris, ik ben het niet 

helemaal eens met uw antwoord, omdat ik mij in mijn vraag heel hard 

had gericht op de multidisciplinaire aanpak van het fenomeen. Voor 

de sp.a is het van heel groot belang dat het niet zomaar een 

afhandelcentrum wordt. Met een louter administratieve afhandeling 

schieten we uiteindelijk niets op. Ook de genoemde gemeenten 

schieten er amper iets mee op. 

 

Mijnheer de staatsecretaris, maak niet de fout die eerder gemaakt is 

met Steenokkerzeel. Wij hebben daar toen voor gewaarschuwd. 

Helaas is het ook op die manier uitgekomen. Men is uiteindelijk 

gekomen tot een doorschuif- of draaideurpolitiek. Daarom heb ik er 

ook voor gekozen om het niet te hebben over een afhandelcentrum, 

maar wel over een centrum voor transitmigranten. 

 

We moeten absoluut de verhalen uit het verleden vermijden, waarbij 

er niet eens meer de tijd was om gsm's uit te lezen, die nochtans info 

bevatten die essentieel is om die netwerken op te rollen. De 

gesmokkelden zijn, hoewel dit weinig respectvol klinkt, de 

bewijsstukken van de criminele netwerken. We moeten die criminele 

netwerken met wortel en tak kunnen aanpakken, net door de 

smokkelaars aan te pakken. Daarvoor hebben we info nodig.  

 

Het politiewerk moet zinvol zijn, daarbij is de multidisciplinaire aanpak 

essentieel en daarbij zijn ook uw diensten essentieel. In de 

vraagstelling heb ik verwezen naar onder andere de medewerkers 

van Bureau C, de cel die bezig is met minderjarigen en andere 

diensten. Alleen in zo'n multidisciplinair model kunnen we ook echt 

vorderingen maken. Dat is ook het efficiëntste model. Alleen zo 

kunnen we de netwerken nog beter oprollen. Daar ben ik van 

overtuigd. Gecontroleerd en menselijk is het efficiëntste.  

 

Mijnheer de staatssecretaris, ik wil u oproepen om uw rol daarin toch 

zeer duidelijk op te nemen. 

 

13.07  Ben Segers (sp.a): La 

réponse du secrétaire d'État me 

laisse sur ma faim. J'ai volontai-

rement évoqué un centre pour 

migrants en transit et non un cen-

tre de traitement. Pour le sp.a, il 

est vital de mettre en place une 

approche multidisciplinaire. Un 

traitement purement administratif 

du problème ne nous permettra 

pas d'avancer d'un pouce. Les 

victimes du trafic d'êtres humains 

doivent nous permettre de re-

chercher les trafiquants et par-

tant, de nous attaquer aux ré-

seaux criminels. Le secrétaire 

d'État doit assumer son rôle dans 

le cadre d'un tel modèle multi-

disciplinaire.  

 

Het incident is gesloten. 

L'incident est clos. 

 

14 Samengevoegde vragen van 

- Wouter De Vriendt aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De brand in het 

vluchtelingenkamp in Lipa" (55011898C) 

- Tim Vandenput aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De brand in het 

vluchtelingenkamp in Lipa, Bosnië en Herzegovina" (55012030C) 

- Hervé Rigot aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "Het vluchtelingenkamp 

Lipa in Bosnië" (55012047C) 

- Simon Moutquin aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De situatie van de 

migranten in Bosnië" (55012058C) 

14 Questions jointes de 

- Wouter De Vriendt à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "L'incendie dans le 
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camp de migrants de Lipa" (55011898C) 

- Tim Vandenput à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "L'incendie du camp de 

réfugiés de Lipa en Bosnie-Herzégovine" (55012030C) 

- Hervé Rigot à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "Le camp de Lipa en Bosnie" 

(55012047C) 

- Simon Moutquin à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "La situation des 

personnes migrantes en Bosnie" (55012058C) 

 

14.01  Wouter De Vriendt (Ecolo-Groen): Mijnheer de voorzitter, 

mijnheer de staatssecretaris, ik moet zo dadelijk wel naar een 

vergadering van het Bureau. Ik zal uw antwoord dus lezen in het 

verslag. 

 

Mijnheer de staatssecretaris, de brand in het vluchtelingenkamp in 

Lipa, Bosnië-Herzegovina, zet honderden mensen in de winterkou. 

Wij hebben allemaal de heel schrijnende beelden gezien. 

 

De situatie in de kampen is al lang ondermaats ondanks de 

inspanningen van de IOM en andere organisaties. Die situatie gebeurt 

aan onze Europese buitengrenzen. 

 

Ik ben daar ten andere een paar jaar geleden zelf ter plekke geweest. 

 

In Bosnië-Herzegovina zelf doen de lokale en nationale autoriteiten 

niet wat nodig is om migranten die een asielaanvraag willen indienen 

menswaardige opvang en een correcte procedure te bieden. Dat lijkt 

op dit moment het belangrijkste probleem. Het land is nota bene 

kandidaat-lidstaat van de Europese Unie. 

 

Ik heb vier vragen voor u. 

 

Ten eerste, wat beweegt er op Europees niveau? 

 

Ten tweede, zijn er voldoende fondsen om de getroffen vluchtelingen 

opvang te bieden? 

 

Ten derde, zal de Belgische regering contact opnemen met de 

Bosnische ambassadeur in ons land en aandringen op de organisatie 

van menswaardige opvang? Ik herhaal dat het probleem immers 

zeker ook politiek is. 

 

Ten slotte, welke andere initiatieven plant ons land? 

 

14.01  Wouter De Vriendt 

(Ecolo-Groen): L'incendie du 

camp de réfugiés de Lipa en Bos-

nie-Herzégovine expose des cen-

taines de personnes aux rigueurs 

de l'hiver. Nonobstant les efforts 

déployés par l'Organisation inter-

nationale pour les migrations 

(OIM) et d'autres organisations, 

la situation dans les camps est 

depuis longtemps déplorable. En 

Bosnie-Herzégovine, les autorités 

locales et nationales ne mettent 

en place ni accueil décent ni pro-

cédure correcte. Ce pays est, par 

parenthèse, candidat à l'adhésion 

à l'Union européenne.  

 

Quelles sont les initiatives prises 

sur la scène européenne? Les 

fonds pour organiser l'accueil des 

réfugiés sinistrés sont-ils suffi-

sants? Le gouvernement belge 

prendra-t-il contact avec l'ambas-

sadeur bosniaque en poste à 

Bruxelles et le pressera-t-il d'or-

ganiser un accueil digne des 

réfugiés? Quelles sont les autres 

initiatives prévues par la Bel-

gique?  

 

14.02  Tim Vandenput (Open Vld): Mijnheer de voorzitter, mijnheer 

de staatssecretaris, de situatie is al geschetst door de heer 

De Vriendt. De vragen die ik heb, zijn heel eenvoudig. 

 

Is er al overleg gepleegd op Europees niveau met Europees 

commissaris Johansson of met Buitenlandchef Borrell? Wat is het 

resultaat van dat overleg? 

 

Hoeveel migranten verblijven in het kamp? Hebt u daar cijfers over? 

 

Voor het Europese asiel- en migratiepact was het de ambitie om 

tegen eind 2020 een engagement van alle lidstaten te krijgen. Hoever 

staat het met dat engagement? 

 

14.02  Tim Vandenput (Open 

Vld): Une concertation a-t-elle 

déjà eu lieu à l'échelon européen 

avec la commissaire Johansson 

ou avec le chef de la diplomatie 

européenne, Josep Borrell? 

Qu'en est-il ressorti? Combien de 

migrants sont-ils hébergés dans 

le camp? Qu'en est-il de l'enga-

gement pris de proposer fin 2020 

un pacte européen sur l'asile et la 

migration? 

 

14.03  Hervé Rigot (PS): Monsieur le président, monsieur le 14.03  Hervé Rigot (PS): Het 
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secrétaire d'État, avant toute chose, permettez-moi de vous adresser 

mes meilleurs vœux pour cette année que je vous souhaite heureuse 

tant à titre professionnel qu'à titre privé.  

 

Mes collègues ont déjà brossé le contexte que vous connaissez, 

évidemment. Je passerai donc directement à mes questions. 

 

Monsieur le secrétaire d'État, le Bureau des droits de l'homme de 

l'ONU s'est insurgé contre la situation intolérable en Bosnie. Quelle 

réponse urgente pouvons-nous apporter face à cette situation et alors 

que nous sommes en pleine période d'hiver? 

 

L'Organisation internationale pour les migrations (OIM), gestionnaire 

du site, a décidé, il y a quelque temps, de retirer ses équipes et 

réclame la réouverture du centre d'accueil de Bira situé dans la ville 

voisine de Bihać. C'est aussi la solution retenue par la commissaire 

européenne Ylva Yohansson. Pouvons-nous affirmer également notre 

solidarité en soutenant la réouverture du centre de Bira? 

 

Comme pour le camp de Moria, existe-t-il un plan de répartition ou de 

relocalisation de ces migrants négocié par l'Union européenne en 

urgence ou seront-ils laissés pour compte sous la neige et sans abri? 

 

Faut-il rappeler que l'Union européenne a fourni à la Bosnie quelque 

85 millions d'euros depuis 2018 pour l'aider face à la migration? 

Cependant, 3 000 migrants sur les 8 500 restent sans accueil. Existe-

t-il des missions européennes afin d'échanger les bonnes pratiques et 

de soutenir les programmes d'accueil des demandeurs de protection 

internationale en Bosnie? 

 

VN-mensenrechtenbureau 

OHCHR heeft de toestand in 

Bosnië aan de kaak gesteld. 

Welke initiatieven kunnen wij bij 

hoogdringendheid nemen? De 

Internationale Organisatie voor 

Migratie, die dat vluchtelingen-

kamp runt, heeft beslist om haar 

teams terug te trekken en pleit 

voor de heropening van het op-

vangcentrum Bira in de naburige 

stad Bihać. 

 

Kunnen we onze solidariteit be-

tuigen door die heropening te 

steunen? Bestaat er een plan om 

de migranten te herplaatsen in de 

verschillende lidstaten of zal men 

ze in de steek laten? Bestaan er 

Europese missies om de opvang-

programma's voor verzoekers om 

internationale bescherming in 

Bosnië te ondersteunen?  

 

14.04  Simon Moutquin (Ecolo-Groen): Monsieur le président, 

monsieur le secrétaire d'État, le drame qu'ont vécu les 1 300 migrants 

du camp de Lipa en Bosnie est arrivé dans un contexte particulier 

puisque, depuis des années, des milliers de migrants sont dans 

l'attente de pouvoir franchir la frontière bosnienne pour entrer dans 

l'espace Schengen afin de déposer une demande d'asile.  

 

Je me suis rendu sur place, l'an passé, avant l'apparition de la crise 

de covid-19, avec mon collègue, Wouter De Vriendt. Nous avons pu 

constater l'extrême tension qui régnait en Bosnie ainsi que la 

complexité de la situation sur place. En effet, comme de nombreux 

rapports l'indiquent, la Croatie laisse faire ou participe, selon les 

versions, à une politique de pushback, de refoulement, extrêmement 

violente. Nous avons rencontré des personnes qui s'étaient fait 

attaquer par des gens enragés, qui s'étaient fait tirer dessus. 

Certaines avaient été jetées dans la rivière entre la Bosnie-

Herzégovine et la Croatie. Ces milliers de personnes participent à ce 

qu'elles appellent le game, le jeu qui a, en fait, pour objectif de 

traverser la petite partie de la Croatie située avant la Slovénie afin de 

pouvoir déposer leur demande d'asile. Le contexte n'est donc pas 

qu'humanitaire; il est aussi politique. Le directeur de l’OIM sur place, 

le Belge Peter Van der Auweraert, crie son désespoir et appelle à une 

solution politique plutôt qu'humanitaire.  

 

Quant aux 1 300 personnes du camp de Lipa, il leur a été promis 

qu'elles seraient relogées dans le camp précédent, une usine 

désaffectée près de Bihać. Mais la situation politique en Bosnie est 

plus complexe encore que celle de la Belgique, puisque les 

14.04  Simon Moutquin (Ecolo-

Groen): Al jaren wachten er dui-

zenden migranten aan de Bos-

nische grens op een kans om de 

Schengenzone binnen te raken 

en een asielaanvraag in te die-

nen. Blijkbaar voert Kroatië een 

gewelddadig terugdrijvingsbeleid.  

 

Het hoofd van de IOM in Bosnië, 

de Belg Peter Van der Auweraert, 

roept op tot een politieke eerder 

dan een humanitaire oplossing. 

 

Er was beloofd om 1.300 mensen 

uit het Lipa-kamp onder te bren-

gen in een verlaten fabrieksge-

bouw, maar in Bosnië zijn de 

institutionele structuur en de 

machtsverhoudingen erg com-

plex. Bovendien zaten die mi-

granten 30 uur lang in geparkeer-

de bussen opgesloten voordat ze 

terug naar Lipa gebracht werden. 

Nu de winter is aangebroken ma-

ken we ons nog grotere zorgen 

om hen. 
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différentes compétences réparties entre l'État fédéral, les Régions et 

les localités donnent lieu à une lasagne institutionnelle très 

compliquée avec des rapports de forces qui le sont tout autant. Donc, 

pour rajouter de l'indécence à cette situation, alors qu'une relocali-

sation avait été promise à ces migrants, ceux-ci ont été parqués dans 

des bus pendant 30 heures avant de faire demi-tour vers la localité de 

Lipa. Avec l'arrivée de l'hiver, on ne peut que s'inquiéter de la situation 

dramatique que ces personnes vivent. 

 

Monsieur le secrétaire d'État, quelle est votre réaction et celle du 

gouvernement face à ce drame? Des moyens humains et/ou 

humanitaires sont-ils envisagés? Des relocalisations, telles que celles 

opérées à Moria, sont-elles envisagées, notamment pour les mineurs 

non accompagnés? Des solutions structurelles sont-elles envisagées 

pour répondre au problème de la Bosnie-Herzégovine? Quelle est la 

position de la Belgique concernant la politique de refoulement 

permise par la Croatie? 

 

Wat is uw reactie en die van de 

regering op deze tragedie? Zullen 

er personele en/of humanitaire 

middelen ingezet worden? Zullen 

er vluchtelingen, meer bepaald 

NBMV's, hervestigd worden, zo-

als dat gebeurd is in Moria? Wor-

den er structurele oplossingen 

overwogen om Bosnië en Her-

zegovina te steunen? Wat is het 

Belgisch standpunt ten aanzien 

van het pushbackbeleid van 

Kroatië? 

 

14.05 Staatssecretaris Sammy Mahdi: Dank u voor de vragen over 

opnieuw een spijtige of – beter gezegd – frustrerende zaak die ons 

moet aanbelangen. 

 

Zoals u wellicht weet werd de opvangplaats in Lipa in april 2020 

geopend als tijdelijke oplossing voor een duizendtal vluchtelingen en 

migranten in de streek. 

 

De Internationale Organisatie voor Migratie was verantwoordelijkheid 

voor het beheer, maar heeft zich recent teruggetrokken. De 

Bosnische overheid kwam namelijk de engagementen niet na om in 

water en elektriciteit te voorzien. De opvangomstandigheden waren 

hoegenaamd niet humaan en al zeker niet aangepast aan de winter. 

 

Op 21 december 2020 hebben de Hoge Vertegenwoordiger Borrell en 

de Europese commissarissen Johansson en Borrelli bij de Bosnische 

overheid nogmaals benadrukt dat er onmiddellijk opvang moet 

worden geboden aan de meer dan 3.000 vluchtelingen en migranten 

die zonder toegang tot basisvoorzieningen in Bosnië-Herzegovina 

verblijven. De EU beloofde er bijkomende middelen en logistieke 

ondersteuning voor vrij te maken. 

 

Bosnië-Herzegovina zou zo'n 8.500 vluchtelingen en migranten op zijn 

grondgebied hebben, waarvan er minder dan 6.000 worden 

opgevangen. 

 

Omdat de kwaliteit van de asielprocedure in Bosnië te wensen 

overlaat, is het niet mogelijk om betrouwbare cijfers te geven over het 

aantal onder hen dat al in Griekenland asiel zou hebben gevraagd. 

 

Sinds 2018 heeft de EU zo'n 85,5 miljoen euro aan Bosnië-

Herzegovina gegeven om het te ondersteunen in zijn migratiebeheer, 

waarvan 13,8 miljoen euro om vluchtelingen en migranten op het 

grondgebied humanitair bij te staan. Voor een nieuw opvangcentrum 

in Bihac had de EU in september 2020 al in 3,5 miljoen euro voorzien. 

Op 3 januari beloofde de Europese Commissie nog een bijkomende 

3,5 miljoen euro voor onmiddellijk humanitaire hulp aan de getroffen 

migranten. 

 

Hoewel de Bosnische overheid de opening van een nieuwe structuur 

14.05  Sammy Mahdi, secrétaire 

d'État: Le camp d'accueil de Lipa 

a été ouvert en avril 2020 pour 

offrir une solution temporaire à un 

millier de réfugiés et d'immi-

grants. L'OIM était responsable 

de sa gestion, mais s'est récem-

ment retirée. Le gouvernement 

bosniaque n'a pas respecté ses 

engagements par rapport à la 

fourniture d'eau et d'électricité. 

Les conditions d'accueil étaient 

inhumaines et inadaptées pour 

l'hiver. 

 

Le 21 décembre 2020, le haut re-

présentant Borrell et la commis-

saire Johansson ont insisté au-

près du gouvernement bosniaque 

pour qu'il assure l'hébergement 

immédiat de plus de 3 000 réfu-

giés et immigrants. L'UE promet-

tait de libérer des moyens supplé-

mentaires et d'assurer un soutien 

logistique à cette fin. 

 

La Bosnie-Herzégovine compte-

rait environ 8 500 réfugiés et im-

migrants sur son sol, dont moins 

de 6 000 bénéficient d'un accueil. 

Nous ne savons pas avec certitu-

de combien d'entre eux ont de-

mandé l'asile en Grèce. 

 

Depuis 2018, l'UE a versé envi-

ron 85,5 millions d'euros à la 

Bosnie-Herzégovine pour la 

gestion de l'immigration, dont 

13,8 millions d'euros pour appor-

ter une assistance humanitaire 
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in Bihac heeft goedgekeurd, houden de lokale overheden de opening 

hiervan tegen. De relocatie van migranten naar een andere streek 

werd dan weer op 29 december door het centrale bestuur 

tegengehouden. 

 

Het probleem lijkt dan ook niet de middelen te zijn, want de middelen 

vanuit Europa zijn er veelvuldig gekomen, maar wel de houding van 

de Bosnische overheden. Ik ben het ermee eens dat deze situatie 

onaanvaardbaar is. 

 

De Hoge Vertegenwoordiger Borrell deed vlak na de brand van 

23 december een duidelijke oproep aan de Bosnische overheid om de 

situatie onmiddellijk aan te pakken en onverwijld een nieuwe 

opvangstructuur voor de migranten te openen. 

 

Op 2 januari vond een overleg plaats tussen de Europese delegatie in 

Sarajevo en de leden van de Bosnische regering, waarbij werd 

aangedrongen op een oplossing op lange termijn. 

 

aux réfugiés et immigrants sur 

son sol. L'UE avait déjà réservé 

3,5 millions d'euros en septembre 

2020 pour l'aménagement d'un 

nouveau centre d'accueil à Bihać. 

Le 3 janvier, la Commission avait 

encore promis 3,5 millions d'eu-

ros pour une assistance humani-

taire immédiate aux immigrants 

affectés. 

 

Bien que le gouvernement bos-

niaque ait approuvé la nouvelle 

structure à Bihać, les autorités lo-

cales s'opposent à son ouverture. 

La relocalisation des immigrants 

vers une autre région a été em-

pêchée le 29 décembre par l'ad-

ministration centrale. Le problè-

me ne se situe donc pas au ni-

veau des moyens, mais de l'at-

titude des autorités bosniaques. 

 

Après l'incendie du 23 décembre, 

le haut représentant Borrell a lan-

cé un appel au gouvernement 

bosniaque pour qu'il assure 

immédiatement la gestion de la 

situation. Une solution pour le 

long terme a été instamment de-

mandée au cours d'une concer-

tation qui a eu lieu le 2 janvier 

entre la délégation européenne à 

Sarajevo et les membres du 

gouvernement bosniaque. 

 

Pour répondre aux questions de MM. Rigot et Moutquin, vu que les 

migrants se trouvent en dehors de l'Union européenne, aucun plan de 

répartition ou de relocalisation les concernant n'a été négocié par 

l'Union - comme cela fut organisé pour Moria. Cela dit, j'espère que 

l'UE continuera d'exercer une pression et d'apporter son soutien 

financier et logistique afin que les migrants soient très rapidement 

accueillis dans les centres et que la Bosnie mette fin à cette situation 

inhumaine. 

 

Voor deze migranten, die zich 

buiten de Europese Unie bevin-

den, bestaat er geen enkel sprei-

dings- of herplaatsingsplan, maar 

ik hoop dat de Europese Unie 

druk zal blijven uitoefenen en dat 

ze logistieke en financiële steun 

zal blijven verlenen opdat deze 

migranten snel in de centra op-

gevangen zouden worden en op-

dat Bosnië paal en perk zou stel-

len aan deze onmenselijke situa-

tie.  

 

De Europese Unie heeft al laten verstaan dat de Bosnische houding 

ongetwijfeld invloed zal hebben op de lopende toetredingsgesprekken 

met Bosnië-Herzegovina. Dat is een belangrijk element. De middelen 

zijn er, net zoals politieke uitwisseling, maar op een bepaald moment 

is het belangrijk dat ieder land zijn verantwoordelijkheid neemt. Het is 

altijd goed om te kijken naar hervestiging en relocatie maar het is ook 

belangrijk om na te gaan of elk land in de Europese Unie zich houdt 

aan de regels die internationaal horen te gelden. Op dat vlak moeten 

L'UE a déjà laissé entendre que 

l'attitude des autorités bosnia-

ques pèsera indubitablement sur 

les négociations d'adhésion en 

cours avec la Bosnie-Herzégovi-

ne. Le pays doit assumer ses 

responsabilités. 
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we bekijken hoe we het deze landen zo goed mogelijk duidelijk 

kunnen maken dat ze zich aan die regels moeten houden. Rekening 

houden met de huidige situatie bij een eventuele toetreding van 

Bosnië-Herzegovina tot de Europese Unie lijkt me dan ook niet 

onverstandig te zijn. Meer zelfs, het is onontbeerlijk. 

 

In het advies ter zake van de Europese Commissie van mei 2019 

staan 14 prioriteiten. Een ervan is dat de bescherming van onder 

andere migranten, asielzoekers, ontheemden en vluchtelingen 

verbeterd moet worden vooraleer een toenadering tot de EU mogelijk 

wordt. Dat stond dus al in het advies uit 2019. België heeft dit steeds 

gesteund. De Belgische vertegenwoordiger ter plaatse volgt de 

evolutie op de voet en heeft er in de gesprekken meermaals op 

aangedrongen dat Bosnië-Herzegovina niet alleen de opvang-

verplichting zou nakomen maar ook dat het de asielprocedure zou 

verbeteren. 

 

Buitenlandse Zaken meldt mij hierover een gesprek te plannen met 

de ambassadrice van Bosnië-Herzegovina in Brussel. Ik stel voor dat 

u zich voor verdere details tot collega Wilmès richt. 

 

L'avis sur le processus de négo-

ciation formulé en mai 2019 par 

la Commission européenne énu-

mère quatorze priorités. L'une de 

celles-ci précise qu'avant d'envi-

sager un quelconque rapproche-

ment avec l'UE, la protection no-

tamment des migrants, des de-

mandeurs d'asile, des personnes 

déplacées et des réfugiés doit 

être renforcée. La Belgique sous-

crit à cette exigence. Les Affaires 

étrangères m'informent qu'un 

entretien à ce sujet est prévu 

avec l'ambassadrice de Bosnie-

Herzégovine en poste à Bru-

xelles.  

 

Monsieur Moutquin, pour répondre à votre question au sujet de la 

politique migratoire de la Croatie, je répète ce que je vous ai dit lors 

de la commission du 20 novembre. Nous attendons de la Commission 

européenne qu'elle continue de prendre action contre d'éventuelles 

violations des règles européennes en Croatie. 

 

Il est évident que nous attendons de chaque État membre qu'il 

respecte les droits des migrants sur son territoire. Oui, nous pouvons 

voir ce que nous pouvons faire en tant qu'État belge. Nous devons 

être solidaires avec tout État membre. Mais il est quand même aussi 

important qu'au niveau européen, il soit précisé à chaque État 

membre qu'il doit respecter le droit comme convenu entre États 

membres de l'Union européenne. 

 

C'est le message que nous faisons passer au niveau européen. 

J'espère qu'à ce niveau, le travail qui doit être fait sera fait. Les règles 

ne sont pas là seulement pour notre État, mais pour chaque État 

membre de l'Union européenne. 

 

Wat het migratiebeleid van Kroa-

tië betreft, verwachten we dat de 

Europese Commissie blijft optre-

den tegen eventuele schendingen 

van de Europese regelgeving in 

Kroatië. 

 

Alle EU-lidstaten moeten de rech-

ten van de migranten op hun 

grondgebied eerbiedigen. We 

moeten bovendien solidair zijn 

met alle lidstaten. Die boodschap 

dragen we uit op het Europese ni-

veau. De regels zijn er niet alleen 

voor ons land, maar voor elke 

EU-lidstaat.  

 

Ik wil nog de bijkomende vraag van de heer Vandenput beantwoorden 

en dan sluit ik af. Het Duitse voorzitterschap is afgesloten met een 

voortgangsrapport over het voorgestelde asiel- en migratiepact. Dat is 

een goed startpunt voor de verdere discussies. Het bevat alle sleutel-

elementen van de afgelopen discussie en het erkent dat er 

verschillende visies bestaan inzake solidariteit en verantwoor-

delijkheid en dat meer werk vereist is. 

 

Het Portugese voorzitterschap heeft al aangekondigd verder te zullen 

gaan met de technische besprekingen van de teksten, waarbij België 

een constructieve rol zal spelen. Ik kan alleen maar hopen dat wij de 

komende maanden vooruitgang zullen boeken op Europees niveau. 

 

Naïef ben ik wat dat betreft niet. Ik heb gezien hoe de gesprekken de 

voorbije maanden zijn verlopen. Die zijn soms frustrerend en 

sommigen willen sneller gaan dan anderen en iedereen heeft zijn 

eigen visie, maar ik merk wel dat de meeste onze aanpak wel 

genegen zijn. 

La présidence allemande s'est 

clôturée par un rapport d'avance-

ment sur le pacte proposé en 

matière d'asile et de migration. Il 

contient tous les éléments clés 

des discussions passées et re-

connaît qu'il existe différents 

points de vue en matière de soli-

darité et de responsabilité et que 

des travaux additionnels sont né-

cessaires. 

 

La présidence portugaise a déjà 

annoncé que les discussions te-

chniques seraient poursuivies. La 

Belgique jouera un rôle construc-

tif. La tâche ne sera pas aisée, 

mais notre approche est appré-



 06/01/2021 CRIV 55 COM 322 

 

CHAMBRE-3E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2020 2021 KAMER-3E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

44 

 

De strategie die wij hanteren op Europees niveau is om te proberen 

een entente te vinden tussen die landen door fact based te werken, 

door te werken met een simulatieoefening en door landen te 

overtuigen om de ideologische debatten nu niet te voeren, maar eerst 

te kijken naar wat de impact zou zijn van een nieuw Europees asiel- 

en migratiepact voor ieder land. 

 

Als deze aanpak kan worden gehanteerd tijdens de termijn van onze 

Portugese collega's, dan kunnen we hopelijk een aantal stappen 

zetten in de hoop dat de Franse collega die daarna overneemt, die 

stappen kan gebruiken om de grote stappen te zetten die moeten 

worden gezet. 

 

Het is een werk van lange adem, met heel wat frustraties, maar het is 

the only way to go. 

 

ciée. Nous proposons de procé-

der au moyen d'exercices de 

simulation permettant à chaque 

pays de constater l'impact d'une 

nouvelle politique avant de mener 

des débats idéologiques. 

 

14.06  Tim Vandenput (Open Vld): Mijnheer de voorzitter, mijnheer 

de staatssecretaris, ik dank u voor uw antwoord en voor de cijfers. 

 

Het is inderdaad een drama en ik ben blij te horen dat het opvangen 

van asielzoekers en vluchtelingen ook voor Bosnië een van de criteria 

is om al dan niet bij Europa te komen. Op het einde schetst u terecht 

dat de enige way to go is migratie op Europees niveau aan te pakken. 

Dat is ook het standpunt van onze partij. Men moet dat Europees 

doen en niet land per land, want anders zullen we in dezelfde 

catastrofe terechtkomen als in 2015. 

 

We zullen de uitrol van dat Europees asiel- en migratiepact opvolgen. 

De belangrijke bemiddelingsrol die België speelt in de situatie die u 

schetst, is enorm belangrijk om dat rond te krijgen. Ons land heeft 

daar ervaring mee en ik wens u veel succes. 

 

14.06  Tim Vandenput (Open 

Vld): Je me réjouis d'apprendre 

que l'Union européenne met la 

Bosnie sous pression. La migra-

tion doit être gérée à l'échelon 

européen. Je souhaite bonne 

chance au secrétaire d'État quant 

au rôle de médiation que notre 

pays doit assumer dans le cadre 

de ce processus délicat.  

 

14.07  Hervé Rigot (PS): Monsieur le secrétaire d'État, le tableau que 

vous dépeignez est un tableau dramatique. Nous avons toutes et tous 

conscience du cataclysme humanitaire qui se joue en Bosnie alors 

que ce pays, candidat à l'UE, adopte une attitude tout à fait inaccep-

table. Comme vous le soulignez, il va falloir être ferme à l'égard de ce 

candidat à l'UE parce qu'on prend toutes ses valeurs ou on n'entre 

pas. Cela, c'est pour le moyen terme et le long terme, à savoir les 

conditions de l'entrée dans l'Europe. 

 

Aujourd'hui, nous assistons à une crise humanitaire, un cataclysme 

qui touche des hommes, des femmes, des enfants, dans une région 

où la température avoisine cette semaine entre + 5°C et - 10°C la nuit 

et on n'a pas de réponse. Je suis bien conscient que la Belgique 

seule ne peut répondre à cette situation et à tous les problèmes qui 

peuvent survenir aux portes de l'UE mais en tout cas, la Belgique doit 

être le moteur d'une concertation au niveau européen. Elle doit 

pousser le débat à avancer plus vite et elle doit aussi dès à présent 

tendre une main, poser un geste humanitaire, mobiliser les équipes 

pour se rendre sur place. On ne peut pas aujourd'hui se réfugier 

derrière notre impossibilité à mettre en œuvre une politique migratoire 

alors que les autres pays ne le font pas. Je me dis que des femmes et 

des hommes meurent maintenant, à l'instant où je vous parle et cela 

me pose question et me pose problème. 

 

J'espère que vous pourrez porter un message fort à vos collègues 

14.07  Hervé Rigot (PS): Er 

speelt zich in Bosnië een humani-

taire ramp af. We moeten ons 

kordaat opstellen ten opzichte 

van dit land, dat kandidaat is om 

tot de Europese Unie toe te tre-

den maar een onaanvaardbare 

houding aanneemt.  

 

Op korte termijn treft de crisis 

mannen, vrouwen en kinderen, in 

een gebied waar het momenteel 

's nachts tot min 10°C vriest. Bel-

gië moet de drijvende kracht zijn 

achter een overleg op Europees 

niveau, vaart in het debat bren-

gen en een humanitaire geste 

doen, want het is vijf voor twaalf.  

 

Ik hoop dat u via uw collega 

Wilmès aan uw Europese colle-

ga's een krachtdadige boodschap 

kunt overbrengen.  
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européens et certainement par l'intermédiaire de votre collègue 

Wimès. Je vous remercie. 

 

14.08  Simon Moutquin (Ecolo-Groen): Monsieur le secrétaire d'État, 

je vous remercie pour votre réponse que je qualifierai d'ambitieuse et 

de pragmatique à la fois. La matinée nous l'a montré: nous prenons 

acte des constats d'échec de la politique migratoire européenne telle 

qu'elle est actuellement. On aura l'occasion de débattre de ce qui est 

proposé mais je pense qu'il est sûr qu'il nous faudra une réponse à ce 

propos. 

 

Après, toutes proportions gardées, il faut quand même avoir ces 

chiffres en tête: nous sommes 447 millions d'Européens – depuis le 

1er janvier, la Grande-Bretagne n'est plus membre de l'Union 

européenne –, et 1 300 personnes ont perdu un abri en Bosnie, à 

Lipa. Cela montre une fois encore l'indécence de cette politique 

européenne qui n'a pas de solution pour 1 300 personnes. 

 

Pour une fois, et je voudrais pour cela applaudir l'Union européenne, il 

n'y a pas eu d'hypocrisie. On a dit aux 1 300 personnes à Lipa: "Vous 

n'êtes pas dans l'Union européenne. Débrouillez-vous!" En d'autres 

termes et je suis désolé de le dire aussi platement: "Allez vous faire 

voir!" C'est donc une fin de non-recevoir qui a été donnée au directeur 

de l'OIM qui a crié son désarroi et appelé à la nécessité d'une 

réponse politique. 

 

Selon moi, ce doit être dénoncé. L'hypocrisie de l'Union européenne 

m'exaspère lorsqu'elle félicite la Croatie, membre candidat à l'Espace 

Schengen, de bien garder ses frontières, tout en s'émouvant de la 

situation des réfugiés et migrants en Bosnie. C'est très bien que 

l'Union européenne conditionne l'accueil de cette dernière au respect 

des valeurs et de la politique migratoire, et nous devrions aussi 

soulever certaines questions touchant aux droits fondamentaux en ce 

qui concerne des États membres tels que la Hongrie, mais le travail 

doit aussi être mené en ce qui concerne la Croatie. 

 

Pour m'être rendu en Bosnie, j'y vois deux types de population. Le 

premier groupe ne rentre pas dans le cadre de la Convention de 

Genève - un débat devra s'organiser autour de ce thème. Le second 

inclut des populations qui se sont enregistrées en Grèce - c'est 

pourquoi je ne vous rejoins pas lorsque vous prétendez que l'Union 

européenne n'est pas concernée -, qui attendent que celle-ci traite 

leur demande d'asile, alors qu'elles ont parfois signé un papier sans 

comprendre de quoi il s'agissait, et qui se retrouvent soumises au 

régime de Dublin. Elles poursuivent donc leur route migratoire en 

quittant l'Union européenne pour y rentrer à nouveau. Bref, nous en 

revenons aux difficultés de la Grèce dans sa capacité à traiter toutes 

les demandes et, par conséquent, à la nécessité d'un mécanisme de 

solidarité européenne. 

 

Je m'arrête ici et vous remercie pour toutes vos réponses apportées 

au cours de cette matinée. 

 

14.08  Simon Moutquin (Ecolo-

Groen): We stellen vast dat het 

Europese migratiebeleid gefaald 

heeft. 

 

Met haar 447 miljoen inwoners 

blijkt de Europese Unie zelfs niet 

in staat om aan 1.300 mensen 

onderdak te bieden. Men heeft 

die mensen laten weten dat ze 

zich helemaal alleen moesten 

zien te beredderen, aangezien ze 

zich niet op het Europese grond-

gebied bevonden. De directeur 

van de IOM krijgt hiermee nul op 

het rekest.  

 

Enerzijds feliciteert de EU Kroa-

tië, dat kandidaat is voor toetre-

ding tot de Schengenzone, met 

zijn goede grensbewaking, maar 

anderzijds hekelt ze de situatie 

van de vluchtelingen en migran-

ten in Bosnië. Het is normaal dat 

de toetreding van Bosnië tot de 

EU gekoppeld wordt aan voor-

waarden inzake de naleving van 

het migratiebeleid, maar we moe-

ten dezelfde vraag stellen als het 

over Hongarije, Polen of Kroatië 

gaat. 

 

Sommige migranten zijn in Grie-

kenland geregistreerd, wachten 

twee jaar totdat hun aanvraag 

daar behandeld wordt, of hebben 

een papier ondertekend zonder te 

begrijpen wat ze onderschreven 

hebben en vallen in feite onder 

het Dublinstelsel, maar reizen 

verder, verlaten de EU, en keren 

er vervolgens naar terug. Dat 

brengt ons opnieuw bij de on-

mogelijkheid voor Griekenland 

om alle aanvragen te behandelen 

en de nood aan een Europees 

solidariteitsmechanisme. 

 

Het incident is gesloten. 

L'incident est clos. 

 

De voorzitter: Collega's, op de agenda staat nu een hele reeks vragen van mevrouw Van Camp. De 

staatssecretaris kan nog een halfuur bij ons blijven voor het beantwoorden van vragen. Het is misschien 
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een idee, maar ik kan u daartoe niet dwingen, om te verwijzen naar de schriftelijk ingediende vraag. 

 

15 Vraag van Yoleen Van Camp aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De 

sluiting van het centrum voor illegalen in Brugge na een corona-uitbraak" (55011900C) 

15 Question de Yoleen Van Camp à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "La 

fermeture du centre pour illégaux de Bruges à la suite d'un foyer de coronavirus" (55011900C) 

 

15.01  Yoleen Van Camp (N-VA): Mijnheer de staatssecretaris, ik wil 

verwijzen naar mijn ingediende vraag, maar heb nog wel een 

aanvulling.  

 

In de pers verscheen dat het centrum voor illegalen in Brugge werd 

gesloten na een corona-uitbraak, nadat u ons had verzekerd dat alle 

maatregelen hiertegen werden genomen. Hoe is dit kunnen 

gebeuren? Welke maatregelen zullen nu bijkomend genomen worden 

om dit soort uitbraken te vermijden in dit centrum en andere centra?  

 

Geruchten doen de ronde dat er in de burelen van Fedasil te Brussel 

recent een grootschalige corona-uitbraak is geweest. Weet u daar 

meer van? Kunt u die geruchten bevestigen?  

 

Het Centrum voor Illegalen in Brugge heeft op maandag 21 december 

de deuren moeten sluiten na een corona-uitbraak. De helft van het 

personeel raakte daar blijkbaar besmet. De zestien bewoners werden 

overgeplaatst naar andere gesloten centra. Er werd ook 

aangekondigd dat het centrum voor 7 dagen zou sluiten. Pas als de 

personeelsleden negatief testen, zou het centrum terug openen. 

 

Is het centrum ondertussen al terug operationeel? 

Is er al zicht op hoe de uitbraak is kunnen gebeuren? 

 

Welke maatregelen zullen er genomen worden om dit soort van 

uitbraken in Brugge en ook andere centra te vermijden? 

 

15.01  Yoleen Van Camp (N-

VA): Le centre pour illégaux de 

Bruges a dû fermer ses portes le 

21 décembre à la suite de la 

découverte d'un foyer de covid-

19. Le centre est-il de nouveau 

opérationnel? Quelle est l'origine 

de ce foyer de contamination? 

Quelles sont les mesures prises 

pour éviter l'apparition de tels 

foyers?  

 

Un foyer de contamination aurait 

également été détecté dans les 

bureaux de Fedasil. Le secrétaire 

d'État confirme-t-il cette informa-

tion?  

 

15.02 Staatssecretaris Sammy Mahdi: Mevrouw Van Camp, ik ben 

blij dat u de vraag stelt over de sluiting van het gesloten centrum in 

Brugge. Ik ben immers heel tevreden over het werk dat onze diensten 

in de jongste dagen in dat dossier geleverd hebben. 

 

Het klopt helaas dat het covidvirus af en toe sluipt waar ze niet gaan 

kan en dat daarom dit centrum op 21 december gesloten werd. De 

bewoners werden in andere centra opgevangen en in quarantaine 

geplaatst, in overleg met de centrumartsen en volgens de ter zake 

geldende regels. 

 

Op 4 en 5 januari werden de bewoners opnieuw naar Brugge 

overgeplaatst vanuit het repatriëringcentrum 127bis en vanuit het 

centrum te Merksplas. Als ik mij niet vergis, was dat gisteren en 

eergisteren. 

 

Ook kunnen er vanaf nu nieuwe bewoners worden vastgehouden. Er 

werd trouwens niemand vrijgelaten. Ook dat was niet eenvoudig in 

deze coronatijden waar wij toch een aantal extra maatregelen moeten 

nemen. Wij hebben er, vooral door het goede en innovatieve werk van 

onze diensten, voor kunnen zorgen dat alles goed verlopen is en dat 

die mensen sinds gisteren en eergisteren opnieuw overgeplaatst zijn 

naar Brugge. 

 

15.02  Sammy Mahdi, secrétaire 

d'État: Il est exact qu'à la suite de 

la détection d'un foyer de conta-

mination au coronavirus, le cen-

tre fermé de Bruges a dû fermer 

le 21 décembre 2020. Les rési-

dents ont été placés en quaran-

taine dans d'autres centres. Ils 

ont réintégré le centre fermé de 

Bruges les 4 et 5 janvier. De plus, 

de nouveaux réfugiés peuvent de 

nouveau y être détenus. Person-

ne n'a été libéré. Tout s'est bien 

déroulé grâce à la créativité de 

nos services.  

 

Depuis le début de la crise, tou-

tes les mesures possibles ont été 

prises afin de prévenir l'apparition 

de foyers de contamination dans 

les centres. Leur capacité a été 

réduite de moitié pour garantir le 

respect de la distance de sécuri-

té. Les nouveaux résidents sont 
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Sinds het begin van de crisis werden alle mogelijke maatregelen 

genomen om uitbraken in centra zo goed als mogelijk te voorkomen. 

Ik zeg altijd: zo goed als mogelijk. Ik kan begrijpen dat u soms 

verbaasd bent dat er toch hier of daar een coviduitbraak is. Ik ben ook 

altijd verbaasd dat dit gebeurt, maar het is nu eenmaal zo in de zo 

goed als onmogelijke strijd die wij moeten leveren om het virus overal 

tegen te gaan. Wij doen dat zo goed als mogelijk. 

 

De capaciteit van de centra werd met de helft verlaagd om de social 

distancing te kunnen garanderen. Nieuwe bewoners worden in 

quarantaine geplaatst en worden getest. De mogelijkheden tot het 

ontvangen van bezoek werden sterk gereduceerd, of zelfs tijdelijk 

gestopt, naargelang van de algemeen geldende normen. 

 

De sanitaire maatregelen werden en worden aan alle personeelsleden 

en bewoners duidelijk gemaakt. In meerdere talen wordt daarover 

gecommuniceerd, zowel mondeling als schriftelijk. 

 

Waar nodig werd ook plexiglas geïnstalleerd om de gesprekken veilig 

te doen verlopen. De temperatuur van bezoekers wordt bij binnen-

komst gemeten. Sommige centra hebben ook een coronacoördinator 

aangesteld om het beleid inzake corona van nabij op te volgen. 

 

Ik ben in de afgelopen dagen trouwens ter plaatse gegaan. Ik was 

gisteren in Merksplas en ik heb daar met eigen ogen kunnen 

vaststellen dat het personeel van de gesloten centra doet wat het kan 

om uitbraken te vermijden en telkens zeer snel te schakelen. 

 

Ook in Brugge is er een coronacoördinator die bijzonder goed werk 

heeft geleverd. Ik wil onze diensten daar via deze weg nogmaals 

bedanken voor de manier waarop zij in zeer moeilijke tijden goed 

werk hebben geleverd en ervoor gezorgd hebben dat de uitbraak, die 

er effectief geweest is in het CIB, tegengegaan werd door tijdelijk 

mensen te verplaatsen naar onder meer Merksplas en 127bis. 

 

Ondanks deze maatregelen is er helaas toch een uitbraak geweest in 

het centrum, waarbij zowel bewoners als personeelsleden besmet 

werden. Er worden op dit moment al uitgebreide maatregelen 

uitgetrokken voor zowel de bewoners als het personeel van de 

gesloten centra. De huidige zeer strenge maatregelen worden 

gehandhaafd en er wordt op toegezien dat iedereen zich te allen tijde 

aan de regels houdt. We hopen dan ook zo snel mogelijk van corona 

verlost te zijn om het werk in de gesloten centra weer maximaal te 

kunnen uitrollen. 

 

testés et placés en quarantaine. 

Les visites ont été fortement ré-

duites, voire supprimées. La 

communication ayant trait aux 

mesures a été organisée en diffé-

rentes langues. Des parois de 

plexiglas ont été installées là où 

cela s'avérait nécessaire. La tem-

pérature des visiteurs est mesu-

rée. Un coordinateur corona a été 

désigné dans certains centres. 

C'était notamment le cas à Bru-

ges. 

 

Malgré ces mesures, le virus est 

tout de même réapparu et tant 

des résidents que des membres 

du personnel ont été contaminés. 

Les mesures actuelles, très con-

traignantes, sont maintenues.  

 

15.03  Yoleen Van Camp (N-VA): Mijnheer de staatssecretaris, ik 

vind dit absoluut geen geruststellend antwoord. U zegt immers dat alle 

mogelijke maatregelen zijn genomen maar dat een uitbraak toch kan 

gebeuren. Als er een besmetting was, dan is het wel duidelijk dat men 

niet de juiste maatregelen heeft genomen en dat er effectief iets is 

misgelopen. Hoe kan iedereen getest geweest zijn als er toch een 

uitbraak van dergelijke omvang is geweest? Ik vind het raar dat er 

geen bijkomende maatregelen worden genomen en dat het beleid ook 

niet wordt bijgestuurd. Persoonlijk zou ik het anders doen. 

 

Wat de geruchten over besmettingen bij Fedasil betreft wil u duidelijk 

nog niet antwoorden. We zullen die vraag dan ook via de geëigende 

weg indienen zodat we daar toch een antwoord op krijgen. 

15.03  Yoleen Van Camp (N-

VA): La réponse du secrétaire 

d'État n'est absolument pas ras-

surante. S'il y a eu une conta-

mination, il est clair que les me-

sures prises n'étaient pas les 

bonnes. Je trouve étrange que 

l'on ne prenne pas de mesures 

supplémentaires. Le secrétaire 

d'État refuse même de répondre 

aux rumeurs de contaminations 

chez Fedasil. Par conséquent, je 

reporte certaines de mes ques-
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Mijnheer de voorzitter, ik wil mijn overige vragen graag uitstellen tot 

de volgende vergadering. 

 

tions et j'en retire une.  

 

Het incident is gesloten. 

L'incident est clos. 

 

De voorzitter: Dat versnelt de zaken wel. De vragen nrs. 55011901C, 1755011902C, 1855011934C en 

1955011933C van mevrouw Yoleen Van Camp worden uitgesteld. 

 

Mevrouw Van Camp, voor alle duidelijkheid, uw vraag nr. 55011932 over de kortere procedures en de 

snellere terugkeer is wel degelijk ingetrokken? 

 

15.04  Yoleen Van Camp (N-VA): Ja. 

 

 

16 Vraag van Ben Segers aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De 

verdwijning van 2 jonge broers uit Neder-Over-Heembeek" (55011964C) 

16 Question de Ben Segers à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "La disparition 

de 2 jeunes frères de Neder-Over-Heembeek" (55011964C) 

 

16.01  Ben Segers (sp.a): Mijnheer de staatssecretaris, Child Focus 

meldde de verdwijning van twee broers uit Neder-over-Heembeek. De 

woordvoerder van Fedasil zei hierover:"Het gaat hier om 

Maghrebijnse zwerfjongeren die rondreizen tussen verschillende 

Europese landen en vaak overleven door criminele feiten te plegen. 

Ze willen absoluut geen asiel en horen eigenlijk thuis in de bijzondere 

jeugdzorg, maar worden gedropt bij Fedasil.“ 

 

De minister van Justitie bezorgde me deze info (9-12-2020): “De 

dienst voogdij werd gecontacteerd. Ze heeft vervolgens de opdracht 

gegeven om contact op te nemen met de overheden, bevoegd voor 

opvang. In de eerste plaats zijn dat de observatie-en 

coördinatiecentra van Fedasil. (…) De politie heeft hen naar dat 

centrum gebracht. Er werd beroep gedaan op Fedasil omdat de 

Franstalige jeugdhulp buiten de kantooruren niet bereikbaar is. Vanuit 

een OOC gebeurt dan een snelle doorverwijzing naar meer 

aangepaste opvang. Blijkbaar is de Vlaamse crisisjeugdhulp wel 

bereikbaar buiten de kantooruren. Nochtans geef ik er mij rekenschap 

van dat voor zeer jonge kinderen of in geval van vermoeden dat de 

jongeren het slachtoffer zijn van mensenhandel, er best eerst contact 

wordt opgenomen met de gespecialiseerde jeugdhulp, dus ook buiten 

de kantooruren.”  

 

Hebben de diensten van het OOC in dit geval contact opgenomen met 

de bijzondere jeugdzorg, gezien het profiel duidelijk niet leek thuis te 

horen in een OOC?  

 

Hoe vaak gebeurt het dat zeer jonge kinderen of jongeren waarvan 

vermoed worden dat ze slachtoffer zijn van mensenhandel toch 

worden afgezet in een OOC?  

 

Is er een afspraak waarbij jongeren onder een bepaalde leeftijd 

sowieso door DV meteen bij bijzondere jeugdhulp geplaatst worden? 

Meldt Fedasil het systematisch aan DV wanneer deze afspraak niet 

nageleefd wordt? Hoe vaak gebeurde dat?  

 

Hoe vaak gebeurde het in 2019/2020 dat een jongere door Fedasil 

alsnog (meteen) werd doorverwezen naar de bijzondere jeugdhulp? 

16.01  Ben Segers (sp.a): Child 

Focus a signalé que deux frères 

avaient disparu du centre d'ob-

servation et d'orientation (COO) 

pour mineurs étrangers non ac-

compagnés à Neder-Over-

Heembeek. Selon le porte-parole 

de Fedasil, ces jeunes auraient 

dû être pris en charge par l'as-

sistance spéciale à la jeunesse, 

mais ont été déposés chez 

Fedasil. 

 

Les services du COO ont-ils pris 

contact avec l'assistance spéciale 

à la jeunesse? Arrive-t-il fréquem-

ment que de jeunes enfants qui 

sont de probables victimes de la 

traite des êtres humains soient 

néanmoins orientés vers un 

COO? Existe-t-il des accords 

quant à l'orientation de jeunes en 

dessous d'un certain âge vers 

l'assistance spéciale à la jeunes-

se et ces accords sont-ils respec-

tés? Combien de fois des jeunes 

ont-ils été orientés par Fedasil 

vers l'assistance spéciale à la 

jeunesse en 2019-2020 et à 

combien de reprises y ont-ils 

effectivement été pris en charge? 

De nouveaux accords seront-ils 

conclus en matière d'orientation 

des jeunes? Est-il exact que ces 

jeunes sont menottés lors de 

l'acheminement vers le COO? À 

quelle fréquence recourt-on à ces 

pratiques qui sont néfastes pour 
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Hoe vaak lukte deze overdracht (zonder voorafgaande verdwijning)?  

 

Zal u verdere afspraken maken met de DV zodat die profielen die niet 

thuishoren in het OOC meteen door DV doorverwezen worden naar 

gespecialiseerde jeugdhulp?  

 

Klopt het dat deze jongeren geboeid aankwamen in het OOC? Bent u 

het ermee eens dat zo’n praktijk nefast kan zijn voor een eventueel 

vervolgtraject? Meldt het OOC systematisch dergelijke praktijken? Zo 

ja, aan wie en hoeveel keer gebeurde dit?  

 

le trajet de suivi éventuel? 

 

16.02 Staatssecretaris Sammy Mahdi: Mijnheer de voorzitter, 

mijnheer Segers, wat de verdwijning betreft, bij het signalement van 

niet-begeleide minderjarige vreemdelingen buiten de kantooruren, 

zoals die van de twee broers Alami, is de dienst Voogdij bevoegd om 

contact op te nemen met de bevoegde instanties, dus met het 

Crisismeldpunt, Fedasil enzovoort, om een aangepaste opvangplaats 

te vinden. In het geval van de broers Alami werd het observatie- en 

oriëntatiecentrum (OOC) van Neder-Over-Heembeek gecontacteerd.  

 

De opvangcentra van Steenokkerzeel en Neder-Over-Heembeek 

vangen op regelmatige basis minderjarigen op die jonger zijn dan 

16 jaar en die aangemeld worden door de dienst Voogdij buiten de 

kantooruren. Indien er een vermoeden van mensenhandel is, neemt 

de dienst Voogdij zelf contact op met de gespecialiseerde dienst. 

Voor niet-begeleide minderjarigen die tijdens de kantooruren bij 

Fedasil worden aangemeld en jonger zijn dan 13 jaar of waarbij een 

vermoeden van mensenhandel bestaat, neemt Fedasil steeds zelf 

contact op met Minor Ndako of Esperanto.  

 

Er is tot op heden geen formele afspraak tussen Fedasil en de dienst 

Voogdij die stelt dat niet-begeleide minderjarigen jonger dan een 

bepaalde leeftijd rechtstreeks bij Jeugdhulp moeten worden 

aangemeld. Na het verblijf in het observatie- en oriëntatiecentrum 

worden de minderjarigen georiënteerd naar de meest aangepaste 

opvangplaats. Dat kan een opvangcentrum van Fedasil zijn, maar ook 

een door Fedasil medegefinancierde plaats binnen de jeugdhulp.  

 

Voor de gevraagde cijfers moeten verschillende databronnen worden 

geconsulteerd en geconsolideerd, dus daarvoor moet ik u helaas 

verwijzen naar de mogelijkheid om een schriftelijke vraag in te dienen 

en dan geef ik u met veel plezier die cijfers. 

 

Fedasil is wettelijk bevoegd voor de opvang van alle niet-begeleide 

minderjarigen in een eerste observatie- en oriëntatiefase. Ik ben er 

wel van overtuigd dat zeer jonge minderjarigen beter op hun plaats 

zitten in de jeugdhulp en daar een meer aangepaste opvang kunnen 

genieten. In een observatie- en oriëntatiecentrum van Fedasil leven 

minderjarigen immers in groepen tot 80 jongeren en is de gemiddelde 

leeftijd tussen 15 en 16 jaar.  

 

Ik ben dus vragende partij om de samenwerking met alle betrokken 

actoren, waaronder Jeugdhulp, te versterken en aangepaste plaatsen 

te creëren voor specifieke profielen van minderjarigen. Een versterkte 

samenwerking tussen Fedasil en Jeugdhulp kan worden bekeken in 

het kader van de werkgroep Verdwijningen, die volgende week 

trouwens opnieuw wordt opgestart. 

 

16.02  Sammy Mahdi, secrétaire 

d'État: Lorsque des mineurs 

étrangers non accompagnés sont 

interceptés en dehors des heures 

de bureau, le Service des Tutel-

les contacte les instances com-

pétentes afin de trouver un lieu 

d'accueil adéquat. Dans le cas 

des frères Alami, c'est le COO de 

Neder-Over-Heembeek qui a été 

contacté. Les centres d'accueil 

de Steenokkerzeel et de Neder-

Over-Heembeek accueillent régu-

lièrement des mineurs de moins 

de seize ans dans de tels cas. En 

cas de suspicion de traite des 

êtres humains, le Service des 

Tutelles prend lui-même contact 

avec le service spécialisé.   

 

Lorsque des mineurs étrangers 

non accompagnés, âgés de 

moins de treize ans ou pour les-

quels il existe une suspicion de 

traite des êtres humains, sont 

signalés à Fedasil durant les heu-

res de bureau, l'agence contacte 

systématiquement Minor-Ndako 

ou Esperanto. 

 

Aucun accord officiel entre 

Fedasil et le Service des Tutelles 

ne prévoit de signaler directe-

ment les enfants en dessous d'un 

certain âge aux services d'aide à 

la jeunesse. Après leur séjour au 

COO, les mineurs sont orientés 

vers le lieu d'accueil le plus ap-

proprié. Je ne dispose pas enco-

re des chiffres demandés et je 

suggère à l'auteur de la question 

de déposer une question écrite à 

ce sujet.  

 

En vertu de la loi, Fedasil est 

compétente pour l'accueil de tous 

les MENA dans une première 
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Het handboeien van minderjarigen is een praktijk die regelmatig 

gemeld wordt door Fedasil. Er wordt steeds aan de politiediensten 

gevraagd de handboeien af te nemen, vooraleer het opvangcentrum 

of het aanmeldcentrum te betreden. Dat was ook het geval bij de 

broers Alami. Het is ook noodzakelijk, om een veilige sfeer te creëren, 

wanneer de minderjarige aankomt in het opvangcentrum. Handboeien 

werken die veilige sfeer inderdaad niet in de hand. 

 

phase d'observation et d'orienta-

tion. Je suis néanmoins convain-

cu que la place des plus jeunes 

d'entre eux se situe plutôt dans 

des structures d'aide à la jeu-

nesse. Je ne demande donc pas 

mieux que de renforcer la coopé-

ration avec l'ensemble des ac-

teurs concernés et de créer des 

lieux adéquats pour accueillir des 

profils spécifiques de mineurs. Le 

groupe de travail sur les dispari-

tions pourrait étudier les modali-

tés d'une coopération renforcée 

entre Fedasil et les services d'ai-

de à la jeunesse. 

 

Le menottage des mineurs est 

une pratique régulièrement signa-

lée par Fedasil. Les policiers sont 

systématiquement invités à ôter 

ces menottes avant de pénétrer 

dans le centre d'accueil ou le 

centre de signalement. Ce fut 

aussi le cas pour les frères Alami.  

 

16.03  Ben Segers (sp.a): Mijnheer de staatssecretaris, ik dank u 

voor uw uitgebreide antwoord. Ik heb nog twee korte bemerkingen. 

 

Ten eerste, ik erken dat de principiële bevoegdheid bij Justitie ligt, 

met name bij de dienst Voogdij. Zij behoren de regie te hebben. 

 

Ten tweede, ik hoop en weet dat u vanuit uw bevoegdheden er alles 

aan zal doen om de mazen van het net te sluiten. 

 

16.03  Ben Segers (sp.a): Je 

reconnais que c'est en principe le 

département de la Justice, en 

particulier le Service des Tutelles, 

qui est compétent en la matière. 

Je sais que le secrétaire d'État 

mettra tout en œuvre afin de 

combler les lacunes. 

 

L'incident est clos. 

Het incident is gesloten. 

 

17 Questions jointes de  

- François De Smet à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "L’octroi d’un visa 

humanitaire à Julian Assange" (55011988C) 

- Malik Ben Achour à Sammy Mahdi (Asile, Migration et Loterie Nationale) sur "La protection 

internationale des lanceurs d'alerte" (55012076C) 

17 Samengevoegde vragen van  

- François De Smet aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De toekenning van 

een humanitair visum aan Julian Assange" (55011988C) 

- Malik Ben Achour aan Sammy Mahdi (Asiel, Migratie en Nationale Loterij) over "De internationale 

bescherming van klokkenluiders" (55012076C) 

 

17.01  François De Smet (DéFI): Monsieur le président, monsieur le 

secrétaire d'État, chers collègues, je vous présente mes meilleurs 

vœux. 

 

Chacun connaît la situation de M. Assange qui est soumis à 

l'isolement et qui est toujours détenu à Londres dans des conditions 

décrites par le rapporteur spécial de l’ONU comme pouvant être 

assimilées à des actes de torture. 

 

17.01  François De Smet (DéFI): 

Volgens de speciale VN-rappor-

teur over foltering wordt Julian 

Assange in Londen vastgehou-

den in omstandigheden die ver-

gelijkbaar zijn met foltering.  

 

Minister Wilmès sloot niet uit dat 

ze de kwestie met het Verenigd 
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Lors d'une réponse à une question d'actualité, la ministre Wilmès 

avait exprimé ses inquiétudes à cet égard et n’avait d’ailleurs pas 

exclu que le sujet soit abordé dans le cadre des relations diplo-

matiques avec la Grande-Bretagne. Même si la justice britannique a 

décidé le 4 janvier 2021 de ne pas extrader M. Assange vers les 

États-Unis où il risque une peine de 175 ans d’emprisonnement, cette 

décision étant toujours susceptible d’appel, M. Assange reste 

potentiellement soumis à une extradition.  

 

Ma question est très simple et vise votre compétence en matière 

d'octroi de visa humanitaire. C'est une compétence discrétionnaire du 

gouvernement et donc du secrétaire d'État. 

 

Monsieur le secrétaire d’État, pourriez-vous envisager de lui accorder 

un tel visa ou toute autre protection permettant d'échapper à une 

extradition vers les États-Unis? Le cas échéant, quelles seraient les 

modalités? 

 

Koninkrijk zou bespreken.  

 

De recente beslissing van het 

Britse gerecht om Assange niet 

aan de Verenigde Staten uit te 

leveren is nog steeds vatbaar 

voor hoger beroep. Het risico op 

uitlevering blijft dus bestaan.  

 

De uitreiking van een humanitair 

visum is een discretionaire be-

voegdheid van de regering. Over-

weegt u om Julian Assange een 

humanitair visum of enige andere 

bescherming te verlenen om aan 

de uitlevering aan de VS te ont-

komen? Zo ja, hoe ziet u dat 

concreet? 

 

17.02  Malik Ben Achour (PS): Monsieur le président, monsieur le 

secrétaire d'État, je vous souhaite une bonne année. 

 

La justice britannique a décidé, ce lundi 4 janvier 2021, de ne pas 

donner suite à la demande d'extradition du lanceur d'alerte, 

Julian Assange, formulée par les États-Unis. C'est une nouvelle dont 

tous les défenseurs de la liberté d'expression, de la transparence 

internationale et de la protection des lanceurs d'alerte se réjouissent.  

 

Pour autant, l'état de santé, particulièrement psychologique, de 

M. Assange reste très préoccupant d'après ses soutiens – c'est 

d'ailleurs ce qui a motivé la décision de la justice britannique – et des 

questions se posent encore concernant ses conditions de détention 

au Royaume-Uni. J'interrogerai d'ailleurs la ministre Wilmès à ce sujet 

en commission des Relations extérieures. 

 

Dans ce contexte, d'aucuns plaident pour la délivrance d'un statut de 

protection internationale pour M. Assange, et d'un visa humanitaire 

pour lui permettre d'introduire cette demande sur notre territoire. 

Monsieur le secrétaire d'État, pouvez-vous nous donner votre point de 

vue quant à cette éventualité? 

 

17.02  Malik Ben Achour (PS): 

De beslissing van Groot-Brittan-

nië om Julian Assange niet uit te 

leveren is goed nieuws voor klok-

kenluiders en voor al wie de vrij-

heid van meningsuiting verdedigt. 

 

Zijn gezondheidstoestand is ech-

ter erg zorgwekkend en er rijzen 

vragen over de omstandigheden 

van zijn gevangenschap. Sommi-

gen pleiten er dan ook voor om 

hem een internationale bescher-

mingsstatus en een humanitair 

visum toe te kennen. Hoe staat u 

daartegenover?  

 

17.03  Sammy Mahdi, secrétaire d'État: Monsieur le président, 

messieurs les députés, le juge britannique compétent a statué le 

4 janvier que M. Assange ne pouvait pas être extradé vers les États-

Unis, comme vous l'avez précisé. Cependant, un recours est toujours 

possible, de sorte que l'extradition demeure une possibilité. Il est 

important d'attendre l'expiration de ce délai avant d'avancer dans 

n'importe quelle direction, en tout cas pour ce qui concerne mes 

collègues britanniques. 

 

Je vais répéter la réponse que j'ai déjà donnée lors de la dernière 

réunion de commission, si je ne m'abuse. À ce jour, je n'ai reçu 

aucune question de M. Assange ou de sa défense en vue d'obtenir un 

permis de séjour dans notre pays. C'est donc une discussion qui reste 

aujourd'hui hypothétique, car il n'y a pas de demande de visa.  

 

Comme je l'ai signalé dans plusieurs dossiers, qu'il s'agisse de celui 

de quelqu'un de très médiatisé ou d'autres, chaque demande, quelle 

17.03  Staatssecretaris Sammy 

Mahdi: Uitlevering blijft mogelijk 

aangezien er nog hoger beroep 

aangetekend kan worden. We 

moeten dus afwachten. Ik heb 

geen aanvraag voor een verblijfs-

vergunning van de heer Assange 

ontvangen. Als dat gebeurt, zal 

de aanvraag zoals steeds objec-

tief behandeld worden maar ik 

spreek me niet uit over een hy-

pothetische situatie. 
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que soit son origine, sera toujours traitée de manière objective. Si 

cette demande avait lieu, nous la traiterions de la manière la plus 

objective possible. Tant que ce n'est pas le cas, je ne peux pas 

m'avancer sur une discussion hypothétique, et surtout pas sachant 

qu'un recours est toujours possible. Il faut quand même faire 

attention, dans ce genre de dossiers, de ne pas s'avancer trop vite. 

 

17.04  François De Smet (DéFI): Monsieur le secrétaire d'État, je 

vous remercie. Je ne peux que vous féliciter pour la transparence que 

vous affichez en matière d'octroi de visas humanitaires. Par le passé, 

nous avons pu avoir l'impression que des visas humanitaires avaient 

été donnés à des personnes qui ne les avaient pas spécialement 

demandés.  Je prends note de la logique que vous souhaitez rappeler 

et instaurer.  

 

Nous essayerons de faire en sorte que les défenseurs de 

M. Assange, si jamais il peut être libéré sous caution, ce qui devrait 

être éventuellement possible, ou non, aujourd'hui, soient tenus 

informés de la possibilité d'introduire une telle demande de visa 

humanitaire. Nous en parlerons donc, le cas échéant, à ce moment-

là.  

 

17.04  François De Smet (DéFI): 

Het verheugt me dat u transpa-

rant bent over de humanitaire vi-

sa, die in het verleden blijkbaar 

soms zonder voorafgaand ver-

zoek uitgereikt werden. We zullen 

de verdedigers van de heer 

Assange, als hij op borgtocht vrij-

gelaten wordt, inlichten over de 

mogelijkheid om in ons land een 

humanitair visum aan te vragen. 

 

17.05  Malik Ben Achour (PS): Merci, monsieur le secrétaire d'État, 

pour votre réponse. En effet, comme vous l'avez dit, l'éventualité d'un 

recours est un élément important. Je pense d'ailleurs avoir lu que ce 

serait le cas, et qu'un recours serait introduit contre cette décision.  

 

Je retiens de votre réponse que la possibilité d'un visa humanitaire 

n'est pas exclue. Vous dites que vous n'êtes pas saisi, mais en même 

temps, vous n'excluez pas la possibilité qu'un jour la Belgique se 

positionne dans ce dossier. Je crois utile de réfléchir à la manière 

dont la Belgique, attachée à la liberté d'informer et aux droits 

fondamentaux, peut se positionner sur ce dossier des lanceurs 

d'alerte. 

 

Hier, le président mexicain s'est dit prêt à offrir l'asile à M. Assange. Il 

faudra aussi être attentif à la manière dont les États-Unis, et 

particulièrement le nouveau président Biden, se positionneront sur ce 

dossier. Je rappelle que lorsque M. Biden était vice-président du 

président Obama, le gouvernement américain avait décidé de 

renoncer à poursuivre Wikileaks et son fondateur. Cela fait également 

partie des données qui permettront au dossier d'évoluer, et donc peut-

être à la posture de la Belgique d'évoluer aussi en parallèle. 

 

17.05  Malik Ben Achour (PS): 

De mogelijkheid dat er hoger be-

roep aangetekend wordt, is een 

belangrijk aspect. Alles wijst erop 

dat dat zal gebeuren. Ik onthoud 

dat een humanitair visum tot de 

mogelijkheden behoort. België 

hecht veel belang aan de vrijheid 

om te informeren en aan de 

grondrechten en moet dus een 

standpunt over de klokkenluiders 

kunnen innemen. Mexico heeft 

zich bereid verklaard de heer 

Assange op te vangen en ook het 

standpunt van president elect Joe 

Biden zal onderzocht moeten 

worden.  

 

L'incident est clos. 

Het incident is gesloten. 

 

La réunion publique de commission est levée à 12 h 42. 

De openbare commissievergadering wordt gesloten om 12.42 uur. 

 

  

 


